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Въпреки държавата
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Строят “Белене”
като частен проект
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Огромни секвои застрашават
Боянската църква
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Димитър Пенев: Промени
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Какво казват след
трусовете хората в Перник?
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Лапсус

Полша се възмути
от Барак Обама

Стр. 10

ГЕРБ са изпълнили едва
11% от дадените 541 обеща-
ния през последните 1000
дни. Това сочи статистика,
представена от фондация “14
януари”, която чрез сайта
Politikat.net от 2010 г. просле-
дява през медиите какви пуб-
лични обещания дават управ-
ляващите и какво се случва
след това. В процес на
изпълнение са 30 на сто от

Само 11% от обещанията
на ГЕРБ са изпълнени

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Земетресенията, бури-
те и пороите за българи-
те са бедствие, бич и бол-
ка. За Столичната общи-
на са подходящ момент да
се възползва от хорската
неволя, намерил израз в
увеличаването на няколко
съществуващи такси и
въвеждането на десетки
нови. Така, докато попули-
стки се крещи, че данъци-
те няма да се вдигат, ти-
хомълком се откъсва пар-
ченце по парченце от по-
лупразния джоб на голяма
част от столичани.

Създаването на нови
такси и таксички от 50
лева до 5 стотинки без-
спорно е по-лесният начин
за напълване на общинска-
та хазна, вместо вдигане-
то на голяма данъчна гю-
рултия. Затова тя ще се
пълни и за сметка даже на
малчуганите, които все
по-рядко ще имат възмож-
ността да видят на живо
мечка и маймунка. С без-
платната привилегия вече
ще се ползват само бебе-
тата.

Арогантността на
столичното кметство
този път обаче излезе от
приемливите граници,
сблъсквайки се с належа-
щата нужда от разреши-
телни, удостоверения, ко-
пия и всякаква друга доку-
ментация, с помощта на
която да бъдат преодоле-
ни щетите от затрупва-
щите ни бедствия. Така на
столичаните, които по-
страдаха сериозно от на-
казанията на природата,
ще им се наложи тепърва
да опитат горчивината
от нагло сервираните из-
менения в наредбата за
местните такси. И преди
да искат да си извадят
скица от кадастралния
план например, е добре да
помислят, дали парите за
тази услуга няма да са им
по-необходими за плащане
на нововъведените такси
улов на жаби, бране на ши-
шарки, събиране на раци
или сиво-жълт пачи крак.
Логично е да сме в очаква-
не и на такса трус.

обещанията на министрите, а
60% са неизпълнени. Основ-
ните теми, по които властима-
щите се упражняват в даване-
то на обещания, са пътно стро-
ителство и магистрали (85),
данъци (42), еврофондове
(21), метро (8), пенсионно оси-
гуряване (7) и шистов газ (4).

Като първенец по неспаз-
ване на обещанията си се на-
реди Бойко Борисов. Той е

дал 228 обещания. От тях ка-
тегорично изпълнени са 27,
частично изпълнени са 9, не-
изпълнени са 27. Всички оста-
нали са “в движение”. Сред
неизпълнените обещания
сайтът регистрира уверенията
на Борисов до края на юни да
бъде променена конституция-
та в частта за Пакта за финан-
сова стабилност. Премиерът
не изпълни обещанието си да

Бойко Борисов е шампион и по неизпълнени ангажименти -
обещал 228 неща, свършил едва 27 от тях

не се вдига цената на тока.
“Ще има държавен регулатор
и няма да дам да се вдигне
цената на тока, защото нищо
не налага това”, каза, но не
изпълни Борисов. По време на
кризата с горивата премиерът
пък прогнозира понижение на
цената на дизела и бензина с
по 15-20 ст., което не се слу-
чи, отчитат от сайта.

Под мотото “Стари хора и... приятели” премина 33-ият рожден ден на Дома за възрастни хора
“Венета Ботева” във Велико Търново. Домакините посрещнаха многобройните си гости
с освежени фоайета и коридори, пребоядисани със собствени сили и средства

Жаби и
шишарки

ЕК: РИСКЪТ ОТ БЕДНОСТ
В БЪЛГАРИЯ Е НАЙ-ГОЛЯМ

Стр. 6

Стр. 6

ŸÂÚËÚÂ Á‡ ÒÂÍÚÓ‡ ˘Â
Ì‡‰ı‚˙ÎˇÚ 50 ÏÎÌ. Î‚., ÔÓ-
„ÌÓÁË‡Ú ÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎË.

Стр. 4
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Снимка Пресфото/БТА
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

Сметната палата да извърши
цялостен одит на действията на
здравното министерство по раз-
ходване на финансови средства
за централни доставки на ле-
карства, здравноосигурителните
плащания на НЗОК за лекарст-
ва за домашно лечение, меди-
цински изделия и диетични хра-
ни за специални медицински
цели и разходването на предо-
ставените трансфери на МЗ от
НЗОК за заплащане на лекар-
ствени продукти и медицински
изделия за периода 2005 - 2011
г., гласуваха депутатите вчера.

Това са парите на данъко-
платците. Стигна се до ситуация,
в която нито един българин не
може да разбере и обясни как
цените на лекарствата са ско-
чили със 100, 200, 300 процен-

Сметната палата ще проверява
скока на цените на лекарствата

Ще се прави одит на вече направен одит ли, попита Мая Манолова

По повод многобройните реак-
ции за коментара на депутата от
ПГКБ Антон Кутев във фейсбук
за земетресението в Перник
вчера той излезе с официално
извинение. “Съжалявам, че ду-
мите ми за земетресението в
Перник предизвикаха брожения
и възмущение в обществото.
Извинявам се на перничани и на
всички граждани, които са се
почувствали засегнати”, заяви
народният представител. Малко
преди официалното извинение
за него настоя и заместник-
председателят на групата на
левицата Ангел Найденов. Той
бе категоричен, че поведението
на Кутев е възмутително и
скандално. Коментарът на Кутев
е коментар на човек, който няма
реална представа за случващото
се в Пернишка област, настоя-
вам да се извини на перничани,
заяви Найденов. Той подчерта,
че настоява за извинение не
като политически акт, а като
дължимо уважение към жители-
те на региона. Преди дни комен-
тарът на Антон Кутев взриви

414 повече са лекарите в България
през 2011 г. в сравнение с 2010 г.,
а зъболекарите са се увеличили с
300.  През м.г. у нас са работили 28

та, заяви от парламентарната
трибуна депутатът от КБ Мая
Манолова. Тя припомни, че
именно заради това е била
създадена и парламентарна
комисия, която да установи фак-
тите. Манолова обаче подчер-
та, че това се случва много труд-
но, а един от проблемите е лип-
сата на достатъчно експерти,
които да не са в конфликт на
интереси. Защо мислите, че
един проблем, с който трудно
се справя парламентарна коми-
сия, ще може да бъде разре-
шен от Сметната палата, попи-
та социалистката. Тя припомни,
че вече има направени одити
от Сметната палата. Какво ще

прави сега - одит на одита ли,
продължи Манолова и подчер-
та, че това е типична черта на
управляващите - да правят про-
верки на проверките. И защо
винаги базата започва от 2005
г., след като всички знаем, че
проблемите започнаха от това
управление, настоя да разбере
Манолова. Проблемът с цените
на лекарствата е много серио-
зен и отговорът трябва да дой-
де от парламентарната комисия,
от Народното събрание, бе ка-
тегорична Манолова. Според
нея проверката от Сметната па-
лата се иска, за да бъде размит
проблемът и да не бъдат посо-
чени виновните.

Хасан Адемов от ДПС също
подчерта, че одитът няма да

АНТОН КУТЕВ СЕ ИЗВИНИ
НА ПЕРНИЧАНИ

социалната мрежа фейсбук. Там
социалистът бе написал: “Земет-
ресението събори няколко
комина и един селски мост.
Стотина къщи се напукаха. Защо
това се превръща в единствена-
та национална тема?”
След първоначалната вълна от
възмущение Кутев допълни
мнението си: “Земетресението в
Перник нанесе щети за между
30 и 50 млн. лв., които не са
проблем за тази държава. ББ е
изхарчил от началото на година-
та повече за вертолетите си с
пиар цел. Държавата трябва да
плати разрушенията и да
продължи напред. На перничани
не им трябват добри думи, а
пари - и тях ги има. Трябва само
държавата да си свърши работа-
та. Нека не забравяме, че извън
Перник също живеят хора и
някои от тях ще умрат днес.
Защото нямат пари да си купят
лекарствата! Разбирам перниш-
кия патриотизъм, но не смятам,
че тази истерия помага на
перничани, защото от нея те ще
излязат също толкова бедни.”

Бюджетите на болниците ще бъдат актуализирани и ще бъдат
пропорционално разпределени 16 млн. лв. Това решение на
Надзорния съвет на НЗОК съобщи пред болнични директори от
Пловдивско управителят на здравната каса д-р Пламен Цеков.
Той поясни, че тези пари са само за работа по клинични пъте-
ки. За онкология и хемодиализа ще бъдат разпределени
допълнителни средства. Всички тези пари не са от оперативния
резерв, уточниха от касата. Разпределението се прави във
връзка с преразхода от 9 млн. лв., който болниците натрупаха
през първото тримесечие на годината. По предварителни данни
тенденцията за преразход се запазва и през второто тримесе-
чие, съобщават от НЗОК. Очаква се с допълнителните средства
болниците да покрият голяма част от надлимитната си дейност.

За година лекарите
се увеличили с над 400
Аида ОВАНЕС тикуващите лекари - 4697, което е 16,5%

от всички доктори в страната. Това оз-
начава, че 6,4 доктори се падат на 10
000 души от населението. За 13 облас-
ти показателят е по-висок от този за
страната. Най-висока е осигуреността с
общопрактикуващи лекари в област
Плевен (8,2 на 10 000 души), а най-ниска
- в Кърджали и Разград (по 4,4 на 10
000 души).

Болниците в страната към края на
2011 г. са 315 с общо 44 811 легла.
Многопрофилните болници са 167 с 31
546 легла в тях, а специализираните -
148 с 13 265 легла. В сравнение с 2010
г. болничните легла са намалели с 2,2%.
Така осигуреността на българите с бол-
нични легла е 647 на 100 000 души от
населението.

С
411 лекари и 6655 стоматолози. Макар и
незначително, за година се е увеличил и
броят на акушерките, фелдшерите, кли-
ничните и рентгеновите лаборанти. С над
230 се е увеличил броят на зъботехници-
те. Медицинските сестри обаче са нама-
лели със 177, сочат данните на НСИ.

В същото време броят на хората,
обслужвани от един лекар намалява от
268 на 258. Един зъболекар е обслуж-
вал 1101 души, което е с 80 по-малко от
предходната година.

Най-голям е бил делът на общопрак-

каже как да бъдат намалени це-
ните на лекарствата.

16 МЛН. ЛВ. ДАВА
КАСАТА НА БОЛНИЦИТЕ

Снимка Мариета ТОМОВАИ народните
представители
уплътняваха вчера
работното си време
с обсъждане на
абитуриентски
тоалети

Жилищна кооперация в Рудозем е пред срутване заради подкопаните от
проливните дъждове основи. За това предупреди вчера кметът на града
Румен Пехливанов. Сградата се нуждае от спешно укрепване. Кметът Пех-
ливанов призова междуведомствената комисия незабавно да разгледа
подадената от общината молба за финансово подпомагане, тъй като укрепи-
телните дейности не търпят отлагане и от тях зависи животът на много хора.
Подкопаният блок се намира на ул. “Капитан Петко войвода” и има около 40
апартамента. Жителите им са притеснени, тъй като и стените на блока са
напукани. “Засега не се налага евакуиране на хората, но валежите
продължават и в по-късен етап това не е изключено”, коментира Пехлива-
нов. Според общинари в рамките на няколко месеца трябва да се направи
защитна стена и да се укрепи едната основа на блока, както и да се изгот-
ви геоложки и хидрогеоложки анализ.

Блок в Рудозем е пред
срутване след валежите
Блок в Рудозем е пред
срутване след валежите
Блок в Рудозем е пред
срутване след валежите
Блок в Рудозем е пред
срутване след валежите
Блок в Рудозем е пред
срутване след валежите
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Ãðàôèêàòà íà çåìåòðåñåíèÿòà,
ðåãèñòðèðàíè ïðåç ïîñëåäíèòå 60 ãîäèíè -
îò ïúðâîòî äî ïîñëåäíîòî ïî-ñêîðî
ïîñî÷âà, ÷å Ãîñïîä å áúëãàðèí‘ Росен Плевнелиев си говори с висшите сили

Последни “указания” преди грозните нападки.
По-късно Цветанов отиде в парламента
да се извинява на социалистите

Снимка Мариета ТОМОВА

Цветанов бе принуден да си
извини публично на БСП заради
просташкия тон на изказванията
си. За да поднесе извинения той
да дойде за втори път в НС.

Сутринта от парламентарна-
та трибуна вътрешният министър
заяви, че не земетресението, а
управлението на БСП било най-
голямото бедствие на България.
Той си позволи обидни намеци
за зам.-председателя на ПГ на
Коалиция за България Ангел
Найденов, което предизвика ос-
трата реакция на левицата. Сер-
гей Станишев настоя за извине-
ние и обяви, че ако то не бъде
получено публично, както е от-
равена и обидата, депутатите со-
циалисти няма да участват в по-
исканата от Борисов среща за
мерките за стабилизиране на ин-
фраструктурата на страната.

Публично се извинявам на
БСП заради постигането на поли-
тически консенсус по една декла-
рация, която е изключително важ-
на за държавата и за обществото,
опита се да излезе от неудобното
положение Цветанов при повтор-
ното си идване в парламента.
Заедно с Искра Фидосова и реги-
оналната министърка Лиляна
Павлова, той влезе в стаята на
ПГКБ, за да се извини, но Сергей
Станишев си беше тръгнал. Това

Цветанов се извини
публично на БСП
Вътрешният министър обяви левицата за
най-голямото бедствие, после си взе думите обратно

Ира МИЛЕВА принуди Цветанов да се извини
пред микрофоните на медиите.
“Извинявам се, както за Антон
Кутев, който във фейсбук даваше
коментари за събитията в Перник,
за медения месец на г-н Найде-
нов, защото, трябва да ви кажа,
че като християнин изповядвам
семейните ценности и винаги съм
се чувствал много добре в меде-
ния месец. Явно се е почувствал
засегнат, аз лично му се извиня-
вам на него и на неговата спътни-
ца в живота. Също така се извиня-
вам на ПГ на БСП за това, което
са възприели като обида, за това,
което съм казал - за 20-годишно-
то бедствие от БСП”.

Напрежението между БСП и
Цветанов започна в спорове око-
ло трусовете в Перник и София.
За да отчете щетите Цветанов
пристигна в парламента. Малко
по-късно дотича и Борисов, стоя
известно време в кабинета на
Цецка Цачева, срещна се с пред-
ставители на парламентарните
групи и се измъкна набегом.

Пред депутатите Цветанов
изчете мерките, които МС ще взе-
ме за последствията. По сметки-
те му щетите ще глътнат 4,3 млн.
лв. Докато отчиташе намерения-
та на кабинета, Цветанов реши
да порицава депутати, че не хо-
дели по избирателните си райо-
ни. Според него мястото им било
по-важно там, отколкото в пле-

нарната зала. На мушката му по-
падна Ангел Найденов. Според
Цветанов, откакто станали земе-
тресенията, червеният депутат
бил ходил само два пъти до Пер-
ник “за по половин час”. Това
било обяснимо “предвид медения
месец, който карал”.

“Неуважаеми г-н министър и
уважаеми депутати, позицията на
моята партия бе изразена още
на 23 май. Не мисля, че министър
Цветанов може да принизи пар-
ламентарната зала до нивото на
жълт вестник”, репликира Ангел
Найденов.

Това не притесни Цветанов,
който продължи да обижда и за-
яви, че най-голямото бедствие в
страната през последните 20 го-
дини не е земетресението в Пер-
ник, а “безотговорното управле-
ние на БСП”.

Президентът Росен Плевнелиев призова вчера българите да слу-
шат учените и да гледат фактите, а не врачките. Той се срещна с
ръководството на Националния институт по геофизика, геодезия и
география при БАН и получи от учените актуална информация за
сеизмичната обстановка. Директорът на института д-р Николай Мило-
шев му показа карта на земетресенията, случващи се на Балканския
полуостров, и сайта на Европейския сеизмологичен център.

“Нека вземем мерки оттук нататък хората да знаят, че държавата
има кризисни процедури за реагиране, но и да са спокойни, че
живеем в сигурни сгради”, заяви Росен Плевнелиев. Той изтъкна
активността на президентството и подчерта, че “откакто се случи
първият трус, президентството следи активно процесите”.

Плевнелиев:
ДА СЕ ВЯРВА НА УЧЕНИТЕ,
А НЕ НА ВРАЧКИТЕ

Заради бедствената ситуация
в община Перник след земет-
ресенията по искане на кмета
Росица Янакиева и по разпо-
реждане на премиера Бори-
сов просветният министър
Сергей Игнатов със заповед
обяви дните от 31 май до 8
юни за неучебни за учениците
от общината.

Ваканция в Перник
от днес до 8 юни

СПЕШНО ЩЕ РЕМОНТИРАТ
11 СЪОРЪЖЕНИЯ ПО МАГИСТРАЛИТЕ

ойко Борисов е разпо-
редил следващата сед-
мица да започне проце-
дурата за ремонт на за-

С похвали към финансовия министър Симеон
Дянков започна изказването на премиера Бойко
Борисов на правителственото заседание вчера.
Те бяха за това, че министърът подкрепи тима на
“Тигрите от Бистрица” по време на вторнишкия
финал за Купата на Аматьорската лига.

Отборът, в който се подвизава и самият Бори-
сов, спечели трофея след победа над Две моги-
ли с 2:1. Освен Дянков на трибуните бяха още
земеделският министър Мирослав Найденов,
транспортният Ивайло Московски и спортният

Бойко хвали Дянков за подкрепата към „Тигрите”
Свилен Нейков. Дянков и подчинените му обаче
бяха най-активни и дори издигнаха плакати. Те
гласяха: “Тигрите - без дефицит” и “Муудис “Тиг-
рите” с рейтинг ААА”.

“Да благодаря на Дянков и Боряна Пенчева
за подкрепата вчера. Купата не е отразена тол-
кова, колкото на Дянков плаката. Даже не повяр-
вах на очите си, като гледам едни плакати. Чета
текста, звучи ми едно финансово такова. Гледам
после Дянков на трибуните и работата ми стана
ясна”, заяви Борисов.

Б

бщина Перник свърши палатките и фур-
гоните за нуждаещите се. До вчера са
постъпили 3474 молби от граждани за
оглед на имуществото и 61 молби за
настаняване. Кметът Росица Янакиева
уточни, че са предоставени 32 фургона и
59 палатки, в които са настанени 600
човека. Общината разполага само с още
две палатки в резерв, а фургони повече
няма. 82 общински сгради вече се
ремонтират, като голяма част от тях
остава да бъдат боядисани. Трябва да
бъде укрепена една от колоните на
синдикалната сграда в града, която е на
11 етажа и във вторник беше евакуира-

Общината свърши палатките и фургоните

О
на. В няколко пункта в града работят
екипи психолози и кардиолози.
Щетите на общинския сграден фонд са за
10 394 759 лв., а в дарителската сметка са
постъпили едва 3620 лв. Общината обаче
очаква МФ да плати дълговете си към
Перник, част от които са от концесии.
Малко по-рано Янакиева призова кметовете
на други общини да прояват солидарност и
да изпратят експерти, инженери и конструк-
тори, които да се включат в оценяването
на щетите след трусовете. По нейните думи
щетите в Пернишко са толкова много, че
общината просто няма наличните експерти
да свършат работата добре.

им ще са необходими 43 млн.
лв., ще се налага затваряне на
участъци от магистралите през
летния период. Общо за еди-
найсетте опасни съоръжения,
представени в доклада на АПИ,
ще трябват 58,8 млн. лв.

Лазаров посочи, че от пла-
новете за ремонт ще отпаднат
някои пътни обекти, които не
са в критично състояние, за да
се пренасочат парите към
опасни пътни участъци. “По-
добре е да имаме път с дупки,
отколкото паднал мост със за-
гинали хора, заключи инж.

Лазар Лазаров.
“Тези пари обаче няма да

стигнат. Според първоначал-
ната оценка на експертите
около 200 млн. евро са необ-
ходими са всички по-големи
мостове и съоръжения. За ня-
кои от магистралите и мосто-
вете се оказа, че от 40-50 го-
дини не са правени ремонти”,
заяви Симеон Дянков след за-
седанието на кабинета. Спо-
ред него щетите от земетресе-
нието щели да струват много
по-малко пари, отколкото се
коментира.

страшените мостове, пътни
съоръжения и виадукти по ма-
гистралите “Тракия” и “Хемус”.
Това съобщи в парламента Ла-
зар Лазаров, председател на
УС на Агенция “Пътна инфраст-
руктура”. “Тези мостове са в най-
окаяно състояние и са топ при-
оритет на изпълнителната власт
като съоръжения в аварийно
състояние”, посочи Лазаров.
Изчислено било, че за ремонта

Похитителят и съучастник в убийството на Мирослава от Перник
Стойчо Стоев е сътрудничил на МВР, потвърди вчера депутатът Йор-
дан Бакалов. Това е един от изводите в доклада на алтернативната
комисия в НС по случая, съставена от депутати от опозицията. Бакалов
обясни, че по време на проверката е получена информация от три
независими източника, че Стоев е сътрудничил на териториалното
звено на БОП в Перник. Според доклада на парламентарната комисия
натривките на ръцете на Стоев били взети неправилно с негоден аце-
тон. Друго заключение е, че в нарушение на закона за МВР от ГДБОП
са извършвали самостоятелни оперативно-издирвателни дейности.

ПОХИТИТЕЛЯТ НА МИРОСЛАВА
БИЛ СЪТРУДНИК НА МВР
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СЪОБЩЕНИЕ

ЦС на БАС, ГС на БАС, Облс. на БАС -
София, и Софийският ГС на БСП организи-
рат на 1 юни (петък) т.г. от 18.00 ч. възпо-
менателен митинг за 2 юни - Ден на Ботев
и загиналите за свободата на България,
който ще се проведе на Братската могила
в Парка на свободата

ЦС на БАС:
председател: Ч. Стоименов

Проливен дъжд с гръмотевици
се изсипа в сряда по обяд

над Стара Загора. За минути
улиците се превърнаха в реки.

Няма данни за наводнени сгради и
селскостопански земи
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“По темата за магистралите министър-
председателят е дал много интересно
обещание, което ние с интерес чакаме и
днес трябва бъде изпълнено, а именно -
по време на среща с бившия вече
сръбски президент Борис Тадич преди 2
години Бойко Борисов му обеща, че ма-
гистралата София-Ниш ще бъде пусната
до май 2012 г.”, заяви Асен Генов от
фондацията.

Много от обещанията на Борисов са
в процес на изпълнение, като това до
“февруари 2012 г. контрабандата да бъде

Мъж разби черепа
на брат си

Скандал между братя в махала
на Симитли завърши с разбит
череп. Във вторник към 18 ч. 46-
годишният Павел Маламов и брат
му Драгомир на 43 години седнали
да се почерпят и между тях се
разразил скандал. В яростта си
Драгомир грабнал брадва и нанесъл
два удара по главата на брат си.
След като Павел се свлякъл на
земята, Драгомир отишъл в поли-
цията, където направил пълни са-
мопризнания и се предал. Окърва-
веният Павел Маламов бил транс-
портиран до благоевградската
болница, където е установено, че
черепът му е счупен и има мозъчен
хематом.

Изписаха Багата
от „Пирогов”

Благой Иванов-Багата бе изпи-
сан от “Пирогов” вчера. Лечението
му продължи над 3 месеца. Той
прекара три месеца и два дни в
централната реанимация, с реална
опасност за живота, и един ден в
първа хирургична клиника, посоч-
ват от лечебното заведение. Ле-
карите допълват, че по време на
престоя си Багата е изпадал в
няколко много критични състоя-
ния. Известният спортист беше
приет на 26 февруари, след като
бе наръган с нож в областта на
гърдите.

Задържаха
телефонен измамник

Телефонен измамник бе
задържан в Стара Загора. След
проведените издирвателни дейно-
сти криминалистите установили,
че 22-годишният Й.К., жител на
старозагорско село, преди десети-
на дни е прибрал 1000 лв. от възра-
стен гражданин. Той измамил чове-
ка по познатата схема за плащане
за освобождаване на близък. Изяс-
нено е, че на 27 май измамникът е
взел 310 и 300 лв. от двама възра-
стни жители на Стара Загора.

Само 11% от
обещанията на
ГЕРБ са изпълнени
В редиците на управляващите Бойко Борисов е шампион и по
неизпълнени ангажименти - обещал 228 неща, свършил е едва 27

От стр. 1

МЪЖ СЕ
ВЪРНА В
АРЕСТА
СЛЕД
ИЗЛИЗАНЕ
ОТ ЗАТВОРА

“В интервю за столичен вестник, озаглавено
“Издръжката на един затворник е по-голяма от заплатата
на един професор”, Александър Стойнов, председател на
работната група към МП, изготвяща нов Наказателен
кодекс, изразява нетърпими човеконенавистни възгледи
за цената и разполагаемостта на човешкия живот, като
се обявява за смъртно наказание, защото било евтино.”
Това се казва в писмо на Българския хелзинкски комитет
до министъра на правосъдието.

Стойнов буквално препоръчва избиването на затвор-
ници с “евтини куршуми”, защото били с “елементарна
психика”. Подобни схващания за човешките същества и
начина, по който държавата следва да ги третира, под-

В навече-
рието на
Световния
ден за
борба с
тютюнопуше-
нето
младежи от
професио-
налната
гимназия по
икономика
в Кърджали
проведоха
необичайна
акция срещу
тютюнопуше-
нето под
мотото “не”
на цигарите
– “да” на
здравословния
начин на
живот”.
Учениците
предлагаха
на пушачи-
те ябълка
срещу
цигара

пресечена и в страната да няма нито
една нелегална кутия цигари”. Или пък,
че магистрала “Тракия” ще бъде напълно
готова от София до пътен възел Пе-
толъчката край Сливен до юни следва-
щата година.

Челната тройка по обещания се
допълва от    двамата вицепремиери Цве-
тан Цветанов и Симеон Дянков. Дянков
изпреварва вътрешния министър и заема
второто място с 47 обещания. От тях едва
4 са изпълнени, 5 категорично не-
изпълнени, а останалите са в движение.
Цветанов е дал 26 обещания, от които

само едно е финализирано.
Президентът Росен Плевнелиев също

е попаднал в полезрението на Фондация
“14 януари”. Константин Павлов отбеля-
за, че Плевнелиев е влязъл в президент-
ството с едно неизпълнено обещание -
че няма да се кандидатира за президент,
дадено от него на 4 септември 2011 г.
Иначе останалите негови обещания са
свързани с хоризонта България 2020.
Павлов отчете, че сроковете, които
държавният глава дава за реализацията
на строителните обекти, са доста по-ре-
алистични от тези, давани от премиера.

27-годишният Кън-
чо Кънчев от Велики
Преслав се озова зад
решетките няколко
часа след освобожда-
ването му от ловешкия
затвор. Рецидивистът
имал в досието си мно-
жество кражби. В сря-
да сутринта Кънчо бил
освободен в Ловеч,
където излежал поред-
ната си присъда. Към
обед се прибрал в род-
ния Преслав. Нямал
обаче никакви пари, а
огладнял и му се допу-
шило. В 23 ч. решил да
разбие павилиона за
цигари и сладки на
главната улица срещу
пощата. С нож успял да
отвори двата катинара
на будката. В този мо-
мент бил забелязан от
минувач, който звън-
нал на 112.

Кънчо видял, че
приближава патрулка
и приклекнал зад па-
вилиона, за да се
скрие. Униформените
обаче се насочили към
него и в този момент
гладният крадец хук-
нал да бяга. Той обаче
се спънал и паднал на
плочките. В ареста на
преславската полиция
признал, че искал да
вземе само няколко
кутии цигари и вафли.
В него е намерен и
ножът, с който отворил
катинарите.

Злощастният кра-
дец ще остане в арес-
та за 72 часа, но ще
му бъде искана и по-
стоянна мярка за
задържане, уточниха
от полицията.

БХК ИСКА ОТСТРАНЯВАНЕ НА ЮРИСТ
ОТ РАБОТНАТА ГРУПА ЗА НОВ НК

хождат на скинар от неонацистка банда, а не на препо-
давател по право и още по-малко - на натоварен от държа-
вата да изработва нов наказателен закон. Стойнов се
позовава на липсата на държавни пари за лечение на
деца като обусловена от разходите за издръжка на за-
творници. Това първобитно демагогско противопоставяне
на групи от човешки същества насърчава обществото към
омраза и дълбок регрес, вместо към хуманна и справед-
лива наказателна визия, се казва в обръщението на БХК.

 Организацията призовава Дияна Ковачева незабавно
да отстрани Александър Стойнов от всякаква позиция в
работната група към МП, която изготвя проект за нов
Наказателен кодекс.

Множество нови такси за административни
услуги иска да въведе Столичната община. Ос-
вен това тя възнамерява да повиши 32 съществу-
ващи такси. Промените в наредбата за местните
такси и цени на административни услуги ще бъдат
обсъждани от Столичния общински съвет през
следващия месец и влизането им в сила вероят-
но ще стане през юли. Според зам.-кмета Дончо
Барбалов сега цените на административните ус-
луги били значително под себестойността на дей-
ностите, които се извършват по тях.

Входът за Зоологическата градина става двой-
но по-висок и ще бъде безплатен само за деца
до 3 години. 2 лв. ще се плащат до 18-годишна
възраст, а за възрастни цената е 4 лв. Пенсионе-
рите и лицата с увреждания ще влизат срещу 1
лев.

Нова административна услуга е издаване на
удостоверение за идентичност на администрати-
вен адрес, за която ще се плаща по 3,50 лв.
Стопаните на добитък ще заплащат с над 30 на
сто по-високи такси за всяко животно, което се
извежда на паша в общинските гори.

ФАНДЪКОВА ВЪВЕЖДА НОВИ
ТАКСИ, УВЕЛИЧАВА СТАРИ

За издаването на копие от кадастрален или
регулационен план за изготвянето на проект за
поставянето на преместваемо съоръжение ще се
събират по 20 лв., което също е нова такса. Съгла-
суването на съоръжение за инженерната инфра-
структура ще бъде с 25 на сто повече от досегаш-
ната цена 15 лв. С 50% по-скъпо ще е издаването
на скица от кадастралния план в урбанизирана
територия.

15 лв. ще струва издаването на удостовере-
ния, свързани с недвижими имоти за съдилища,
нотариуси, юридически и физически лица. Дубли-
катите на разрешително за таксиметрова дей-
ност в София ще струват от 20 до 50 лв.

С предложените промени се въвеждат двой-
но по-високи стойности на пропуските за влиза-
нето по изключение в центъра на товарни авто-
мобили и строителни машини до 30 тона. По 50
лв. ще струва издаването на туристическа схема
за автобуси за “случаен превоз” с цел посещение
в София.

Ползването на общинска тоалетна вече ще
струва 1 лев.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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ДО ЧЛЕНОВЕТЕ НА ОБЩОТО СЪБРАНИЕ
НА СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ
“БЪЛГАРСКИ ИКОНОМИЧЕСКИ ФОРУМ”

ПОКАНА
За свикване на редовно годишно

Общо събрание

Уважаеми дами и господа,

На основание чл.26, ал.1 и ал.2 от ЗЮЛНЦ и чл.15,
ал.1 и ал.4 от Устава на Сдружение с нестопанска цел
“Български икономически форум”, Управителният съвет
на Сдружение “БЪЛГАРСКИ ИКОНОМИЧЕСКИ ФОРУМ”
свиква РЕДОВНО ГОДИШНО ОБЩО СЪБРАНИЕ на Сдру-
жението, което ще се проведе на 3 юли 2012 г. (вторник)
от 11.00 ч. в офиса на фирма “Финсис”, София, ул. “Петър
Парчевич”  55, ет.1, при следния дневен ред:

1. Информация за приетите нови членове на БИФ
за периода май 2011 - юни 2012 г.

2. Обсъждане и приемане на отчет на УС за дей-
ността на Сдружението през 2011 г.

3. Обсъждане и приемане на одитирания годишен
финансов отчет за 2011 г. и отчет за изпълнението на
бюджета на Сдружението за 2011 г.

4. Освобождаване от отговорност на членовете
на УС за дейността им през 2011 г.

5. Обсъждане и приемане на програмата за дей-
ността на Сдружението за 2012 г.

6. Обсъждане и приемане на бюджет за 2012 г.
7. Други
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ,

събранието ще се проведе един час по-късно, на същото
място и при спазване на същия дневен ред.

Поканват се всички членове лично или чрез упълно-
мощен представител да участват в събранието.

Всички документи, свързани с Общото събрание, са
на разположение на съдружниците в офиса на Сдруже-
нието.

Дата: 15.05.2012 г.
Председател

на Управителния съвет
Георги ТАБАКОВ

8 дни и повече
от 8 труса по-късно
В Перник животът продължава
напук на щетите и
бездействието на държавата

Павлета ДАВИДОВА
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по Рихтер.
За повечето
хора това е
просто чис-

ло, за Перник и жителите
в района е сигнал за ева-
куация. Не става въпрос
за изкуствено напомпана
паника от всекидневници,
предвещаващи унищожи-
телно земно люлеене, а
за реално треперене на
земята, което във вторник
отново изкара хората по
улиците.

В 10,30 ч. перничани
бяха навън, по-лабилните
гледаха объркано и
звъняха по телефоните,
паника и смут каквито
фрапантно ни натрапват
телевизиите, нямаше.
Каквото има да се случ-
ва, ще се случи, философ-
стваха прошарени мъже.
Някои се шегуваха, че са
се люляли твърде малко.
Почти всички обаче бяха
категорични, че трусът е
бил над 4 по Рихтер. И го
твърдяха с убедеността
на видни експерти по зе-
метресенията.

По стечение на обсто-
ятелствата лидерът на
БСП Сергей Станишев
пристигна в центъра на
Перник десетина минути
след труса. Той бе по-
срещнат от общинските
служители пред кметство-
то, което бе заградено
със ограничителна линия,
личаха и паднали от
първия трус плочки, а
напукана църква бе
фонът на срещата.

Дъщеря ми има
матура днес

кършеше пръсти майка
на дванадесетокласнич-
ка. Жената нямаше пред-
става какво става с моми-
чето и се опитваше да се
свърже с таткото, който
по спешност се вдигнал
към школото да проверя-
ва какво се случва. Опи-
тите на Станишев да я
успокои, че всичко с из-
пита ще е наред, бяха по-
срещнати с благодарност
в очите, но видимо не
бяха най-очакваните
думи... Защото никой от
присъстващите нямаше
представа какво ще се
случи с изпитните мате-

риали на децата. Някои от
зрелостниците напуснаха
залите в очакване на вто-
рични трусове, други бяха
евакуирани от учителите.
Някои обаче отказаха да
напуснат и се върнаха в
стаите. Пълна бъркотия, в
която едни писаха, други
решиха, че изпитът ще се
потретва и решиха “да не
се минат” и да не пишат
два пъти. В най-кризисни-
те минути човекът, в чии-
то ръце бе поставено
бъдещето на децата -
просветният министър
Сергей Игнатов мълчеше.
Връзка с него нямаше
повече от час, тъй като
той бе на среща... с пре-
зидента. Така децата из-
губиха час, преди да се
сблъскат с шока, че из-
питните им работи ще
бъдат оценявани дотам,
докъдето са написани.
Шанс за повторение
няма, който писал-писал.
Толкоз. А през това вре-
ме една майка чакаше
новини от дъщеря си.
Позвъняване, успокоява-
не и усмивка. Станишев
изпрати на дванадесето-
класничката букет с рози.
“Да й ги предадете и да й
кажете, че всичко ще е
наред, стискам палци”,
заръча той.

По улиците мина кола
на Гражданска защита, от
която с мегафон разясня-
ваха силата на земетре-
сението. Повечето от хо-
рата обаче се объркаха
допълнително, защото от
машината излизаха най-
вече неясни звуци. Който
разбрал -разбрал, оста-
налите само гадаеха как-
во говори тоя човек вътре
и се подсмихваха - нали
мегафоните били идея на
Цветанов. Стотиците хо-
ра, излезли по улиците,
започнаха да се връщат
по домовете и работните
си места.

Остана обаче опашка-
та - дълга опашка от
хора, чакащи да подадат
заявление за помощ при
реконструкцията на пост-
радалите си къщи. Възму-
тени жени се оплакваха,
че няма да получат и лев,
защото не са социално
слаби - слуховете ведна-
га ограничиха “печелив-
шите” субсидия. Под сур-
динка се говореше, че

може би над 90% няма да
могат да получат пари,
защото нахвърлят грани-
цата на бедността. Други
пък отпадаха от списъка,
защото разполагат с по
два имота и също по за-
кон ще бъдат отхвърлени,
макар етажи от домовете
им да са неизползваеми...
Трети пък чули, че ако
някой не отчете трус от 6
по Рихтер, пари за обез-
щетение хич няма да има.
Поне 4 беше, кимаха си
един на друг те.

А домовете...

Домовете бяха
тъжни и самотни

Защото в пернишкия
квартал “Ралица”, а и не
само в него, хора живеят
в каравани. Млада майка
с 3-годишно момиченце
обясни, че, откакто е ста-
нал първият трус на 22
май, се е преселила във
фургона. Страх ме е да
вляза в тази напукана
къща, сочи тя бяла сгра-
да, която скоро ще оста-
не без втория си етаж, тъй
като е предписано да
бъде бутнат заради голе-
мите пукнатини по стени-
те.

В мините ме е люля-
ло, но като оня ден не е
било, клати глава възра-

стен съсед. Нахлупил е
старата си миньорска ка-
ска и тегли Станишев и
депутатите да видят ще-
тите. Къщата му е без
покрив и сега собстве-
никът сам възстановява
щетите. Всичко това оба-
че е нищо в сравнение с
една от най-пострадали-
те сгради. 58-годишна
жена и дъщеря й вече са
бездомни, домът им е
неизползваем след зе-
метресението. Живеят
при другата дъщеря.
“Разтресе силно и избя-
гахме посред нощ. Доб-
ре, че не падна върху
нас”, мълви със сълзи в
очите жената. Зад нея са
отломките на някога
здравата сграда, чийто
покрив е  свлечен, тера-
сата е почти на земята, а
от прозорците се вижда
как таванът в стаите е
поддал. Хората са изнес-
ли багажа от къщата и
вече не смеят да добли-
жат и двора.

Напукани стени, счу-
пена керамика, паднали
керемиди - картина от
квартала, в който хората
сами са се втурнали да
поправят каквото могат. В
този дъжд стои ли се без
покрив, обясняват перни-
чани и продължават тихо
заниманията си.

Михаела Ивайлова,
директор на ЦДГ “Славей-
че”, сочи големите пукна-
тини, зейнали в стълбище-
то на детската градина.
Цепнатини има и по сте-
ните и тавана, изпопада-
лата мазилка е почти на-
всякъде. Жената бърза да
успокои, че пострадали
дечица няма. Във вторник
20 мъници са били в за-
ведението, когато земята
отново се разтресе. Роди-
телите веднага си ги при-
брали. Директорката
обясни, че за всички деца
има място, осигурени са
два етажа от близко за-
ведение и няма проблем
родителите да водят мал-
чуганите на градина. За-
ведението обаче спешно
трябва да се ремонтира,
категорични са всички
прекрачили прага на гра-
дината. Детски креватче-

та и шарени столчета,
струпани на куп и покри-
ти с найлон, е картината
в друга детска градина в
Перник - “Миньорче”. В
понеделник, на 21 май,
отпразнувахме 78-ия рож-
ден ден на градината,
какво стана след това,
почти примирено мълви
директорката. За почист-
ването на сградата са
помогнали от Младежко-
то обединение на БСП,
част от момчетата бяха
там и във вторник и бяха
категорични, че ще пома-
гат с каквото могат. В гра-
дината вече са влезли и
майстори, които замазват
стените и боядисват. На
втория етаж бившата те-
раса, превърната в стая
за една от групите, обаче
е почти отделена от сгра-

дата - толкова са големи
пукнатините в стените.

На целия този фон 8-
годишно момиченце, за-
хапало червена близал-
ка, пресреща излизащия
от пострадалите сгради
лидер на БСП с чаровна
усмивка. “Усети ли днеш-
ния трус”, пита загриже-
но Станишев. Момичен-
цето кима утвърдително.
На въпроса му дали се е
уплашила малката е ка-
тегорична - разбира се,
че не. Само ми се отяде,
добавя усмихнатата ча-
ровница, а възрастните
избухват в смях.

Въпреки всичко
обаче перничани

продължават
напред

По улиците е тихо и
спокойно, всеки си върши
ежедневните задълже-
ния, а на места текат ре-
монти. Освен големите
опашки с изнервени от
чакането хора, напреже-
ние в Перник сякаш няма.
“Всеки ден идват от вест-
ници и телевизии. Повта-
рят колко сме били па-
никьосани, те друга ра-
бота нямат ли си?”, гневи
се мъж на средна
възраст. Жена му се кара
да не говори така, защо-
то “утре кой знае какво
ще излезе по медиите”.
Друга пък мърмори, че
още нищо не се знае и
че за нищо няма органи-
зация - типичната опаш-
ка за нещо си в Бълга-
рия. В Перник всичко си
тече постарому, с тази
разлика, че хората се
чудят откъде ще намерят
пари за ремонт на къщи-
те си. Вече знаят и какво
да правят при земетресе-
ние, но веруюто им е -
каквото има да става, ще
става. Паниката си е оти-
шла, ред е на прагматич-
ните решения за възста-
новяването на града.

Въоръжен с фотоапарат, бившият миньор документираше щетите
по покривната си конструкция

Опашките от хора, искащи обезщетение, продължават да са големи,
въпреки че от големия трус мина повече от седмица
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езплатните карти за
пътуване в железниците
ще бъдат орязани дого-
дина. Това стана ясно от

Режат безплатните карти
за пътуване в железниците
350 000 души
ползвали
социалната
придобивка
според Дянков,
синдикатите го
опровергават

Б
олям черен кръст с над-
пис “БДЖ 1885-2012”,
символизиращ края на
БДЖ, издигнаха протес-

изявления на финансовия ми-
нистър Симеон Дянков и транс-
портния министър Ивайло Мос-
ковски вчера преди протеста
на железничарите, който се
проведе пред сградата на Ми-
нистерството на транспорта.

Системата за безплатно
пътуване се ползва от над 350
000 души, което струва на дру-
жеството около 250 млн. лв.,
каза Московски. Той уточни, че
за тази година картите вече са
раздадени и няма да бъдат от-
немани, но най-вероятно след-
ващата година ще има някаква
оптимизация.

Симеон Дянков пък бил “из-
ненадан, меко казано”, когато
разбрал, че между 350 000-400
000 безплатни карти се използ-
ват в момента от БДЖ. Това е
голяма тежест върху бюджета,
но създава и друг проблем -
по празниците внезапно всич-
ки влакове са пълни за всички
хора, които са си купили би-
лет, коментира вицепремиерът.
Защо това е така, защото има
близо 400 000 безплатни кар-
ти, които във всеки момент, без
да минават през гишетата,мо-
гат да влязат във влаковете,
обясни Дянков.

Правителството е поискало
анализ кои са служителите, ко-
ито се ползват с тези карти.
Анализът предстои и затова
Дянков определи протеста на
железничарите като

Г

ЖЕЛЕЗНИЧАРИТЕ
ПОИСКАХА
ОСТАВКАТА НА
РЪКОВОДСТВОТО
НА БДЖ

Кръст, символизиращ края на БДЖ и кратуните “Владимиров” и “Недев”,
водеха протеста на железничарите

Снимка Мариета ТОМОВА

тиращите железничари пред
Министерството на транспор-
та, информационните техно-
логии и съобщенията вчера.
С викове “Оставка!” и “Ми-
шоци!” над 100 железнича-
ри настояваха да бъдат за-
пазени работните им места.
Те изтъкнаха, че заплатите в
сектора не са повишавани от
2008 г. насам. Протестира-
щите носеха плакати с иска-
ния за увеличаване на запла-
тите и спиране на съкраще-
нията в железниците. Атрак-
ция бяха и две кратуни -
“Владимиров” и “Недев”.
Железничарите поискаха
оставката на ръководството
на БДЖ.

Представители на протес-
тиращите влязоха в сграда-
та на министерството, за да
се срещнат с министър Ивай-
ло Московски. Те внесоха и декларация, която бе прочетена
пред всички и съдържа искания за развитие на железниците
и запазване на работните места. Тя е придружена с около
6000 подписа.

След срещата Петър Бунев информира протестиращите за
резултатите от нея. Стана ясно, че следващата седмица БДЖ
“Пътнически превози” може да стане бенефициент по опера-
тивна програма “Транспорт”, по която да се вземат 300 млн.

лв. за нови влакове. Московски отново е заявил, че съкраще-
ния в “Товарни превози” няма да има извън договорените, а
в “Пътнически превози” е призовал ръководство и синдикати
да преговарят. Министърът е казал, че е готов да уволни ръко-
водството на БДЖ, ако има доказателства за нанесени щети
или бездействие.

Протестът приключи, но железничарите заявиха, че оста-
ват в готовност за нови протести.

прибързан. “Но аз поне съм
благодарен, защото дойде на
дневен ред нещо, което два-
мата не знаехме до вчера. А
именно, че БДЖ се използва
от една голяма, голяма част от
бивши и сегашни служители на
БДЖ и НКЖИ и техните семей-
ства”, каза Дянков.

Той уточни, че най-вероят-
но ще се запазят картите на
експлоатационния състав, но
те ще са само за линиите, на
които работят. С времето ряз-
ко трябва да се съкрати този
брой, категоричен бе Дянков.

Председателят на Синдика-
та на железничарите към

КНСБ Петър Бунев обаче се
усъмни в броя на безплатните
карти, който цитираха двамата
министри. Според него в най-
добрите години са работили 90
000 души в БДЖ, а сега са 23
000. Не вярвам да са толкова
много картите, категоричен е
синдикалният лидер. Той се

усъмни и в сумата от 250 млн.,
която БДЖ губи заради тези
карти. Бунев подчерта, че по
официалните разчети реални-
ят приход от превозване на
пътници е 70-80 млн. лв. Спо-
ред него е несериозно да се
говори за загуби от 250 млн. от
безплатните карти.

ЕДВА 18% ОТ ЧЕРЕШОВАТА
РЕКОЛТА БИЛА ГОДНА
ЗА КОНСУМАЦИЯ

Годната за консумация
реколта от череши е само
18%. Щетите за сектора ще
бъдат над 50 млн. лв. На
много места черешовите
градини бяха поразени от
студа през зимата, а след
това бяха ударени от град.
Там има 100% щета, а
където е останало нещо, то
е много малко количество.
Това коментира Слави
Трифонов, председател на
Националния съюз на гра-
динарите, пред телевизия
България он ер, цитиран от
“Фокус”. Той допълни, че
една много малка част от
производителите на чере-
ши са застраховали рекол-

тата си, тъй като все още
не си били изградили такъв
навик.

Освен черешите сери-
озно засегнати са и ягоди-
те, като реколтата в някои
райони е провалена почти
на 100%. Сериозно са за-

сегнати и дините,
както и зеленчуко-
вите насаждения,
обясни Мариана
Милтенова, член
на УС на Нацио-
налния съюз на
градинарите. Тя
обясни, че произ-
водителите не мо-
гат да влязат в гра-
дините си да

пръскат срещу вредители,
не могат и да приберат
реколтата. Въпреки че ло-
шото време нанесе изклю-
чително големи щети на
земеделските производи-
тели, компенсаторният ме-
ханизъм, който е разрабо-
тен от Министерството на
земеделието, все още не е
предоставен и реално за-
сегнатите производители
не знаят какви обезщете-
ния ще получат. Заключе-
нието на Милтенова е, че
секторът е в много затруд-
нена ситуация, защото има
сключени договори с парт-
ньори от чужбина, а рекол-
тата, която ще бъде при-
брана, е под очакваните
количества.

Друг проблем за земе-
делските производители са
изкупните цени, които са
много ниски и според Ма-
риана Милтенова държава-
та трябва да приложи по-
сериозен контрол, така че
производителите да бъдат
по-малко ощетени.

ЦЕНИТЕ НА ЕДРО СКОЧИХА
С 5% ЗА ГОДИНА

ъпреки напредъка в ключови рефор-
ми основните икономически пре-
дизвикателства пред България ос-
тават непроменени, обяви вчера

Производствените цени на вътрешния пазар се
повишават през април с 5% на годишна база. Това
показват данните на НСИ за изминалия месец. Спря-
мо същия период на миналата година увеличението
в цените е с 2% в добивната промишленост, с 4,2%
в преработващата промишленост и със 7,9% при
електрическата и топлоенергия и газ.

Спрямо март индексът на цените на производи-
тел на вътрешния пазар се покачва с 1,1%, като най-
голямо е увеличението при цените на електроенер-
гията и газа - с 2,8%. В сравнение с април 2011 г.
производствените цени при тютюневите изделия
скачат с 8,5%, при химичните продукти - с 6,4%, а при
текстила - с 5,8%. За същия период намаление има
при производството на основни метали - с 2,3%, както
и при неметалните минерални суровини - с 1,8%.

ЕК: РИСКЪТ ОТ БЕДНОСТ
В БЪЛГАРИЯ Е НАЙ-ГОЛЯМ

В
Eвропейската комисия (ЕК). В свой доклад
комисията критикува недостатъчните дей-
ствия на правителството по отношение на
пазара на труда, пенсионната система,
енергетиката и образованието, съобщава
БНР.

ЕК препоръчва да бъде прекратена
процедурата за прекомерния дефицит за
България и Германия, тъй като са свели
бюджетните си дефицити под 3% от БВП.
Рискът от бедност у нас обаче остава най-
високият в ЕС и два пъти над средния за
27-те, а намаляването на бедността и со-
циалното изключване са посочени като
голямо предизвикателство пред българ-
ските власти.

Комисията отбелязва, че заетостта в
България е намаляла с 8 на сто за две
години и продължава да спада, което на-
лага преориентиране на политиките на
пазара на труда, особено по отношение
на младежката безработица.

Създаването на работни места не е
достатъчно високо в дневния ред на пра-
вителството, се посочва в работния доку-
мент за България. Освен това е отбеляза-
но, че България се представя зле в меж-
дународните образователни изследвания,
което говори за структурни проблеми в
осигуряването на качествено образование.

Устойчивостта на пенсионната систе-
ма още не е гарантирана, посочва ЕК и
препоръчва допълнителни мерки. Освен
това качеството на публичните разходи,
ефективността на данъчната система и
бизнес климатът са под оптималните.

Други проблеми са ограниченото фи-
нансиране за малкия и средния бизнес,
административните бариери и недо-
статъчно благоприятната бизнес среда.

Научните изследвания са посочени като
основна слабост, отбелязано е и че стра-
ната ни изпуска потенциала за растеж
чрез иновации. Въпреки стабилния на-
предък от последните две години Бълга-
рия все още не използва достатъчно евро-
фондовете.

Според доклад пък на Европейската
централна банка, който излезе също вче-
ра, нито една от осемте европейски стра-
ни, които могат да претендират за влизане
в еврозоната, сред които и България, все
още не отговаря на всички необходими
икономически и юридически критерии.

Документът анализира напредъка, осъ-
ществен от осемте държави-членки, които
след време трябва да влязат във валутния
съюз - България, Чехия, Латвия, Литва,
Унгария, Полша, Румъния и Швеция.

БЪЛГАРСКИТЕ
ПОТРЕБИТЕЛИ СА
НАЙ-НЕДОВОЛНИ В ЕС

Въпреки че е отбелязан напредък от
2010 г., България остава държавата в Ев-
ропейския съюз, в която условията за
потребителите остават най-лоши, стана
ясно от пролетното издание на Индекса
за развитие на пазарите на дребно, пуб-
ликувано от Европейската комисия.

Индексът за 2011 г. показва, че усло-
вията за потребителите на национално
ниво за втора поредна година са отбеля-
зали подобрение след спада през 2009 г.
На най-добри условия се радват потреби-
телите в Люксембург, Великобритания,
Дания, Австрия, Ирландия, Финландия,
Холандия, Белгия, Германия, Франция и
Швеция, които са с резултати над сред-
ните за ЕС. За сметка на това България
отново остава на дъното при повечето кла-
сации, оценяващи пазарите на дребно.
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Комисията за бюджетен
контрол към Европейския
парламент реши да отложи
за неопределено време гла-
суването по доклада за
компенсациите за АЕЦ
“Козлодуй”, както и за пред-
срочно затворените реакто-
ри в Литва и Словакия.

“След разгорещен дебат
решихме, че в доклада има
твърде много противоречия,
които не ни дават възмож-
ност да проведем гласува-
нето, както беше насроче-
но - за утре”, заяви Ивайло
Калфин, който е член на ко-
мисията.

Докладът на Мариан-
Жан Маринеску, който
предлага спиране на ком-
пенсациите след 2020 г. и
ограничаване на дейности-
те, за които могат да се
харчат европейските сред-

онсорциум от три чужди и една българска
фирма ще направи анализ за разделянето на
“Електроенергийния системен оператор” (ЕСО)
от Националната електрическа компания,
съобщиха вчера от Българския енергиен
холдинг (БАХ).
Изборът на обединението между
HoulihanLokey, White&Case, която съветва НЕК
по арбитражните дела с “Атомстройекспорт”
за АЕЦ “Белене”, Entrea Capital и българската
адвокатска фирма “Камбуров и партнърс” бе
обявен с два месеца закъснение. А между-
временно Европейската комисия в края на
февруари предупреди България, че ще заведе
дело срещу нея в съда в Люксембург, ако до
два месеца не раздели електроенергийния и
газовия си оператор в независими компании,
каквито са изискванията на Третия енергиен
либерализационен пакет на ЕС.
Тъй като в момента НЕК има дългове за 483
млн. евро, които са обезпечени с енергийната
мрежа, а тя вече няма да е притежание на
компанията, се налага преструктуриране на
тези заеми. Затова и в края на декември БЕХ
обяви процедура за избор на консултант,
който да предложи бизнес план за разделяне
на дружествата, да изготви дългосрочен
финансов модел за бъдещата работа на
отделните вече компании, да представи план
за преструктуриране на дълговете на НЕК и
кои от тях да продължи да изплаща НЕК и
кои да се прехвърлят на ЕСО.

Отложиха гласуването
за компенсациите
за спрените реактори

ККККК

Консорциум от
четири фирми
ще разделя НЕК и ЕСО

ства, получи 172 изменения
при едва 58 параграфа.

Депутатите решиха да
изпратят делегация в АЕЦ
“Игналина” в Литва, която
да се запознае на място как
върви извеждането от ек-
сплоатация на двата спре-
ни реактора там, преди да
се върне към разглеждане-
то на спорния доклад.

“Аз съм удоволетворен
от решението на колегите,
тъй като докладът не беше
обективен и излизаше да-
леч от компетенциите на
комисията за бюджетен кон-
трол, която може да се про-
изнася по законността на
разходването на европей-
ски средства, но не и да
предвещава бъдещето на
ядрената енергетика в от-
делни страни членки”, ко-
ментира Калфин.

ържавата прекрати проек-
та АЕЦ “Белене”, но той
има своята търговска
стойност и може да бъде

Строят „Белене” като
частен проект?
Агенцията за ядрено регулиране е дала
положителнa оценка за площадката и бъдещия строеж

тически решения, които се взи-
мат, надделява психологията, а
не логиката, такъв бил случаят и
с АЕЦ “Белене”.

Изпълнителният директор на
АЕЦ “Козлодуй” Валентин Нико-
лов, който също участва във фо-
рума, подкрепи тезата, че про-
ектът АЕЦ “Белене” не е загубен,
а може да се развие като частен
проект. България обаче няма да
търси инвеститор, ще се чака
инициативата да дойде от заин-
тересован инвеститор, поясни Ни-
колов. За АЕЦ “Белене” има ли-
цензирана площадка, но още
няма одобрение от Агенцията за
ядрено регулиране (АЯР), това е
следващата стъпка, която трябва-
ше да се случи, поясни Николов.

Борислав Станимиров, зам.-
председател на Агенцията за яд-
рено регулиране, обаче комен-
тира пред журналисти, че до-

кладът на АЯР за проекта “Беле-
не” е готов и е положителен, то-
ест ако не беше прави-телстве-
ното решение за спиране на про-
екта, АЯР щеше да даде одобре-
ние за строи-телството на втора-
та ядрена централа.

Ядрената енергетика няма
алтернатива, защото цените на
въглеводородните горива растат
постоянно и не могат да се про-
гнозират за по-дълъг период на-
пред, което създава трудности в
икономиката, заяви още Манчев
в подкрепа на тезата си. Само
за ядрената енергия е постижи-
мо да се прогнозира стабилна
цена за 20 години напред, за-
щото горивната компонента ос-
тава сравнително на непромене-
на стойност, обясни той.

Площадката “Белене” и про-
ектът “Белене” доказаха своята
надежност”, каза Богомил Ман-

чев. Според него през годините
имало много упреци и доста опи-
ти да се докаже, че най-много
проблеми на света имало на тази
площадка. Той припомни, че про-
ектът “Белене” е “единственият
проект в света”, който издържа
падането на самолетите Боинг
747 и Eърбъс А380, без да има
опасност от радиация.

Остава проблемът с радиоак-
тивните отпадъци и отработено-
то ядрено гориво, но и за това
има решения на поносима цена,
посочи Манчев. Според него за
България, която няма много соб-
ствени енергийни ресурси, ядре-
ната енергетика е без алтерна-
тива, за да бъдем енергийно не-
зависими.

Д
изпълнен като частен проект.
Това заяви при откриването на
форума, посветен на българска-
та атомна енергетика, Богомил
Манчев, председател на Българ-
ския атомен форум (“Булатом”).

Богомил Манчев е и собстве-
ник на “Риск инженеринг”, която
бе консултант по изграждането на
АЕЦ “Белене”. Според Манчев яд-
рената общност никога не е про-
тивопоставяла проекта АЕЦ “Бе-
лене” на изграждането на 7 и 8
блок в АЕЦ “Козлодуй” и в страна-
та има място и за двата проекта.

Към тезата се присъедини и
Соломон Паси, който също уча-
ства във форума в качеството му
на президент на Атлантическия
клуб. Според него в много поли-
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К
ъм 23 май 2012 г. си-
туацията на зърне-
ния пазар в страната
е без промяна, търго-
вията е вяла и това е

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

нормално за този период на
годината. Отново се отчита по-
голяма активност при търсене-
то на зърно за експорт. За на-
блюдавания период средните
изкупни цени на всички основ-
ни видове зърно, пшеницата с
високи и ниски хлебопекарни
качества, ечемика, черния мас-
лодаен слънчоглед и цареви-
цата остават без изменение.

Напусналите количества
зърно и зърнени продукти от
страната за изминалата седмица
възлизат на 71 036 тона, което е
със 41 148 т по-малко спрямо
предходната седмица. По видове
зърно и зърнени продукти са,
както следва: 22 213 т пшеница,
3922 т ечемик, 17 969 т черен
маслодаен слънчоглед, 22 835 т
царевица, 105 т шарен слънчог-
лед, 586 т оризова арпа, 986 т
рапица, 109 т нахут, 531 т карго,
593 т кориандър, 202 т ориз и
985 т царевичен зародиш.

През изминалата седмица е
необходимо да се отчете фактът,
че отново се изнесе зърно за
трети страни - 4,2 хил. т, което е
с 5,9 хил. т по-малко от миналата
седмица. По-видове зърно и на-
правления е, както следва: 0,8
хил. т пшеница за Македония, 2,4
хил. т черен маслодаен слънчог-
лед за Турция и Косово.

Oт началото на реколтната
2011 година основните направ-
ления на напусналите количест-
ва зърно, възлизащи на 83%,
остават за страните от Европей-
ския съюз.

Общо от началото на насто-
ящата реколтна година са напус-
нали 5,04 млн. тона зърно, с 0,65
млн. т повече, или ръст от 14,8%
спрямо същия период на пред-
ходната 2010 реколтна година,
когато той е възлизал на 4,39
млн. т. Към момента се отчита
повишение на количеството
зърно напуснало страната при
всички култури (ръст от: пшени-
ца - 16,6%, царевица - 29,8%,
черен маслодаен слънчоглед -
6,7%, и рапица - 20,5%) спрямо
реколтната 2010 година с изклю-
чение на ечемика (спад с 17,6%).

ПОЛЕЗНА
ИНФОРМАЦИЯ

Към 23.05.2012 г. ситуа-
цията на черноморските и
дунавските пристанищата е,
както следва:

На пристанище Варна се
товари: 46 200 т пшеница за
Испания; 28 900 т цареви-
ца, от които 15 800 т за
Испания, 8500 т за Ливан и
4600 т за Турция; 16 500 т
черен маслодаен слънчог-
лед за Португалия и 550 т
овес за Гърция.

На пристанище Балчик
се товарят 2200 т царевица
за Гърция.

На пристанища Бургас и
дунавските пристанища не
се товари в момента.

СТАТИСТИКА НА
ТЪРГОВИЯТА ИЗВЪН

СТРАНАТА

Общият размер на напусна-
лата пшеница за периода
1.07.2011 - 23.05.2012 г. е 2 284
743 тона (2 129 367 т за ЕС и

155 376 т за трети страни). Сво-
бодните количества, които мо-
гат да бъдат изтъргувани извън
страната до края на реколтна-
та година, са в размер на 50
хил.тона.

Общото количество ечемик
напуснало страната за перио-
да е 335 183 тона (237 770 т за
ЕС и 97 413 т за трети страни).

Общото количество цареви-
ца реколта 2011 г. напуснало
страната за периода е 1 141

207 тона (746 236 т за ЕС и 394
971 т за трети страни). Свобод-
ните количества за търговия
извън страната до нова рекол-
та са в размер на 240 хил.тона.

Общото количество черен
маслодаен слънчоглед от ре-
колта 2011 г. напуснало стра-
ната за периода е 798 421 тона
(631 067 т за ЕС и 167 354 т за
трети страни). Поради корекция
на производството за реколта
2011 г. по данни на МЗХ, ос-
татъчните количества слънчог-
лед към 31.08.2012 г. се оценя-
ват на 170 хил.тона, които са
свободни за търгуване извън
страната.

ВЪТРЕШЕН  ПАЗАР
Средните цени на пшеница-

та с високи хлебопекарни ка-
чества през изминалата седми-
ца остават без промяна и се
движат в диапазона от 350 до
380 лв./тон без ДДС. Средната
изкупна цена на пшеницата с
високи хлебопекарни качества
в страната за периода е непро-
менена в сравнение с предход-
ния обзорен анализ и е на рав-
нище от 360 лв./тон  без ДДС.

При пшеницата с ниски хле-
бопекарни качества средните
изкупни цени през изтеклата
седмица остават без изменение
и се движат в диапазона 330-
370 лв./тон без ДДС. Средната
изкупна цена за страната е без

промяна и е на
равнище от
350 лв./тон без
ДДС.

С р е д н и т е
цени на фураж-
ния ечемик
през изтеклия
период остават
непроменени в
с р а в н е н и е
края на мина-
лата седмица

и варират в границите от 350 до
370 лв./тон без ДДС. Средната
цена на фуражния ечемик в
страната е без промяна спрямо
предходния отчет и е на равни-
ще от 353 лв./тон  без ДДС.

При черния маслодаен
слънчоглед средните цени се
запазиха и се движат в диапа-
зона от 780-850, до 920-930 лв./
тон без ДДС за областите Вар-
на и Добрич. Средната цена на
черния маслодаен слънчоглед
за страната остава без измене-
ние спрямо миналия обзор и е
на ниво от 800 лв./тон  без ДДС.

 Средните цени на цареви-
цата-зърно нова реколта на
вътрешния пазар през изтеклия
период са без промяна. Цено-
вият коридор при тази култура
варира от 340 до 380 лв./тон без
ДДС. Средната цена на цареви-
цата-зърно за страната е без
промяна в сравнение с предход-
ната седмица и е на равнище от
358 лв./тон  без ДДС.

При брашната на едро
средните цени на трите основ-
ни типа брашна запазват цено-
вите си равнища. Средните
цени на брашната по типове са,
както следва: на тип “500” е 661
лв./тон с ДДС; на тип “700” e
635 лв./тон с ДДС и на тип
“1150” е 586 лв./тон с ДДС.
Средната цена на брашното на
дребно е на ниво от 1,03 лв./кг
с ДДС, също без изменение от
миналата седмица.

Цените на зърното -
без изменение
Цените на зърното -
без изменение
Цените на зърното -
без изменение
Цените на зърното -
без изменение
Цените на зърното -
без изменение
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Три четвърти от бедните и гладни хора в света живеят в селски области,
а мнозинството от тях зависят от земеделието

ректор на Агенцията на ООН
за прехрана и земеделие
(ФАО) в доклад, публикуван
преди срещата на върха в
Рио де Жанейро от 20 до 22
юни.

“Развитието не може да се
определи като трайно, дока-
то продължава това положе-
ние, при което близо един на
всеки седем души е жертва
на недохранване”, заяви
Жозе Грациано да Силва пре-
ди конференцията на ООН за
трайното развитие “Рио + 20”.
“Срещата на върха в Рио ни
предоставя уникална възмож-
ност да разгледаме сближа-
ването на програмите за хра-
нителна сигурност и трайност,
за да се гарантира реализи-
рането на тези цели”, допълни
да Силва.

Докладът, озаглавен “Към
бъдещето, което искаме: да
сложим край на глада и да
осъществим прехода към зе-
меделие и трайни системи за
прехрана”, призовава прави-
телствата да приемат мерки
за насърчаване на потребле-
нието и трайното производ-
ство, да стимулират доброто
функциониране и равнопос-
тавеността на земеделските
и хранителните пазари и да
инвестират държавни ресур-
си в иновациите и инфраст-
руктурата.

Според доклада три че-
твърти от бедните и гладни
хора в света живеят в селски
области, а мнозинството от
тях зависят от земеделието и
свързаните с него дейности,

Гърция рискува да “остане на тъмно”,
тъй като компаниите - доставчици на
електрическа енергия за домакинства-
та, дължат над 300 млн. евро на
Държавната газова компания на стра-
ната (ДЕПА). Гръцкият вестник “Катиме-
рини” публикува писмо, в което дирек-
торът на ДЕПА Харис Сахинис се обръ-
ща към временното правителство на
страната с искане на този въпрос да
бъде дадено “значение от национален
приоритет” и да се предприемат мерки
веднага, за да се избегне спирането на
електроподаването за домакинствата в
началото на юни. Той заплашва, че ком-
панията ще трябва да прекрати от на-
чалото на следващия месец подаване-
то на газ към производителите на еле-
ктро- и топлоенергия.

Междувременно най-голямата
гръцка търговска банка - Национална-
та банка на Гърция, предупреди в свой
доклад, че ако Гърция напусне еврозо-
ната, жизненият стандарт ще се срине,
доходите ще намалеят повече от два
пъти, а инфлацията и безработицата
рязко ще се увеличат. Според банката
доходът на човек от населението ще
намалее с над 55%, новата гръцка па-
рична единица ще се обезцени с 65%
спрямо еврото, а рецесията, в която
страната изпадна преди 5 година, ще
се задълбочи.

В същото време австрийският вест-
ник “Стандарт” твърди, че Европейски-
ят съюз може отново да въведе грани-
чен контрол за Гърция. В Шенгенското
споразумение има ясни правила, с ко-
ито може да се допусне прилагането
на такава мярка. Това показва, че

рийската криза от Съвета за сигурност
на ООН, заяви руският заместник външен
министър Генадий Гатилов, цитиран от
агенция Интерфакс. Китайското външно
министерство също потвърди, че Пекин
е против военна интервенция в Сирия,
посочва Ройтерс.

Френският президент Франсоа
Оланд заяви във вторник, че военна
интервенция не е изключена, ако бъде
извършена с резолюция на Съвета за
сигурност на ООН, припомня Ройтерс. От
своя страна германският външен ми-
нистър Гидо Вестервеле заяви, че стра-
ната му ще настоява Съветът за сигур-
ност да поеме нови ангажименти във
връзка със ситуацията в Сирия.

Русия и Китай имат право на вето в
Съвета за сигурност и блокираха пре-
дишни опити за приемане от съвета на
резолюции срещу Дамаск.

Междувременно Сирия нареди на
холандския шарже д’афер до 72 часа да
напусне страната, съобщи Франс прес.
Дамаск предприема тази стъпка, след
като много европейски държави, САЩ и
Япония обявиха, че гонят сирийските
дипломатически представители. Холанд-
ката е сред малцината западни висши
дипломати, които все още се намират в
Сирия.

Всеки седми човек
в света гладува
Три четвърти
от бедните и
недохранени
хора живеят в
селски райони

за да преживяват. Освен това
40% от негодните за използ-
ване земи в света се нами-
рат в райони с висок процент
на бедност.

Според ФАО системите за
потребление и производство
на храни трябва да получа-
ват “повече с по-малко”. “Тряб-
ва да преминем към храни-
телни режими с минимално
негативно отражение върху
околната среда и да намалим
загубите и пилеенето на хра-
ни по хранителната верига”,
изтъкна Да Силва.

Недохранването остава

до голяма степен незабеля-
зана криза, която засяга вся-
ко четвърто дете в света.
Статистиката сочи, че на все-
ки час от недохранване уми-
рат 300 деца. Повече от 1
млрд. души по света живеят с
по-малко от 1 долар на ден.
Други 2,7 млрд. се борят за
оцеляването си с по-малко от
2 долара на ден. В развива-
щия се свят обаче бедността
не свършва с ниските дохо-
ди. Бедността означава да си
принуден да изминаваш по-
вече от 1,5 км на ден, просто
за да донесеш вода или

дърва за огъня, да страдаш
от болести, изкоренени пре-
ди десетки години в богатите
страни. Всяка година умират
11 милиона деца - повечето
преди петата си година. По-
вече от 6 милиона биват по-
косени от напълно предотв-
ратими болести като мала-
рия, пневмония, диария. В
някои от бедните държави на
начално училище ходят по-
малко от половината деца.
Общо 114 млн. деца по света
не получават дори начално
образование, а 584 милиона
жени са неграмотни.

Е
дин на всеки се-
дем души в света
е жертва на недо-
хранване, съобщи
генералният ди-

За и против
военна намеса
в Сирия

Гърция остава на тъмно
Съветът в Брюксел и държавите членки
вече анализират възможността за най-
лош сценарии. Всички държави от ЕС,
според “Стандарт”, се подготвят за тази
възможност.

В Брюксел се опасяват, че ако за-
владее хаос в Гърция, почти всички пари
биха могли незаконно да бъдат изне-
сени в чужбина и че може да се стигне
до кулминацията на престъпността.
Официалното затваряне на границите,
според “Стандарт”, не би бил голям
проблем, за разлика от изхода на
Гърция от еврозоната, което не е пред-
видено в договорите на ЕС.

Същевременно стана ясно, че Евро-
пейската комисия е силно загрижена
за икономиката на Кипър заради тяс-
ната връзка между кипърските банки и
ситуацията с дълговата криза в Гърция.
Според Брюксел всеки “шок” върху бан-
ковия сектор на острова би могъл да
има катастрофални последствия за ико-
номиката на страната членка.

Кипър е на път да прибегне към ме-
ханизма за финансова подкрепа на ЕС,
а правителството в Никозия полага уси-
лия да окаже помощ за рекапитализа-
ция на банките и за възстановяване на
доверието на инвеститорите, съобщиха
местни медии.

Опасенията на Еврокомисията идват
в момент, в който Кипър предстои да
поеме ротационното председателство на
ЕС от 1 юли. На посещение в столицата
преди два дни председателят на Евро-
пейския съвет Херман ван Ромпой ко-
ментира, че облогът е висок за Кипър
като съседка на Гърция, която е тясно
обвързана с икономическата й система.

Р
усия категорично се противопос-
тавя на военна интервенция в Си-
рия и смята за преждевременно
обмислянето на нови мерки за си-
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КНДР се провъзгласи
за ядрена държава

Северна Корея внесе поправ-
ка в своята конституция, с ко-
ято се провъзгласи за ядрена
държава, предаде ИТАР-ТАСС.
Конституционната поправка е
приета по време на сесия на
Върховното народно събрание на
КНДР през април, уточнява ме-
дията.

Кристин Лагард
не плаща данъци

Генералният директор на
Международния валутен фонд
Кристин Лагард не плаща ни-
какъв данък върху заплатата си,
съобщава CNBC. Иронията в
случая е, че информацията бе
огласена през същата седмица,
в която Лагард бе залята от
критики заради изявлението си
за “всички онези хора в Гърция,
които се опитват да избегнат
плащането на данъци” в интер-
вю за вестник “Гардиън”. Това
става в съотвествие с Виенска-
та конвенция, която гласи: “Дип-
ломатическите служители ще
бъдат освободени от всички
задължения и данъци, дължими
като физическо лице”. Заплата-
та от 467 940 долара годишно
плюс режийни на стойност 83
760 долара се равнява на брут-
ни около 630 000 долара, ако тя
бе облагана с най-високата
данъчна ставка в САЩ от 35%.

Вулкан в Колумбия
се кани
да изригне

Хиляди предпазни маски за
лице бяха раздадени на населе-
нието в околностите на вулка-
на Невадо дел Руис в Колумбия,
който от вторник сутринта
повиши активността си. Равни-
щето на тревога е вдигнато на
“оранжево”. Това означава неиз-
бежно изригване в следващите
дни или седмици. Активността
на издигащия се на повече от
5300 метра над морското рав-
нище вулкан предизвика
изхвърляне на пепел, което за-
сегна населените зони в съсед-
ство. Службата за управление
на риска уточнява, че засега не
се предвижда никаква евакуация
на населението, но властите по-
искаха от хората да бъдат на-
щрек за евентуално повишава-
не на равнището на водните
потоци от склона на вулкана.

Баку осуети
атентат по време
на „Евровизия”

Азербайджанските власти
обявиха, че са осуетили терори-
стично нападение, което е
трябвало да бъде извършено по
време на песенния конкурс “Ев-
ровизия”. Арестувани са 40
души, съобщи Франс прес. “Гру-
пата е планирала нападение в
концертната зала, където бе
организиран конкурсът, както и
други атентати срещу прези-
дента Илхам Алиев, полицейски
участъци, хотели, където са
били отседнали чужденци, сре-
щу религиозни обекти”, заяви
министерството. Членове на
групата имали билети за “Евро-
визия”, за да извършат терори-
стично нападение в “Кристал
Хол” в Баку, където се проведе
конкурсът.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 ЧЕТВЪРТЪК 31 МАЙ 2012

Свят

ма погрешно нарече “полски”
вместо “нацистки” лагерите на
смъртта, предаде Франс прес.
Президентската грешка на ези-
ка помрачи церемония в памет
на Ян Карски, бивш полски офи-
цер, предоставил първите сви-
детелски разкази за нацистката
политика за унищожаване на
евреите. Ян Карски бе препода-
вател по история в Джорджта-
унския университет и почина
във Вашингтон на 86-годишна

Гаф на Обама
възмути Варшава
Президентът на САЩ нарече нацистки
лагери на смъртта „полски”

възраст през 2000 г.
“С помощта на участници в

съпротивата, които му казали,
че евреите са масово избива-
ни, той успял да проникне тай-
но във Варшавското гето и в
полски лагер на смъртта и там
видял с очите си за какво става
дума”, каза Барак Обама.

Полското правителство сле-
ди с много голямо внимание
писанията в международния пе-
чат за някогашните лагери на
смъртта, наричани понякога
“полски”, защото тази дума, ма-
кар да обозначава само гео-
графско положение, може да
създаде впечатлението, че

Полша има отговорност за ге-
ноцида, извършен от нацистите
през Втората световна война,
отбелязва АФП.

Говорителят на президент-
ския Съвет за национална си-
гурност Томи Вайътър заяви, че
президентът се е изразил лошо.
“Той имаше предвид нацистки-
те лагери на смъртта в Полша”,
каза говорителят. “Съжаляваме
за тази грешка на езика, която
не бива да помрачава нашето
намерение да почетем паметта
на Ян Карски и на смелите
граждани, отстоявали човешко-
то достойнство пред тирания-
та”, добави той.

 Междувременно Полша
поиска извинение от Белия дом.
Това е деликатен въпрос за
Полша, която беше окупирана
от нацистите по време на Вто-
рата световна война и дълго
време се бори срещу твърдени-
ята, че носи отговорност за
избиването на около 6 милио-
на евреи в Европа.

“Белият дом ще се извини за
възмутителната грешка”, написа
полският външен министър Ра-
дослав Шикорски на страницата
си в туитър. “Жалко е, че незна-
ние и некомпетентност помрачи-
ха толкова значима церемония”,
допълни той. Шикорски допълни,
че не подозира Обама в злона-
мереност и обвини за “сериоз-
ната грешка” пресслужбата и
хората, отговарящи за писането

на речите в Белия дом.
След церемонията във Ва-

шингтон полският премиер До-
налд Туск поиска незабавно
разяснение от Шикорски и от
американския посланик във
Варшава.

Лех Валенса, историческият
лидер на полския профсъюз
“Солидарност”, заяви, че греш-
ката на езика, с която Барак
Обама нарече “полски” вместо
“нацистки” лагерите на смъртта,
е златна възможност да се сло-
жи край на използването на
израза “полски лагери”, преда-
де Франс прес. “Това е златна
възможност, за да приключим
веднъж завинаги с това. Нека
се възползваме от грешката, за
да не се повтаря тя никога”, каза
Валенса пред телевизия TVN24.

Международен трибунал за военни
престъпления осъди бившия либерийски
президент Чарлз Тейлър на 50 години
затвор за това, че е оказвал подкрепа
на бунтовници в Сиера Леоне, отговор-
ни за избиването и осакатяването на
хиляди хора, предаде Асошиейтед прес.
“Камарата ви осъжда единодушно на
една присъда от 50 години затвор”, за-
яви съдия Ричард Лусик по време на
откритото съдебно заседание в Лейд-
шендам, предградие на Хага. “Обвиняе-
мият е отговорен за подпомагането и
окуражаването, а също и за планиране-
то на някои от най-омразните
престъпления в историята на човечест-
вото”, допълни съдия Лусик.

Бившият президент на Либерия
беше признат за виновен за военни и
антихуманни престъпления за подпома-
гането и въоръжаването на бунтовни-
ците от Обединения революционен
фронт на Сиера Леоне по време на
гражданската война в африканската
страна 1991-2001 г.

Асандж може да бъде екст-
радиран в Швеция заради
обвинения в сексуално по-
сегателство, след като
отхвърли обжалването му.
“Искът на Асандж за екстра-
диране беше подаден за-
конно и в съответствие с
това обжалването срещу ек-
страдирането му се отхвър-
ля”, заяви председателства-
щият съдебното заседание
съдия Никълъс Филипс, пре-
дадоха световните агенции.

Върховният съд е по-
следната му възможност за
обжалване въз основа на
британските закони, след
като две по-нисши съдебни
инстанции постановиха, че
той трябва да бъде екстра-
диран в Швеция за разпит
заради обвиненията срещу
него в изнасилване и сексу-
ално посегателство на две
доброволки от Уикилийкс.
Асандж, който живее под
домашен арест от 540 дни,
все още има една последна
възможност - да се обърне
към Европейския съд по
правата на човека, ако ад-
вокатите му не успеят да из-
действат повторно разглеж-
дане на делото му във Ве-
ликобритания.

Силният трус във вторник сутринта в
Италия отне живота на общо 17 души и рани

350. Освен това 14 000 души в областта са
лишени от покрив или защото жилищата им
са пострадали, или защото се страхуват да

се върнат вкъщи. 8000 души напуснаха
домовете си след второто земетресение

Татяна ЗИКОВА

Сега в Москва максималната цена
на тока за киловат/час за населението
е 3,8 рубли (0,09 евро). А в Берлин е
най-ниската - 22 цента, т.е. 8,58.

Вярно е, че в съобщението не се
уточняваше дали става въпрос за цени
само за индустриални предприятия
или за цени за населението. И като
пример се даваше Канада, където
един киловат/час бил едва ли не два
пъти по-евтин от нашия. Експертите на
“Российская газета” отбелязват, че
сравнявайки стойността на електрое-
нергията, не може да се разглежда
едната цена без другата. В Европа и
в повечето страни, за разлика от Ру-
сия, няма т. нар. кръстосано субсиди-
ране, при което промишлените пред-
приятия и частично бюджетът допла-
щат за населението.

“В резултат гражданите на страна-
та ни, средно, в зависимост от региона
плащат по регулирани тарифи по 1,9-
2,3 рубли за киловат/час (0,05-0,06
евро) - казаха ни в работната група по
цените на Общоруската обществена
организация на малкия и средния биз-
нес “ОПОРА России”. - А предприятия-
та плащат 1,5-2 пъти по-скъпо”.

Средно за бизнеса в Русия макси-
малните цени са 4,6 рубли (0,12 евро).
А европейската средна цена е 50-70
евроцента за киловат. Както и да го
гледаш - руската електроенергия е по-
евтина. “И преди всичко за сметка на
използването на собствен газ - под-
чертават в ОПОРА России”. - В Европа
газът струва 400 долара за хиляда ку-
бометра, в Русия той е три пъти по-
евтин”. А Канада е особен случай - тя
е световен лидер по евтин ток.

Между другото от 1 юли разликата
в цените на тока може да намалее. На-
шият киловат, според плановете на
правителството, ще се увеличи за една
година с 6 процента. А газът на светов-
ните пазари поевтинява, което само
радва Европа.

В това, в което европейците засега
наистина са ни задминали, това е нис-
ката стойност на включването към
енергийните мощности. На сайта на об-
ществената организация дават цените
на най-големите плащания - в Москва
и Петербург. За средно предприятие в
столицата цената може да достигне
близо 12 милиона рубли, т. е. близо
300 хиляди евро. В Германия за подоб-
но нещо фирмата ще плати около 1500
евро. А в Исландия, в Япония за подоб-

Открихме къде
е по-скъпа
електроенергията -
в Русия или в Европа

50 години затвор за бившия
президент на Либерия

В замяна на подкрепата си Тейлър е
получавал диаманти, които били изко-
павани от роби, които бунтовниците
държали в зоните под свой контрол,
където хора били поробвани, изнасил-
вани и осакатявани, а деца под 15-го-
дишна възраст са насилствено набира-
ни в армията.

Миналия месец Специалният съд за
Сиера Леоне призна Тейлър за вино-
вен по обвинения в подпомагане и под-
стрекаване на бунтовници от Обедине-
ния революционен фронт, извършвали
зверства в страната през гражданската
война от 1991 до 2002 г., отнела живота
на над 50 000 души.

64-годишният Тейлър е първият бивш
държавен глава, признат за виновен от
международен съд за военни престъп-
ления след Втората световна война. Той
ще излежава присъдата си във Велико-
британия след съгласие на Специалния
трибунал за Сиера Леоне, който не
произнася доживотни присъди, а само
определен брой години затвор.

Eкстрадират
Асандж
в Швецияно нещо изобщо не взимат пари.

“Високата цена в Русия за присъе-
диняване към енергийни мощности е
преди всичко заради старата енергом-
режа, която изисква пари за ремонтни
дейности. В Европа цялата енергийна
инфраструктура вече е изградена и не
изисква големи инвестиции”, уточнява
директорът на Фонда за енергийно
развитие Сергей Пикин. Освен това в
тази сфера при нас са се намърдали
цели мрежи от посредници, при това
всеки от тях взима пари. Първите ре-
зултати по намаляването на цените за
присъединяване към енергийната мре-
жа се очакват още през следващата
година, когато ще започнат да дейст-
ват “пътните карти” за подобряване на
деловия климат. “Стойността трябва да
намалее 40 пъти и да се сведе до сим-
волично плащане за “хартията”, т. е.
само за оформянето на документите”,
продължи Пикин.

Цената на техническото присъеди-
няване обаче не е решаваща в общата
себестойност на енергийния киловат,
уверяват експертите на “Российская га-
зета”. Друго нещо е кръстосаното суб-
сидиране. Според оценките на “ОПО-
РА”, ако това бъде отменено, цените
за населението и промишлените пред-
приятия ще се изравнят и ще достиг-
нат 3-3,5 рубли за киловат (0,07-0,09
евро). Намаляването на цените няма
да стане бързо. Трябва да се внедря-
ват енергоспестяващи технологии, да
се реконструират източниците на енер-
гия или да се изграждат нови мощно-
сти. Това изисква обаче милиардни
инвестиции, което от своя страна води
до увеличаването на цените.

Б ританският Върховен
съд постанови, че ос-
нователят на сайта
Уикилийкс Джулиан

Снимка БГНЕС

Електромерът
се върти бързо
Електромерът
се върти бързо
Електромерът
се върти бързо
Електромерът
се върти бързо
Електромерът
се върти бързо

Б
елият дом се опита да
изглади напрежение-
то с Полша, възник-
нало след като пре-
зидентът Барак Оба-
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На фокус

В Перник още има хора,
които спят по колите
Всеки някак се опитва да се пребори със страха от стихията

Кога има връзка и кога няма

А
Васил ПОПОВ

ко се запитаме има ли
връзка между природни-
те явления и политиката
за изграждане на една

държава, най-простият и елемен-
тарен отговор е - няма. Но това
е само на пръв поглед. Да взе-
мем един пример. В последните
години българският народ за-
почна панически да се страхува
от наводнения, бури, а напос-
ледък и от земетресения. Сега
някой би се засмял подиграва-
телно, но ние спокойно можем
да припомним, че в епохата на
социализма народът не се стра-
хуваше чак толкова от природ-
ните бедствия. Не че не са се
случвали. Можем да си припом-
ним земетресението във Вран-
ча, след което загинаха доста

хора в Свищов. Можем да си
припомним някои случаи, при
които реки като Марица и Тунд-
жа са преливали и са нанасяли
щети. Въпреки всичко това страх
нямаше.

Какво е обяснението на този
феномен? Можем да го търсим в
начина, по който соцуправлени-
ето изграждаше държавата - сел-
ско стопанство, икономика, защи-
та на населението. Само няколко
примера ще потвърдят, че между
политиката и природните явле-
ния има връзка. При социализма
всичката земя на България беше
обработваема. Няма сега да на-
помняме какво се е раждало и
какво са произвеждали селските
стопани. Само ще посочим, че
безкрайните земеделски имоти
бяха пълни с всички необходими
съоръжения за тяхното успешно

експлоатиране. Така например
един елементарен кротък трид-
невен дъжд тогава се стичаше в
напоителните канали и оттам - в
реките. Днес огромни посевни
площи са подгизнали от вода до
коляно, защото някогашните ири-
гационни съоръжения днес не
съществуват, разграбени са или
където ги има, не се поддържат.
Така вместо да служат за успоко-
ение на населението, те пред-
ставляват реална заплаха, защо-
то никой не знае кога ще се спу-
ка стена, кога ще се пръсне пред-
пазна дига и кога ще залее ця-
лото населено място.

Като погледнете днес кори-
тата на всички български реки,
ще видите колко са обрасли с
дървета и храсталаци, с напада-
ли дънери и никой няма грижа
да ги почиства. Вместо някой да

създаде успокоение сред бълга-
рите, ние виждаме по телевизо-
ра как представители на местна-
та и на държавната власт си
прехвърлят отговорността - кме-
тове винят министри, а минист-
рите говорят за местното само-
управление. И нищо позитивно
няма налице. Ако преди става-
ше необходимо някой спешно да
се притече на помощ в българ-
ските градове и села заради
природни катаклизми, всички
знаехме - армията идва и специ-
алистите от Гражданска отбра-
на. Сега и в тези структури не се
таи надежда.

А безконтролното и пре-
стъпно изсичане на българските
гори? Та нали точно това създа-
ва предпоставки дори най-леки-
ят дъждец от отделен облак да
се превърне в порой, който от-

нася почва, къщи, дворове, до-
битък. Свлачище. Нали разби-
рате, че тук не става дума за
някаква носталгия по социализ-
ма? Става дума за такова из-
граждане на държавата, което
да дава сигурност на цялото
население. Ето тази сигурност
липсва. И когато говорим меж-
ду кое има връзка и кое няма
връзка, най-спокойно отбеляз-
ваме, че много често сегашни-
те управници нямат връзка
между главния си мозък и про-
стотиите, които излизат от уста-
та им. Било пред хората, било
пред синдикатите, било в пле-
нарната зала на парламента. А
това всъщност означава - пред
всички нас. Още дълго можем
да се питаме между кое има
връзка и между кое няма. Чак
до следващите избори.

Павлета ДАВИДОВА

Б
роени минути след земетресението, което разтърси Перник във
вторник, екип на ДУМА бе в центъра на събитията и се срещна с
хората, които бяха излезли по улиците на града.

Мъж с частен бизнес призова съгражданите си да реагират с
повече спокойствие и разум при кризисни ситуации. Той обясни,

че по време на първия трус се погрижил семейството му да не се паникь-
осва. Всички вече знаем как да реагираме при кризисни ситуации, допълни
той.

Доброволци от Червения кръст бяха подготвили специални листовки със
заглавие “Вашият Семеен план за реагиране при бедствия”. В листовката
се обяснява подробно как гражданите трябва да реагират при снежни бури,
силни ветрове и суша. Обяснено е какви запаси трябва да има човек за
спешни случаи, как да се помага на съседи и какви трябва да са действи-
ята по време на евакуация.

Деница, в момента
е по майчинство:

 Как реагирахте на последно-
то земетресение?

- Ами нормално. Първото земет-
ресение беше страшно, в момента
не сме толкова изплашени. По-ско-
ро искахме да видим какво става
навън.

 Какво направихте при първия
трус от 22 май?

- Веднага излязохме навън, на
улицата. Всички съседи бяха там.

 Във вашата къща има ли
щети?

- Ние сме в блок, който само се
е разцепил леко. Хората от блока го
коментират, тепърва ще ходим за
данъчна оценка на апаратаментите.

Стефан,
пенсионер

 Как реагирахте, когато земя-
та се разтресе отново?

- Всички хора се разбягаха, аз
седях и си пиех, какво да направя?
Ако нещо ще стане - ще стане. Има
ли значение дали ще съм навън или
вътре?

 Има ли щети по вашата
къща?

- Има малко по тавана. Ще се
оправят, но трябват пари. И Бойко
Борисов няма да ги оправи тези
неща....

Славка,
пенсионерка

 Уплашихте ли се от
новия трус?

- Аз треперя цялата, как
да реагирам. Много се упла-
ших. Ние не го усетихме,
защото бяхме навън, по път.
Синът ми се обади и тогава
се разтреперих цялата.

 Има ли щети по ва-
шата къща?

- Не, по нашата къща
всичко е наред.

 Уплашхте ли се от новото зе-
метресение?

- Въпреки страха и проблемите
си, всеки се опитва да се пребори
със стихиите. Това, което притеснява
хората тук, е безхаберието, липсата
на грижи и безотговорността на все-
ки един, който е на отговорна пози-
ция в този град и в тази държава.
Разочарованието е голямо в целия
град, предполагам и в голяма част
от София. Разочаровани сме и дори
обидени, най-вече от отношението
на премиера Бойко Борисов. Той най-
арогантно обвини хората, изпадна-
ли в такава тежка ситуация, едва ли
не в изнудване на държавата, въпре-
ки че всички данъци са платени и
въпреки че сме изрядни във всяко
едно отношение. Той обвини постра-
далите, че не били застраховани, че
се отнасяли много нахално, искайки
от държавата помощ в трудната си-
туация.

 Щети по вашата къща има
ли?

- Има. Вторият етаж е наобитаем,
от вторичните трусове паднаха и мно-
го предмети. Всички сме се изнесли
от вторите етажи и живеем на първия
етаж, кой както може. Събрани при
доста тежки условия. Още има хора,
които спят по колите.

 Очаквате ли помощ от държа-

Диляна Златева и Златка Станкова

вата, общината?
- Държава няма, община също.

Помощ не очакваме. Подаваме заяв-
ления, защото сме в тежка ситуация.
Надяваме се да хвърлят чоп и да
падне на някой от нас, иначе няма
друга възможност. Не очаквам нищо,
гласът си няма да дам за никого, който
е дал обещания сега и се е отнасял
арогантно. Почти всеки в България
има наследствени имоти, които могат
да бъдат и някоя паланка дори в най-
крайното село. Оказа се, че ако при-
тежаваш и една част от такава сгра-
да и притежаваш друг имот, дори той
да е наследствен, ще бъде направе-
но пресяване и няма да получиш
никаква помощ, защото очевидно си
много богат. Тоест 95-96% от българ-
ското население е адски богато и
няма да получи помощ.

- Помощите от 325 лв. в социални
грижи, които обещаха, също ще се
влияят от размера на дохода. Всички
имат право да подадат заявления за
помощи, но не всички ще получат.
Само социално слаби и пенсионери с
много малки пенсии. Няма човек с под
100 лв. доход, така че не знам кой ще
получи. Ние ходим, мъчим се, изкар-
ваме по 300-400 лв. и те ще кажат, че
сме много богати, а това, че си гледа-
ме двете деца с тези пари - оправяй
се! - допълни Златка Станкова.
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Датата

Търсим таланти,
избираме певци

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Опаки
и черногледи хора

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА БОРБА ПРОТИВ
ТЮТЮНОПУШЕНЕТО. Обявен е по инициати-

ва на Световната здравна
организация. За пръв път се
отбелязва през 1988 г. С
него се цели привличане
на вниманието върху тю-
тюневата епидемия, коя-
то обхваща от 1/3 до 1/2
от пушачите, съкращавайки живота им средно с
15 години. СЗО е определила “Вмешателството
на тютюневата индустрия” като мото за 2012 г.
на Световния ден без тютюнопушене.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БЛОНДИНКИ-
ТЕ. Отбеляз-
ва се от 2006
г. Тогава най-
ярката, най-
видимата и
най-русоко-
сата част от
човечеството
з а с л у ж е н о
определя своя дългоочакван празник. Спо-
ред биолози естествените блондинки ще из-
чезнат от Земята през 2202 г. Според изчис-
ленията последната блондинка ще се роди
във Финландия, където живеят най-много
русокоси мъже и жени. Биолозите обясняват
прогнозите си с това, че светлият ген е реце-
сивен, а тъмният - доминантен.

1809 - УМИРА ЙОЗЕФ ХАЙДН, АВСТРИЙСКИ
КОМПОЗИТОР (Р. 1732

Г.). Изключително продукти-
вен творец, наричан Бащата
на класическата симфония и
на струнния квартет. Творче-
ството му включва 104 сим-
фонии (една от най-извест-
ните е 101-ва), над 70 струн-
ни квартета, инструментални
концерти, 52 сонати за пиано, 24 опери, ора-
ториите “Сътворението” и “Годишните време-
на”, обработки на народни песни.

1859 - В ЛОНДОН Е ПУСНАТ ДА РАБОТИ
ЧАСОВНИКЪТ БИГ БЕН. Разположен на

96-метровата кула на
парламента на Обеди-
неното кралство, той се
чува в целия свят, за-
щото микрофоните на
радиослужбата на ВВС
предават неговия звън
всеки час. Циферблати-
те на Биг Бен гледат
към четирите посоки на света и са направени
от бирмингамски опал. Часовите стрелки са
излети от чугун, а минутните са направени от
меден лист. Минутните стрелки за една годи-
на изминават общо 190 км. Биг Бен е символ
на своето време - периода на най-големия
разцвет на страната, когато тя е наречена им-
перията Великобритания.

2001 - „ВЕЛИК Е НАШИЯТ ВОЙНИК” Е ОБЯ-
ВЕН ЗА ХИМН НА БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ.

Маршът е създа-
ден край Охрид-
ското езеро през
1916 г. по време
на Първата све-
товна война.
Между две сра-
жения Михаил
Шекерджиев,
редник в 23-и
Шипченски полк,
композира за една нощ мелодията по текст на
журналиста подпоручик Константин Георгиев. На
следващия ден тя е изпълнена от импровизиран
войнишки хор от 23-и пехотен Шипченски полк.
Възникнал първоначално като марш на 23-и
Шипченски пехотен полк от 8-а Тунджанска
дивизия, той става един от най-бойките маршо-
ве на българската войска.

2002 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ СВЕТОВНОТО
ПЪРВЕНСТВО ПО ФУТБОЛ СЕ ПРОВЕЖДА
ИЗВЪН ЕВРОПА И АМЕРИКА.

Домакини на 17-ия поред меж-
дународен турнир са Южна
Корея и Япония. На финала
Бразилия побеждава Германия
с 2:0. Така бразилците си оси-
гуряват първото място на све-
товни финали за пети път. Бронзо-
вите медали са за Турция,
четвърти е отборът на Южна
Корея. Голмайстор е Роналдо
(Бразилия) с 8 гола, а Оливър
Кан (Германия) е обявен за най-добър играч.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Медиите се давят в
политическо черноглед-
ство. Хората също. А чер-
ногледството е вредно за
здравето, предизвиква за-
дух, свиване на кръвонос-
ните съдове и пречи на
човешкия организъм да
види качествено светли-
ната, която пръска този
кабинет с неуморната си
работа.

За пореден път тези
дни българската общест-
веност потъна в традици-
онното си черногледство
около един мач на отбо-
ра на премиера - “Тигри-
те” от Бистрица, който бе
игран на Националния
стадион “Васил Левски” в
присъствието предимно
на публика от министри.
Срещата бе увековечена
в публичното пространст-
во от една снимка на фи-

нансовия министър Симе-
он Дянков и неговата за-
местничка Боряна Пенче-
ва, които на същия мач
държат плакат “Тигрите -
без дефицит”. Гневно цу-
нами обиколи виртуална-
та общност на България.
Стотици потребители във
фейсбук изпробваха иро-
ничните си умения върху
фигурата на вицепремие-
ра. Ето как черногледст-
вото погубва нацията.

Веднага започнаха да
се сипят въпросите. Кол-

ко струва използването
на Националния стадион
за мач на един региона-
лен отбор? Защо вместо
да мислят откъде да на-
мерят пари за възстано-
вяването на Перник, ми-
нистрите цинично са се
разположили на стадио-
на, за да гледат как пре-
миерът с настървение
гони топката?

Черногледство. Пфуу.
Никой не си казва, че

много по-скъпо би изляз-
ло, ако трябваше да пла-

щат и на публика да гле-
да мача. Ето как народът
не може да види позитив-
ното, което върши този
кабинет, а се е втренчил
удивително в дребноте-
мието - малко пропиляни
пари за електричество
посред криза. Чудо голя-
мо. Че Сребърния фонд за
какво е? Нали трябва да
ни служи в епоха на бед-
ствия. А под бедствия,
всички знаем, се разбира
единствено ситуация, в
която отборът “Тигрите” от

Бистрица е заплашен да
загуби.

Народът не може да
види голямото и все е
втренчен в дребното -
собствения си портфейл и
намаляващи пари.

И да ви кажа - това е
световен проблем. Някак-
ви си европейски черно-
гледци тези дни започна-
ха да бълват огън срещу
шефката на МВФ Кристин
Лагард. Само преди ня-
колко дни тя язвително
атакува гърците, че не си
плащали данъците. Сега
едни мрачни европейски
души изнесоха на бял
свят факта, че французой-
ката изобщо не плаща
никакви данъци. Удиви-
телно е как винаги става
така, че богатите дават
акъл на бедните, въпреки
че всяка криза по земята
е предизвикана от тях.
Сринаха банките, а пък
казаха на обикновените
хора да свикват с ниски
заплати. Унищожиха про-
мишлеността, а пък обоб-
щиха, че хората трябва да
се примирят, че безрабо-
тицата ще расте. Преца-
каха климата, а пък
хвърлят плюнки от ярост,
ако някой нещастен про-
летарий забрави да си

загаси единствената
крушка в “Деня на земя-
та”.

Защото богатите са
високи и благородни
хора, които имат светли-
на в погледа, оптимистич-
ни души, позитивна на-
гласа и добро храносми-
лане. А бедните злобари
им дай само да тънат в
черногледство и да се
питат защо светът не е
справедлив и защо вина-
ги те се оказват виновни.

Абе, опаки хора.

Шоуто “България търси
талант” приключи с побе-
дата на пеещо момиче.
След като преди две го-
дини Богдана Петрова
спечели публиката с во-
калните си умения, и този
път зрителският вот избра
музикалната дарба на
Кристина Арабаджиева
пред всички останали
кандидати за голямата
награда на формата. Но
кой е чул нещо повече за
незрящата победителка
от първия сезон, освен че
е записала песен и засне-
ла видеоклип? Кой се е
убедил, че форматът е
помогнал кариерата й на
певица да тръгне нагоре?
Разбрал ли е някой, че
наистина е сбъднала го-
лямата си мечта и наме-

рила щастието си в музи-
ката? Все риторични
въпроси. И може би обез-
куражаващи. Но явно - не
за всички.

И този път всякакви
зевзеци, панаирджии и
откровено странни хора
напираха да грабнат 60
бона - наградата извън
славата. Повдигащ духа
обаче бе фактът, че жу-
рито, а после и зрителите
класираха за финала на-
истина способните и мо-
жещите. Но сферите, в
които те представяха та-
лантите си на заключи-
телното шоу, бяха доста
поляризирани. Как се
оценяват страхотните
умения на акробатите от
айтоския клуб “Орел”,
сравнени с виртуозите на
цигулките Захари и Ал-
берто Караджови от село
Глава, Плевенско? Как се
избира кои са по-добри-
те - самоукият фокусник
Иван Стоичков от Полски
Тръмбеш или фолклорни-
ят ансамбъл “Чудесия” от
Пазарджик? Как се из-
мерва талантът на госпо-
дарите на хармониките
баща и син Лечеви от
Шумен, съпоставен с

дълбочината на римите
на столичанина Мишо
Ангелов - 15-годишно
момче с увреждания, на-
речено от журито Тъжния
рапър? Изборът е изклю-
чително труден дори из-
между музикалните
изпълнения на Виктория
Цанкова, Мария Драгне-
ва, Илия Маринов, Васко
Иванов и посочената за
победителка 12-годишна-
та Кристина. И вече извън
всякакви импровизирани
класации е дарбата на
феноменалния Метин
Енимехмедов, който успя
да развие танцувалните
си заложби до световно
ниво. Но явно не можа да
преодолее нагласата на
повечето българи (и на Л.
Дилов-син от журито), че
щом е спечелил вече
едно шоу/ферари (по
същата bTV), няма как да
вземе голямата награда
от друг формат.

Зрителите наистина
бяха максимално затруд-
нени в избора на победи-
тел. Въпреки че почти
всички пеещи и свирещи
бяха несигурни в изявите
си - вероятно заради тре-
ската, предизвикана от

голямата телевизионна
сцена. Но е безспорен
факт, че в надпреварата
за таланти се изявиха не
само истински даровити
личности. Публиката със
затаен дъх научаваше
доста тъжни и весели,
поучителни и изглежда-
щи като приказка истории
за съдбите на хора, които
живеят край нас, но обик-
новено не ги забелязва-
ме.

Финалът на шоуто,
което уж дарява надежда
и сбъдва мечти, обаче
разочарова мнозина.
Скри слънцето на вярата
зад облака на недовери-
ето. Защото не е до-
статъчно само да се пре-
достави място за изява на
истинските таланти. Или
да се даде финансов сти-
мул от хиляди левове на
дете, което и без спече-
лените пари би
продължило да се зани-
мава с музика. По-важно-
то е да не се слагат спи-
рачки в колелото на вече
напредналите. И да се
отварят очите за истин-
ските таланти, способни
да надскочат вродената
си дарба.
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Славчо
КЪНЧЕВ*

Изкуството да се харчат пари е най-лесното
изкуство. Особено ако парите са чужди

И

Не се страхувайте от
големите разходи, бойте
се от малките приходи

Джон Пирпонт
Морган Първи
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зписани са досега то-
нове хартия и масти-
ла по темата за паде-
жите през т.г. на
държавните облига-

*Авторът е председател
на УС на Асоциацията за бор-
ба против корупцията в
България

ции (главници и лихви) за мал-
ко над 830 млн. лева; външният
дълг в размер на 667 млн. лева;
а в началото на 2013 г. глобал-
ните плащания на облигации
ще достигат 1,85 млрд. лева.

Дълго време г-н Малка пица,
познат и като Симеон Дянков,
зомбираше симпатизантите на
ГЕРБ, като ха да посегне към
магическия цилиндър, за да
извади оттам торбата с пачки,
ха! - да ги измъкне директно от
вълшебния си ръкав. Но после
се отказа - нали скромността
краси човека - да бъде припоз-
нат като талантлив ученик на
великите магове, и взе, че се
ориентира към емитирането на
еврооблигации за набирането

на необходимите средства. Като
още не е окончателно изяснено
дали няма да бъде използван
ресурс и от Сребърния фонд.
Нали повечето решения на
ГЕРБ са предпоследни. Въпре-
ки че отрицателното становище
както на Комисията за финан-
сов надзор (КФН), така и на БНБ
относно тази идея, е разумно и
аргументирано. Червен семафор
пред нея включи и Европейска-
та централна банка. Изкуството
да се харчат пари е най-лесно-
то изкуство. Особено пък когато
са чужди. Именно затова идея-
та да се посегне на средствата
от пенсионния резерв за инвес-
тирането им в български държа-
вен дълг е

на ниво
„закъсала домакиня

която рови по дъното на скрина,
за да докопа кърпата, където са
вързани белите пари за черни
дни”. И която госпожа не е по-
сочила в СV-то си диплома по
финансови науки, още по-важ-
но: не се е ошлайфала в бора-
венето с финикийските знаци в
някой от престижните универси-
тети на живота, например Гру-
пата на Световната банка.

Ето защо от “бялата якичка”, с
която е декорирано сивото веще-
ство на г-н министъра (от лат.
minister - слуга) на финансите,
очакванията са за далеч по-
задълбочен и което е необходим
императив - отговорен подход. И
той да не е легитимиран чрез
маневрата с емитирането (до 2
млрд. лева) на нови еврооблига-
ции. Нали всяко ново и във фи-
нансовата сфера е добре забра-
вено старо, тоест и тези “нови”
еврооблигации ще отбележат
върху календара падежните си

дати, като ние, българските данъ-
коплатци, а не лично министър
Симеон Дянков (със сигурност то-
гава вече бивш, според собстве-
ните му заявления), ще погасява-
ме в неотвратимото бъдеще.

Колкото се отнася до цити-
раната в началото сентенция на
Джон Пирпонт Морган, наричан
още с уважителното прозвище

тите. Как ли? Във всеки случай
не чрез изнасяне пред банкер-
ската аудитория на нравоучи-
телни сказки на тема “България
е на червено, моля, пуснете
малко съчувствие в шапката!”
Пък и опитите за администра-
тивно влияние върху лихвите -
независимо от посоката - са
твърде рискован удар в аут на

ния баланс от яркочервено в по-
леко червеникаво.

Перо № 2 е от дълги години
заобикаляното, като че ли е
гърмяща змия, клатеща се в
предподскочен ритъм, облагане
системно с данъци на частната
лекарска и стоматологична
практика. Това е нерешен данъ-
чен проблем още от времето
преди 10 ноември 1989 г. Като
се има предвид, че понастоя-
щем всеки българин харчи
средногодишно за частни меди-

ните постъпления в републикан-
ския бюджет биха били около
милиард лева. Е, ако и МВР
ръководството си оправдаваше
заплатите за пресичане на кон-
трабандата ...

Върховенството на закона
като нормативно понятие има
своята легитимация не единст-
вено в сферата на правоприла-
гащите органи. Налагането му
като принцип на държавното
управление и в областта на
данъчното облагане би довело
и до многопосочни положител-
ни социални резултати. Като
например оттеглянето на зна-
чителни финансови ресурси от
банките, ако е въведено обла-
гане на доходите от лихви с
прогресивен данък и получава-
не на отрицателен или близък
до нулата лихвен процент, след
отчитане на инфлационния ин-
декс. Вследствие на което би
било възможно пренасочване-
то на депозитите или като ди-
ректен инвестиционен ресурс,
благоприятен за бизнеса, по-
ради факта, че е необременен
с високи кредитни лихви; или
като пряк стимул за пазара във
вид на допълнително частно
потребление.

Разгледаните хипотези са
при подоходен данък не в рам-
ките на 10 процента. Ехото от
бъдещето и наблюдаваните
вече повсеместно тенденции по
света налагат възгледа, че пло-
ският данък, особено за дълги
периоди, е икономически лап-
сус, с високо КПД на социална
деструкция.

Напън слънцето
да изгрее от запад

За да бъде осъществена оба-
че подобна фискална политика,
е наложително членовете на
неолибералните икономически
ордени да бъдат командировани
в служебна изпъдица. Остане ли
да вегетира в социалния карцер
хуманизмът, а по коридорите на
живота безпардонно да дефили-
ра социалдарвинизмът, като еже-
дневният джакпот е само за този
един процент от населението,
роден със сребърна лъжица в
устата, то за всички томове по
лавиците на неолибералната
икономическа теория ще бъде
валидна латинската сентенция
Qui proficit in litteris, sed deficit in
moribus, plus deficit, quam proficit.
Тоест, който успява в науките, но
изостава в нравите, той повече
изостава, отколкото успява.

“Корсаря”, за г-н Дянков, Симе-
он, тя е

роля не от неговата
неолиберална
постановка

а за другата драма - пиесата за
стимулиране на икономиката,
която той не е репетирал, още
по-малко има готовност да им-
провизира.

Гордиевият възел за балан-
сиране на републиканския бюд-
жет е възможно да бъде разсе-
чен чрез увеличаване на при-
ходите. Като не е необходимо
да бъде откривано колелото за
втори път, а се ползват изпита-
ни извън България практики с
добри резултати. Наистина по-
тенциалът на немалка част от
тях е априори изпразнен пора-
ди високата степен на професи-
онален дефицит, непрекъснато
демонстриран от Цветан Цвета-
нов. Но е останал все пак малко
терен за маневриране. По-
стъпленията в републиканския
бюджет е възможно да нарас-
нат чрез законови операции в
банковата сфера, които не биха
били в разрез с пазарните ме-
ханизми за определяне на
лихвите по депозитите и креди-

принципа на свободната конку-
ренция и пазарното ценообра-
зуване.

Но съществува съвсем друг,
действащ в редица държави, ме-
ханизъм за

редуциране на
финансовото
рентиерство

тоест за намаление на доходи-
те от лихви, едновременно с
осигуряването на мощни финан-
сови потоци към държавния
бюджет. Чрез облагане с данъ-
ци на доходите от лихви. Във
Франция например данъкът е
30-40%. Нека приемем условно,
че е средно 35%. И така, зада-
чата по смятане е за ученик от
прогимназията: какви биха били
постъпленията в републикан-
ския бюджет, при положение че
според най-пресните данни на
БНБ спестяванията на гражда-
ните у нас са в размер на 32,5
млрд. лева, при средно преме-
рена годишна лихва 4,25% и
при 35% данък върху приходите
на депозантите от лихви?

Отговорът е: 483 437 500 лв.
Да, близо половин милиард
лева. Годишно!... Ето го перо №
1 за преминаване на бюджет-

цински услуги над 200 лв., то
общата сума е 1,6 млрд. лева, а
при въведена прогресивна по-
доходна ставка постъпленията в
държавната хазна биха били
около 320 млн. лв. За успешна-
та реализация би било наложи-
телно

извършването
на съответна
промяна в НК

при укриване на доходи, вклю-
чително отнемане на правата
при упражняването на професи-
ята.

Третият значителен шлюз,
през който се реализира значи-
телен оборот на сивата иконо-
мика, са разходите, правени от
управителните съвети на жи-
лищните сгради. Утвърдена по-
рочна практика е да не се
извършват изобщо данъчни
проверки на първичните им сче-
товодни документи - нали те не
са данъчно регистрирани субек-
ти. Ето как мнозинството от фи-
зическите лица, а нерядко и
фирми, получили възнагражде-
ния за извършени услуги, оста-
ват необложени с данъци.

Ето че само по гореописа-
ните три приходни пера годиш-

ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
ГЕРБ не може да реши
задача по смятане
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природата на ученика, негово-
то интелектуално и физическо
развитие. Миналото обаче ни е
завещало различни, понякога
твърде противоречиви, идеи,
което изисква техният задълбо-
чен анализ и преценка - ще
бъдат ли пригодни да обслуж-
ват целите и задачите на днеш-
ното и преди всичко на бъде-
щото образование.

Такава е идеята за премах-
ването на оценките в начална-
та училищна степен, а оттам и
повтарянето на отделните кла-
сове.

преди всичко проява на волята
и едноличното мнение на пе-
дагога. Тя поражда в ученици-
те неувереност в собствените
им сили, комплексира ги и ги
отчуждава един от друг. Аргу-
мент против оценките е и това,
че тя внася субективизъм, осо-
бено при децата от семейства
с нисък социален, материален
и образователен статус. За ня-
кои психолози оценката е на-
хлуване, инвазия във вътреш-
ния свят на детето, което про-
вокира големи емоционални
напрежения. Тя води много че-
сто до потиснатост и демотива-
ция на ученика за учене.

В същото време налице са
много силни аргументи в под-
крепа на оценките в училище.

Продължаващото нагнетяване на неодобри-
телно, лошо отношение към българските лека-
ри буди основателна тревога. Неотдавнашното
нахлуване на разгневени роми в Благоевград-
ската болница, за да търсят възмездие от ме-
дицинските работници заради починала близ-
ка роднина, е поредното доказателство, че
държавата е унизила лекарската професия.
Тази опасна практика зачестява пред мълча-
ливите погледи на държавни длъжностни лица.

Такива мисли нахлуваха в главата ми, че-
тейки информациите за случилото се в Благо-
евград, докато пребивавах в Клиниката по уро-
логия и нефрология във ВМА. С добро чувство
приятели ми предложиха предварително
застъпничество пред съответни длъжностни
лица. Изрично помолих да не го правят. Постъ-
пих и бях настанен без ходатайство. Нямах
предимствата на комфорта и лукса, но бях спо-
коен, че съм в ръцете на добронамерени, от-
лично подготвени специалисти, обичащи рабо-
тата си, обгрижващи с внимание всеки болен.
Анестезиологът д-р Ганчева е роден лекар - с
всяка дума и жест ти вдъхва бодрост и сили. В
екип с оператора д-р Петков, медицинските
сестри Янчева и Пунева и санитар Тренева за
един работен ден, в рамките на повече от шест
часа, направиха четири операции. А в първата
нощ след операциите, която неизбежно е мно-
го трудна за болния, дежурният лекар д-р Тер-
зиев, надарен с талант на специалист, прояви
и усет, и дарба, за да облекчи болките ни. При
повторната му манипулация над мен, в полу-
мрака на слабо осветената стая, съзрях пот по

се страхуват от неговото често-
любие. Ами че той навсякъде се
държи така, сякаш е на “Герена”.

Много пъти съм се възмуща-
вала, че нашият премиер запри-
личва на уличен хлапак с него-
вите плоски шеги, нахални же-
стове, с фамилиарна невъз-
държаност. Предложи Първа-
нов да стане зам.-шеф на “Газ-
пром”, за да свали цената на
газа. На среща с кметове даде
“приятелски” съвет: “Крадете,
но по-малко!” Друг път се пра-
ви на обичан и ценен от Евро-
па балкански лидер, който дава
съвети как да се копира българ-
ският модел.

На една среща в ЕС дръпна
Херман ван Ромпой така свой-
ски за ръкава и се хвърли в
прегръдките му, че... Г-н Ромпой
сигурно се е почувствал доста
некомфортно при откриването
неотдавна на новоизградения
участък от софийското метро.
Какво се случи ли? Йорданка
Фандъкова чете приветствие в

За партия ГЕРБ, нейните министри и депутати криза в послед-
ните две години и половина не е имало. Затова и финансовият
министър все ни “вади” от немотията, но това светло бъдеще,
което и премиерът чертае, не се вижда.

На фона на бедстващите пенсионери и растящата армия от
безработни, от несекващите публикации в медиите става ясно, че
чиновници и държавни служители са вземали подобаващи запла-
ти, бонуси и пр. възнаграждения. С цялото си нахалство и безочие
някои са си докарвали месечно 5000 лв. и повече. Това ли е
грижата на Дянковци и Борисовци за човека? Да, за определени
хора, може би.

Тук е редно да си зададем въпроса: има ли още наивници,
които да вярват на управляващите? Техните обещания не спират,
има ли кой да им вярва вече?

Повече от съмнително е обещанието, че джобовете на пенси-
онерите ще се “напълнят”? Как ще ги напълнят - с по-високите
цени на тока и парното, с по-скъпите плодове и зеленчуци, с
растящите цени на хляба, с недостижимите за тях месо, яйца,
кисело мляко, сирене и кашкавал? А лекарствата... Да не говорим
за тази болна тема.

За лъжите и безочието граници няма. Крайно време е хората
наистина да се осъзнаят, да разберат, че месии няма, че ги лъжат
нагло. И нека си спомнят за празните джобове и неизпълнените
обещания, когато застанат пред урните за гласуване. Дотогава
има много и малко време. Много, за да се извършат още куп
безобразия, и малко, за да се превъзмогне страхът и прехласва-
нето по Спасителя.

Георги АСЕНОВ, Лом

Къде е твойто родно място?
В Калофер, в Осен или...
Не зная.
Тъй както седем града за Омира са спорили
така ще бъде и за теб.
В коя църковна книга си записан,
когато са нарекли твоя земен лик - Христа?
Не зная.
Изчезнала ли е?
Или въобще те няма в нея?

Не бе ли ти божествен пратеник,
облечен в плът и кръв,
за да повярваме, че си един от нас.
Дошъл да влееш
у поробените твоя неизмерен дух,
неугасим стремеж към свободата,
безкрайна обич към безправния,
титаничен гняв към угнетителя.
За мисия
изпратен в моята страдалческа Родина,
ти изпълни най-красивия акорд
на една трагична и славна епопея.

За и против
оценките в клас
Време е проблемите на образованието да се
решават с активното участие на учителите

У нас въпросът стана особе-
но актуален след 1989 г. При-
чините са комплексни, но во-
дещи са сегашните резултати
от учебно-възпитателната ра-
бота - около 30% от учениците
не завършват началното си об-
разование, половината от
завършилите само четат и пи-
шат, но не могат да осмислят
прочетеното. Крайно незадово-
лителна е подготовката и на
завършилите средно образова-
ние, пожелали да станат сту-
денти.

Представителите на теория-
та за свободното възпитание се
стремят към развитието на де-
тето без всякаква външна на-
меса и възразяват на оценява-
нето. Оценката според тях е

Обучението е двустранен про-
цес. Без непрекъснатата об-
ратна връзка не може да се
регулира неговата ефектив-
ност, защото оценката има
значение не само за учителя,
но и за ученика и неговите
родители. Тя е един от най-
важните компоненти на акре-
дитацията на ученика в пара-
лелката, семейството, учили-
щето и обществото.

В някои страни са правени
опити да се преустанови обу-
чението с оценки предимно в
началната степен. Завършили
са неуспешно. Причината? От-
слабва дисциплината и отговор-
ността на учениците.

Изоставащите, повтарящите
и отпадащите ученици в наши

дни са крайно неблагоприятно
явление, което засяга не само
отделния ученик и семейство,
но и интересите на обществото
и престижа на държавата. На-
ложително е непрекъснато да
се предприемат ефективни мер-
ки, особено в началната степен.
Би било полезно, ако МОМН
информира обществото към
момента в кои страни има така-
ва практика, какви са резулта-
тите. Необходимо е да се чуе и
мнението на учителите. Актуал-
ните проблеми на образовател-
ното дело не могат да се реша-
ват без участниците в целия
процес - учители, родители,
деца.

Доц. Петко КРЪСТЕВ

В
проектозакона за
предучилищното и
училищното образо-
вание на преден
план се извежда

За Ботев

челото му. А той си пое дъх и рече: “Това беше.”
Неописуема беше тази нощ, както и много

други. Лекари, сестри, санитари - влизаха и
излизаха десетки пъти, всеки със своето присъ-
ствие над всеки от нас, със старанието си, с
ума и сърцето си, с неуморните си ръце.

А ти, уважаеми читателю, какво мислиш, че
получава медицинската сестра за нощното си
дежурство? Не бързай да й завидиш - само 1 лв.
и 50 ст. Срамно, унизително и оскърбително. И
по тази причина, заради пренебрежително сла-
бо заплащане на труда им, медицински сестри
масово напускат родината с наранени души.
Заради обидното отношение към труда им.

Не казвам нещо неизвестно за хората. Само
изразявам възторга си от истинския професио-
нализъм на група медици от Клиниката по уро-
логия във ВМА с извинение към останалите,
чиито имена е невъзможно да изброя. Но като
наблюдавах как ръководителят на катедрата
доц. Илия Салтиров води сутрешните визита-
ции с проникновено старание да бъде съпри-
частен към болката на всеки, не се съмнявам,
че всички от клиниката са хора “на място”.

И те, и всички останали медици в България,
болеят за истински реформи в здравеопазва-
нето. Такива, за съжаление, не се случват.
Познавам много лекари в България с държав-
ническо мислене и заложби на специалисти.
Ако на такива личности се опре държавата,
реформите в здравеопазването могат и да се
случат.

Полк. о.з. Тодор ГИГОВ

И днес аз не търся твойто лобно място.
Очите ми не гледат към Околчица или към Вола.
Ти си в мен.
В сърцето на България.
Във Вечността е твоят пантеон.

Май 2012 г.          Джуни АЛЕКСАНДРОВА

Той не умира

Срамно, чак унизително
присъствието на членове на
правителството. Бойко на пре-
ден план, в дружеско съседство
с Ромпой, изглеждаше нервен.
Почесваше се по носа, почес-
ваше се другаде, пристъпваше
от крак на крак, бъркаше си в
джобовете. Словото на кметица-
та явно му идваше в повече. И
го “втвърдяваше”, както обича
да се изразява. Доскуча му и
започна дълго да обяснява
нещо на европейския лидер. А
той стоеше чинно и уважител-
но, както всички останали. По-
сле Бойко се наведе надясно и
там зашепна нещо...

Докато не дойде върховни-
ят миг - рязането на лентата. И
нашият премиер я наряза на
парченца и раздаде на офици-
алните лица. И те да се радват.
Сякаш искаше да им каже:
имам много, облажете се и
вие...

Срам ме беше, почувствах
се унизена! И вярвам, че на-
родът ни не е толкова заспал -
отваря си очите и ушите.

Димитрина ОВАНЕСЯН,
Пловдив

ЛЪЖИТЕ И БЕЗОЧИЕТО
НЯМАТ ГРАНИЦИ
ЛЪЖИТЕ И БЕЗОЧИЕТО
НЯМАТ ГРАНИЦИ
ЛЪЖИТЕ И БЕЗОЧИЕТО
НЯМАТ ГРАНИЦИ

ЛЪЖИТЕ И БЕЗОЧИЕТО
НЯМАТ ГРАНИЦИ
ЛЪЖИТЕ И БЕЗОЧИЕТО
НЯМАТ ГРАНИЦИ

Т ъй ли няма приятели този
човек, които да го посъ-
ветват как да се държи на
официални места, без да

С ум и сърце всичко можеС ум и сърце всичко можеС ум и сърце всичко можеС ум и сърце всичко можеС ум и сърце всичко може
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Позиция Мисия Брюксел

¡ÂÎËÌ Ë œ‡ËÊ, ‡Á·Ë‡ ÒÂ. ¿ Ì‡
3 Ë 4 ˛ÌË ˘Â ·˙‰Â ‰ÓÏ‡ÍËÌ Ì‡
ÒÂ˘‡ Ì‡ ‚˙ı‡ ≈—-–ÛÒËˇ, ÍÓˇÚÓ
˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â ‚ —‡ÌÍÚ œÂÚÂ·Û„
Ò Û˜‡ÒÚËÂÚÓ Ì‡ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇ Ì‡
—˙‚ÂÚ‡ ’ÂÏ‡Ì ‚‡Ì –ÓÏÔÓÈ Ë Ì‡
 ÓÏËÒËˇÚ‡ ΔÓÁÂ Ã‡ÌÛÂÎ ¡‡ÓÁÛ.

–ÛÒÍ‡Ú‡ ÚÂÏ‡ ˘Â ‰ÓÏËÌË‡ ÌÂ
Ò‡ÏÓ ÔÂÁ ÒÂ‰ÏËˆ‡Ú‡. Õ‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í
Ì‡È-ÏÌÓ„Ó ÒÂ „Ó‚ÓË Á‡ ÛÒÍ‡Ú‡ ÔÓÁËˆËˇ Á‡ —ËËˇ ‚ ŒŒÕ,
ÍÓˇÚÓ ÔÂ˜Ë Á‡ ÔËÂÏ‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓ-Ú‚˙‰Ë ÏÂÍË ÒÂ˘Û
ÂÊËÏ‡ Ì‡ ¡‡¯‡ ¿Ò‡‰ ‚ —ËËˇ. —ËËˇ Â Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËˇÚ
Ò˙˛ÁÌËÍ Ì‡ –ÛÒËˇ ‚ Â‰ËÌ ÍÎ˛˜Ó‚ Á‡ Ò‚ÂÚ‡ Â„ËÓÌ, ‚ ÍÓÈÚÓ
·Â¯Â ÒÚ˙ÔËÎ‡ Á‰‡‚Ó ‰Ó ÌÂÓÚ‰‡‚Ì‡.

ÕÓ –ÛÒËˇ Â ‡ÍÚË‚ÂÌ Ë„‡˜ Ë ‚ —˙·Ëˇ, Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ Ó˜‡Í‚‡
Ò˙ÒÚ‡‚ˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó Ì‡˜ÂÎÓ Ò ¡ÓËÒ “‡‰Ë˜. ÕÓ‚ËˇÚ
Ò˙·ÒÍË ÔÂÁË‰ÂÌÚ “ÓÏËÒÎ‡‚ ÕËÍÓÎË˜, ˜ËˇÚÓ ìœÓ„ÂÒË‚Ì‡
Ô‡ÚËˇî Â ÒÓ‰ÂÌ‡ Ò Ô‡ÚËˇÚ‡ ì≈‰ËÌÌ‡ –ÛÒËˇî Ì‡ œÛÚËÌ, ‚
Ò˙·ÓÚ‡ Ì‡Ô‡‚Ë Ô˙‚ÓÚÓ ÒË ÔÓÒÂ˘ÂÌËÂ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡ ‚ ÃÓÒÍ‚‡.
“‡Ï, Í‡ÍÚÓ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎÒÚ‚‡ ÒÚÂÌÓ„‡Ï‡ ÓÚ ‡Á„Ó‚Ó‡ - http://
kremlin.ru/news/15447, ‰‚‡Ï‡Ú‡ Ò‡ Â„ËÒÚË‡ÎË ·ÎËÁÓÒÚ ‚
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡, ÍÓˇÚÓ ÏÓÊÂÏ ‰‡ Ò‡‚ÌËÏ Ò Ì‡¯‡Ú‡ ì‚Â˜Ì‡
‰ÛÊ·‡î ÓÚ ÌÂ‰‡ÎÂ˜ÌÓÚÓ ÏËÌ‡ÎÓ. —˙·Ëˇ ÓÙËˆË‡ÎÌÓ ÒÂ
ÒÚÂÏË Í˙Ï ˜ÎÂÌÒÚ‚Ó ‚ ≈—, ÌÓ ËÏ‡ Ò˙˘Ëˇ „Â· Í‡ÚÓ –ÛÒËˇ
- ‰‚Û„Î‡‚ ÓÂÎ. » ˘Â ÒË ËÏ‡ ‰‚‡Ï‡ ÎË‰ÂË - “‡‰Ë˜, ÍÓÈÚÓ
˘Â „ÎÂ‰‡ Ì‡ «‡Ô‡‰, Ë ÕËÍÓÎË˜ - Ì‡ »ÁÚÓÍ.

–ÛÒÍËˇÚ ÔÓÒÎ‡ÌËÍ Í˙Ï ≈— ¬Î‡‰ËÏË ◊ËÊÓ‚ Í‡Á‡ ‚˙‚ ‚ÚÓ-
ÌËÍ, ˜Â ÚÂÏ‡Ú‡ Á‡ ≈‚‡ÁËÈÒÍËˇ Ò˙˛Á, ÍÓˇÚÓ œÛÚËÌ Î‡ÌÒË‡
ÔÂ‰Ë ·ÎËÁÓ „Ó‰ËÌ‡, ÒÂ Ó˜‡Í‚‡ÎÓ ‰‡ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ „ÓÎˇÏ ËÌ-
ÚÂÂÒ Ì‡ ÒÂ˘‡Ú‡ ‚ —‡ÌÍÚ œÂÚÂ·Û„ Ë ˜Â œÛÚËÌ ·ËÎ „ÓÚÓ‚
‰‡ ‰‡‰Â ÓÚ„Ó‚ÓË Ì‡ ‚˙ÔÓÒËÚÂ Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ÒË „ÓÒÚË.

¬˙ÔÓÒËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÏÌÓÁËÌ‡ ÒË Á‡‰‡‚‡Ú, Â ‰ÓÍ˙‰Â ÒÂ ÔÓ-
ÒÚË‡Ú ‡Ï·ËˆËËÚÂ Ì‡ –ÛÒËˇ ‰‡ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚Ë ÏËÌ‡ÎÓÚÓ ÒË
‚ÂÎË˜ËÂ ÓÚ —˙‚ÂÚÒÍ‡Ú‡ ÂÔÓı‡. À˛·ÓÔËÚÌÓ Â, ˜Â ÚÓÁË Ô˙Ú
–ÛÒËˇ ‚ËÊ‰‡ ·ÎËÁÓÒÚÚ‡ Ò ‰Û„Ë ‰˙Ê‡‚Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ „ÂÓ„‡Ù-
ÒÍË ÒÏËÒ˙Î, ÌÓ Ë Í‡ÚÓ Ò˙‚Ô‡‰ÂÌËÂ Ì‡ ËÌÚÂÂÒË. ¬ ÚÓÁË ÒÏËÒ˙Î
¬ÂÌÂˆÛÂÎ‡ ‚ÂÓˇÚÌÓ Â ÔÓ-·ÎËÁÍ‡ ‰Ó –ÛÒËˇ ÓÚ œÓÎ¯‡.

ÕÓ ‚˙ÔÂÍË Ò‚ÓËÚÂ „ÂÓÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ‡Ï·ËˆËË, ÍÓËÚÓ Ó˜Â-
‚Ë‰ÌÓ Ì‡ÔÓÏÌˇÚ Ì‡ ÚÂÁË Ì‡ ≈— ÓÚ ËÁÏËÌ‡ÎÓÚÓ ‰ÂÒÂÚËÎÂÌËÂ
Ì‡ ‡Á¯Ëˇ‚‡ÌÂÚÓ, ÃÓÒÍ‚‡ Ë ¡˛ÍÒÂÎ ‚ËÊ‰‡Ú ÒÏËÒ˙Î ‚
Á‡‰˙Î·Ó˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡. ¿ÍÓ ÓÒÚ‡Ì‡Ú Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎ-
ÌË Ë„‡˜Ë, Ë ≈—, Ë –ÛÒËˇ ˘Â ËÁÔ‡‰‡Ú ‚ÒÂ ÔÓ-ÌËÒÍÓ ‚ Ú‡·-
ÎËˆ‡Ú‡ Ì‡ ‚ÂÎËÍËÚÂ ÒËÎË.

¬Á‡ËÏÌ‡Ú‡ ‰ÓÔ˙ÎÌˇÂÏÓÒÚ Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍËÚÂ Ì‡ –ÛÒËˇ Ë Ì‡
ÒÚ‡ÌËÚÂ ÓÚ ≈— Â ‰Ó·‡ ÓÒÌÓ‚‡ Á‡ Ò˙ÚÛ‰ÌË˜ÂÒÚ‚Ó - ÚÓ‚‡
Ò˙Ï „Ó ˜Û‚‡Î ÓÚ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ë Ì‡ ‰‚ÂÚÂ ÒÚ‡ÌË.

ŒÚ ≈— Ó·‡˜Â ÔÂ‰ÛÔÂÊ‰‡‚‡Ú, ˜Â ‚ –ÛÒËˇ ÌÂ ÒÂ Ë„‡Â ÔÓ
ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÌÓ ÔËÂÚË Ô‡‚ËÎ‡. “ÓÂÒÚ –ÛÒËˇ Â ËÁÓÒÚ‡Ì‡Î‡
·ÂÁÌ‡‰ÂÊ‰ÌÓ ÏÌÓ„Ó ÓÚ  ËÚ‡È Ì‡ÔËÏÂ. ¬ –ÛÒËˇ Ï‡ÎÍËÚÂ
Á‡Ô‡‰ÌË ÙËÏË ÌˇÏ‡Ú ÌËÍ‡Í˙‚ ¯‡ÌÒ - ‚Â‰Ì‡„‡ ÒÚ‡‚‡Ú ÊÂÚ-
‚‡ Ì‡ ÏÂÒÚÌËÚÂ ·ËÁÌÂÒ ËÌÚÂÂÒË. √ÓÎÂÏË ÙËÏË ÏÓ„‡Ú ‰‡
ÔÓ·ËˇÚ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ò ‚ËÒÓ˜‡È¯‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡. ¬  ËÚ‡È ÌÂ Â
Ú‡Í‡, Ú‡ÁË ÒÚ‡Ì‡ Â ‡È Á‡ Á‡Ô‡‰ÌËˇ ÔÂ‰ÔËÂÏ‡˜, ‰ÓË ‡ÍÓ
Â ‰Â·ÂÌ. Œ„ÓÏÌ‡Ú‡ Ó·‚˙Á‡ÌÓÒÚ Ì‡ Á‡Ô‡‰ÌËÚÂ ËÍÓÌÓÏËÍË
Ò  ËÚ‡È Ô‡‚Ë Ú‡ÁË ÒÚ‡Ì‡ ÏÌÓ„Ó ‚ÎËˇÚÂÎÌ‡ - —¿Ÿ Ì‡ÔË-
ÏÂ ÏÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡‚‡Ú Í‡Í ÍÓÏÂÌÚË‡Ú ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ Ô‡‚‡ Ú‡Ï.
–ÛÒËˇ ÌˇÏ‡ Ú‡ÍÓ‚‡ ‚ÎËˇÌËÂ, ÔÓÒÚÓ Á‡˘ÓÚÓ Ò‡Ï‡ ÒË ÔÂ˜Ë.

ÃÓÒÍ‚‡ ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡ ËÁ„‡Ê‰‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË Ò ≈—
‚˙ıÛ Â‰Ì‡ ÓÒÌÓ‚Ì‡ ÔÎ‡ÚÙÓÏ‡ - ÂÌÂ„ËÈÌËÚÂ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ.
“Ó‚‡ Â‰‚‡ ÎË Â ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ. –ÛÒËˇ ËÒÍ‡ ‰˙Î„ÓÒÓ˜ÌË ‰Ó„Ó-
‚ÓË Á‡ ‰ÓÒÚ‡‚Í‡ Ì‡ „‡Á ÔÓ Ú˙·Ë Ë Â‡„Ë‡ ·ÓÎÂÁÌÂÌÓ Ì‡
‚ÒˇÍ‡‚Ë ÓÔËÚË Á‡ ‰Ë‚ÂÒËÙËÍ‡ˆËˇ Ì‡ ‰ÓÒÚ‡‚ÍËÚÂ, Í‡ÍÚÓ Ë
Ì‡ ‡Á‚Ë‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚Ó. ≈— ‚ËÊ‰‡ ‚
ÚÓ‚‡ ÓÔËÚ Á‡ ÔÂ‚˙˘‡ÌÂ Ì‡ „‡ÁÓ‚ËÚÂ ‰ÓÒÚ‡‚ÍË ‚ ËÌÒÚÛ-
ÏÂÌÚ Á‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ ‚ÎËˇÌËÂ. » ÒË„ÛÌÓ ËÏ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ.
÷ÂÌ‡Ú‡, Ì‡ ÍÓˇÚÓ –ÛÒËˇ ÔÓ‰‡‚‡ „‡Á Ì‡ ”Í‡ÈÌ‡, Â ‰‚‡ Ô˙ÚË
ÔÓ-ÌËÒÍ‡ ÓÚ Ú‡ÁË Á‡ √ÂÏ‡ÌËˇ. »ÌÚÂÂÒÌÓ Á‡˘Ó ËÏÂÌÌÓ
√ÂÏ‡ÌËˇ Â ÒÚ‡Ì‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÒÂ ÔÓÚÓ‚ÓÔÓÒÚ‡‚ˇ Ì‡ ÔÓ‰ÔË-
Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÔÓ‡ÁÛÏÂÌËÂ Á‡ ‡ÒÓˆËË‡ÌÂ ≈—-”Í‡ÈÌ‡.

≈— ˜ÂÒÚÓ ÔËÂÏ‡ Ó·˘Ó Á‡ÍÓÌÓ‰‡ÚÂÎÒÚ‚Ó, ÍÓÂÚÓ ËÏ‡ ÓÚ‡-
ÊÂÌËÂ ‚˙ıÛ –ÛÒËˇ. “‡Í˙‚ ·Â¯Â ÒÎÛ˜‡ˇÚ Ò “ÂÚËˇ ÂÌÂ„ËÂÂÌ
Ô‡ÍÂÚ Á‡ ÎË·Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ÂÌÂ„ËÈÌËˇ Ô‡Á‡. —ÔÓÂ‰ ÌÂ„Ó
–ÛÒËˇ Úˇ·‚‡ ‰‡ ‰‡‰Â ‰ÓÒÚ˙Ô ‰Ó Ò‚ÓËÚÂ „‡ÁÓÔÓ‚Ó‰Ë Ì‡ Â‚ÂÌ-
ÚÛ‡ÎÌË ‰Û„Ë Û˜‡ÒÚÌËˆË Ì‡ Ô‡Á‡‡. —ÔÓÂ‰ ◊ËÊÓ‚ ÚÓ‚‡ ÓÁÌ‡-
˜‡‚‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡Ú‡ ‚ÂÏÂ „‡ÁÓÔÓ‚Ó‰ËÚÂ ‰‡ ÌÂ ‡·ÓÚˇÚ - ‚
Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡, ‚˙‚ ‚Â‰‡ Ì‡ ÔÓÚÂ·ËÚÂÎˇ. ◊ËÊÓ‚ ‰‡ÊÂ Ò‡‚ÌË
≈— Ò ÍÓÍÓ‰ËÎ - ÌÂ Á‡˘ÓÚÓ ËÏ‡ „ÓÎÂÏË Á˙·Ë, ‡ Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ
ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÛÏÂÌËÂÚÓ ‰‡ ÔÂ‰ÔËÂÏÂ ‰‚ËÊÂÌËÂ Ì‡Á‡‰.

≈— ËÒÍ‡ ÒÔÂˆË‡ÎÂÌ ÒÚ‡ÚÛÚ Á‡ „‡ÁÓÔÓ‚Ó‰‡ ìfiÊÂÌ ÔÓÚÓÍî
Í‡ÚÓ ìÔÓÂÍÚ ÓÚ Ó·˘ÓÂ‚ÓÔÂÈÒÍË ËÌÚÂÂÒî. ŒÚ ≈— ÓÚ„Ó‚ÓˇÚ,
˜Â Á‡ Ú‡ÍÓ‚‡ ÌÂ˘Ó Â ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓ Ô˙‚Ó ‰‡ ‚Ë‰ˇÚ ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ,
ÍÓËÚÓ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡ Ò‡ Ó·‚ËÚË ‚ Ï˙„Î‡, ‚˙ÔÂÍË ˜Â  ÂÏ˙Î
Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡ ÒÚÓËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ‰‡ Á‡ÔÓ˜ÌÂ ÔÂÁ ‰ÂÍÂÏ‚Ë.

ÀË˜ÌÓ ÌÂ Ó˜‡Í‚‡Ï ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ≈—-–ÛÒËˇ ‰‡ ÔÂÚ˙ÔˇÚ
ÌˇÍ‡Í‚Ó Á‡·ÂÎÂÊËÏÓ ‡Á‚ËÚËÂ. œÛÚËÌ ËÁË„‡ ‚‡ÊÌ‡ ÓÎˇ Á‡
‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ‚ËÂÚÓ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÒË ÒÎÂ‰
Â‡Ú‡ ≈ÎˆËÌ, ÌÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ ÌÂÒÔÓÒÓ·ÂÌ ‰‡ ÔÓ‚Â‰Â ÂÙÓÏË,
ÍÓËÚÓ ‰‡ ˇ ÓÚ‚ÓˇÚ Á‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËˇ ·ËÁÌÂÒ. «‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ
Ó˜‡Í‚‡Ï ÚÓÁË Á‡ÒÚÓÈ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊË ÔÂÁ ¯ÂÒÚ„Ó‰Ë¯ÌËˇ ÏÛ
Ï‡Ì‰‡Ú. ŒÚ ‰Û„‡ ÒÚ‡Ì‡, ≈‚ÓÒ˙˛Á˙Ú Â Á‡Ú˙Ì‡Î ‚ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË
ÔÓ·ÎÂÏË, ‡ Ë ÌˇÏ‡ ÎË‰ÂË, ÔÓÍ‡Á‡ÎË ÒÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË ‰‡ ÏËÒÎˇÚ
‚ ËÒÚÓË˜ÂÒÍË Ï‡˘‡·Ë.

“‡ÁË ÌÂˇÒÌÓÚ‡ ˘Â ÂÙÎÂÍÚË‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÍÓˇÚÓ ÏÌÓ„Ó
ÒÍÓÓ ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒË ‡ÁÍËÂ Í‡ÚËÚÂ Á‡ ìfiÊÂÌ ÔÓÚÓÍî. ÕÂ
ÒÂ Ò˙ÏÌˇ‚‡Ï, ˜Â Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚ ˘Â ·˙‰Â
ÂÌÚÛÒË‡ÁË‡Ì ÔÓ‰‰˙ÊÌËÍ Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡, ÌÓ ·Ëı ËÒÍ‡Î ‰‡ ÁÌ‡Ï
ÔË Í‡Í‚Ë ÛÒÎÓ‚Ëˇ Ë Í‡Í‚Ë ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ˘Â ÒÂ
ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚Ë ÚÓÈ. «‡ —¿Ÿ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡ Ò‡ Ì‡ ÏÓ‰‡ ‚ÓÂÌ-
ÌËÚÂ ·‡ÁË. «‡ –ÛÒËˇ, ÍÓˇÚÓ Â ÏÌÓ„Ó ÔÓ-„˙‚Í‡‚‡ ‚ ÚÓ‚‡ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËÂ, Ò‡ Ì‡ ÏÓ‰‡ „ÓÎÂÏËÚÂ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛÌË ÔÓÂÍÚË. ÕÂ-
ÒÎÛ˜‡ÈÌÓ œÛÚËÌ ‰‡‰Â Ì‡ —˙·Ëˇ Â‰ËÌ ÏËÎË‡‰ ‰ÓÎ‡‡ Á‡
ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡. À˛·ÓÔËÚÌÓ ÏË Â ‰‡ ÛÁÌ‡ˇ Í‡Í‚‡. ¿·Â, ”Ó-
ÎËÍ Ë ÊÂÌ‡ ÏÛ, ÍÓˇÚÓ ·Â¯Â ÔÓÒÎ‡ÌËÍ ‚ —˙·Ëˇ, Ï‡È ÌÂÒÎÛ-
˜‡ÈÌÓ „Ë ÓÚÁÓ‚‡‚‡Ú.

Георги ГОТЕВ

Н‡ 1 ˛ÌË ÔÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú ¬Î‡-
‰ËÏË œÛÚËÌ ˘Â ÔÓÒÂÚË ‰‚Â
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÒÚÓÎËˆË. ÕÂ Â
ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓÁÌ‡Â ÍÓË -

Руска седмица
за ЕС

“Град на мечти” е актуалният
български документален филм, чии-
то създатели и продуценти упорито
търсят най-прекия път, за да го пред-
ставят в комерсиалните салони на
София и в оцелелите киносалони в
нашето пазарно съвремие. Режисьор
на филма е Светослав Драганов,
продуцент е журналистката на “Нова
телевизия” Галя Щърбева, а главен
оператор - Петко Гюлчев. “Град на
мечти” е заснет с подкрепата на На-
ционалния филмов център и копро-
дукция на БНТ.

“Това е филм за Димитровград и
за героите от първите редици от
миналото и сега. Димитровград е
първият социалистически град, пост-
роен с потта и кръвта на хиляди бри-
гадири и работници. Създаден, за да
бъде символ на социалистическата
идея, днес той е паметник на една
отминала епоха и родно място на поп
фолка - силиконовата поезия на нова
България” - е написано в анотацията
за лентата.

Всъщност основният замисъл на
създателите на този филм е да бъде
внушено в духа на днешната конюнк-
тура, че 40-те години на ХХ век,

когато
„се наливаха основите”

на социализма

в България, със силата и дръзнове-
нието на цялата ни нация, с добро-
волния труд на десетки хиляди бри-
гадири, са само една провалена уто-
пия, след която днес процъфтява без-
вкусното, аморалното и пошлото.
Този град, изникнал върху крилете
на ентусиазма, днес е люлка и инку-
батор на чалгата в нейния най-при-
митивен вариант. Някогашните пози-
тивни съзидатели на града, носещ
името на ръководителя на БКП и
герой от Лайпциг Георги Димитров,
са противопоставени на днешните
техни потомци, чиито стремежи, пред-
ставени манипулативно и тенденци-
озно от кинаджиите, опират в наше-
то капиталистическо съвремие до
стремежа за бързо и безскрупулно
забогатяване на всяка цена, до иг-
ралната рулетка, наречена българ-
ски поп фолк.

Зрителите на “Град на мечти”се
въвличат съвсем целенасочено в те-
зата, че разработената в нашето
недавно промишленост, плодотвор-
ното и добре организираното селско
стопанство, разгърнатата инфраст-
руктура, хуманното отношение към
човека, създадени с труда и с енту-
сиазма на социалистическите хора,
са били утопия, чиито плодове днес
са чалгата и покварата. А пък Дими-
тровград, завладян от порочната
мания за бързо забогатяване на вся-
ка цена, е представен като обобщен
образ на България.

Не, драги манипулатори на съвре-
менното поколение. Концепцията ви
е некоректна и промиваща мозъците
на днешните млади хора. Построени-
ят от социализма Димитровград наи-
стина е град на мечти, но без нечи-
стия подтекст, който вие сте вложили
във филмчето си. Жилищните му
квартали от онази вдъхновена епоха,

Йонко БОНОВ комините му, улиците му са наслед-
ство все оттогава. Чалгата и пороч-
ността са рожба не на онази епоха,
а на днешното родно капиталистиче-
ско производство, наложило в цяла-
та страна своя патент след 10 ноем-
ври 1989 г. Тази прожекция не може
да скрие жалкото превъплъщение на
капитализма в нашата страна, от
което ескалираха какви ли не поро-
ци, които за съжаление намериха мя-
сто в обърканата душевност на все
повече обедняващия и изправен
пред драмата на демографското си
оцеляване български народ.

Основите на този “град на мечти-
те”, рожба и символ на социалисти-
ческа България, започват да се на-
ливат преди 65 години, на 10 май
1947 г. Смелото начало поставят 40

дия”, работила по изграждането на
Димитровград от 1948 до 1950 г.
През този период тя е построила
десетки нови жилища. Нейният девиз
е: “Ние изграждаме града, градът
изгражда нас!”

Димитровград е неповторим със
своята история и архитектура и с
право би могъл да претендира за
емблематично място в историята на
България.

Строен е като
по учебник

за архитектура, спазени са нормите
от римско време и принципите на
съвременното градоустройство.
Първият социалистически град е про-
ектиран многофункционално, с опти-

младежи. Техният пример скоро е
последван от

хиляди млади доброволци

които идват от цялата страна. Фор-
мирано е младежко бригадирско
движение. Градът е основан на 2
септември още през същата година с
указ на министър-председателя и
водач на БКП Георги Димитров, като
са свързани селата Раковски, Мари-
ино и Черноконево.

Всеки от поколението на онова
време помни добре, че в построява-
нето на този град е вложен уникален
масов ентусиазъм. Броят на онези
млади хора, които се включват в из-
граждането му с доброволен труд,
достига 50 хиляди души, пристигна-
ли от 963 български градове и села.
Част от тях стават и негови жители.
Това бяха поети по душа, които с до-
броволния си труд прославяха Бълга-
рия. Впрочем по онова неспокойно
време младите хора, обединени в
бригадирско движение, превърнаха
цялата своя родина в трудова пло-
щадка, по свое желание и с помощта
на държавата. Но днес се прави всич-
ко възможно онова мислене и онова
отношение към България да не ста-
нат мислене и отношение на новите
поколения.

Изразител на ентусиазма става
легендарната бригада “Млада гвар-

мален за времето си урбанистичен
проект. Сега се работи усилено по
идеята Димитровград да бъде обя-
вен за паметник на културата от на-
ционално значение. Целта е градо-
устройствените, архитектурните и
парковите ансамбли от 50-70-те го-
дини да придобият статут на нацио-
нални културни ценности. Именно за-
ради уникалната си архитектура
градът е поканен да участва в евро-
пейския проект за туризъм сред со-
циалистически обекти, чийто марш-
рут включва 15 града.

Филмът “Град на мечти” е опит да
бъдат

напълно обезличени
за поколенията

онези чисти мечти, с които започна
изграждането на Димитровград през
1947 г., да бъдат примирени и прето-
пени в опошлената деградация на
капиталистическото съвремие. Лъже-
те се, господа, този ентусиазъм не
беше утопия, каквато искате да я из-
карате сега. Той беше реалност. Дано
не успеете да пречупите съвсем онзи
ентусиазъм, който се помни и още е
брониран здраво в гърдите на мно-
зина наши сънародници, за да се
предаде той на днешните и идните
поколения, които може би ще успеят
да спасят и да променят загиваща
сега България.

Димитровград

„Градът на мечтите”
не беше утопия, а
вдъхновена реалност

„Градът на мечтите”
не беше утопия, а
вдъхновена реалност

„Градът на мечтите”
не беше утопия, а
вдъхновена реалност

„Градът на мечтите”
не беше утопия, а
вдъхновена реалност

„Градът на мечтите”
не беше утопия, а
вдъхновена реалност

Ôèëì çà ïðîìèâàíå
íà ìîçúöè
Ôèëì çà ïðîìèâàíå
íà ìîçúöè
Ôèëì çà ïðîìèâàíå
íà ìîçúöè
Ôèëì çà ïðîìèâàíå
íà ìîçúöè
Ôèëì çà ïðîìèâàíå
íà ìîçúöè
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България и изключителна
ценност за световното
културно наследство.
През 1968 г. е обявена за
национален музей и па-
метник на културата. По
предложение на българ-
ското правителство и
след експертни проучва-
ния от представители на
ЮНЕСКО през 1979 г. бе
включена в списъка към
КОНВЕНЦИЯТА за опаз-
ване на световното кул-
турно и природно наслед-
ство.

Боянската църква “Св.
Никола и св. Панталей-
мон” се състои от три ча-
сти, изграждани по раз-
лично време. Най-старата,
източната, част е изграде-
на в края на Х и началото
на ХI век. Тя е малка
кръстокуполна църква.
През 1259 г. към нея е
пристроена двуетажна
църква. Пристрояването и
изографисването на тази
част е извършено по
поръчка и със средствата
на местния управител се-
вастократор Калоян. Тре-
тата част е каменна пост-
ройка, съградена през ХIХ
век.

Най-ценното в Боян-
ската църква са стенопи-
сите от 1259 г., смятани
за едни от шедьоврите на
Европейската среднове-
ковна живопис. Някои
специалисти ги определят
като предвестник на про-

Д-р Детелин ДАЧЕВ
геоеколог

Управляващите отново се
опитват да пробутат разреше-
ние за американски фирми да
проучват и добиват шистов газ
в България. Искат да отменят
тихомълком мораториума върху
тази дейност. Ние, пенсионери-
те - измъчените от сегашната
мизерия труженици от ХХ век,
не трябва да допуснем да се
реализира неофициалната ли-
ния на нашите новобогаташи и
на техните чуждестранни покро-
вители и кукловоди - да живе-
ем, вегетирайки безсилни пред
монополистите и беззаконията.

Няма условия за добив на шистов газ в България
У нас геолозите отдавна са изяснили това, искането да се
правят нови проучвания е само хвърляне на прах в очите

Има каузи в съвременния бурен
живот на родината ни, заслужа-
ващи нашето участие, въпреки
тенденциите, налагани от
външни “демократични” сили, за
игнориране опита на възрастни-
те, направо казано - за омраза
към старите хора.

Съвсем искрено и доброна-
мерено апелирам към всички
пенсионери да се включат ма-
сово и активно в защитата на
една благородна кауза - за
запазване екостатуса на краси-
вата ни природа и против раз-
грабването на невъзстановими-
те минерални суровини - реал-
ното национално наследство за
нашите внуци!

 Издигайки дамокле-
вия меч над българското
правителство за добив на
шистов газ като  “разум-
на” алтернатива към
енергийна независимост,
чуждите компании явно
не отчитат, че за бълга-
рите това е капката, коя-
то преля чашата на
възмущението от погаз-
ването на изключителна-
та държавна собственост
върху стратегическите ми-
нерални суровини. Вече
имаме (световно извест-
ния!) прецедент за износ
на българското злато за
почти жълти стотинки -
случай, който никой друг

народ не би позволил и не поз-
волява на своите управници.
Сега искат да съсипят родната
природа заради някакви вирту-
ални печалби от експлоатация
на българските нефтошисти (би-
тумолити) чрез получаване на
т.нар. “шистов” газ. Какво не
трябва да забравяме, издигайки
глас против тази нагла и без-
пардонна икономическа агресия
спрямо родната природа?

Първо: шистовият газ в ни-
какъв случай не е по-евтин от
добивания вече в България кон-
венционален природен газ.

Второ: Конкретно трябва да
се спрем върху особеностите на
българските находища в скали-
те, наричани шисти (които
всъщност са един комплекс от
напоени с нефт скали - мерге-
ли, шисти и др.), за да се раз-
бере, че те просто не дават
възможности у нас за добив на
шистов газ:

- В Северна България т.нар
“шисти” (точното им име е “ар-
гилити”) са в няколко пласта от
1000 до 5000 метра дълбочина
и са до такава степен уплътне-
ни, че едва ли ще излезе от тях
рентабилен източник на газ.
Освен това там Дунавската рав-
нина е силно разломена и от-
ровните разтвори, които ще се
нагнетяват в тях, неминуемо ще
проникват нагоре - до водонос-
ния хоризонт. А този хоризонт е

със сравнително ограничени за-
паси от чиста вода и когато “ве-
ликите” геотехнолози започнат
да черпят от него, за да внедря-
ват при всяко взривяване по 19
тона вода (във всеки сондаж се
предвиждат 5-10 точки за взри-
вяване!), ясно е, че водицата на
добруджанци и врачанлии ще
секне в най-скоро време. Ех,
чужденците ще започнат да им
доставят вода в цистерни от
Дунава, но те (срещу специал-
на декларация!) ще искат от
тези иначе упорити българи да
декларират, че няма да се оп-
лакват, ако от добива на шистов
газ започнат да боледуват (по
същия начин впрочем фирмите
задължиха да мълчат съгражда-
ните си в Тексас, Колорадо и в
други щати!).

-  В Южна България упори-
тите (и свръхалчни!) геотерми-
натори ще се прехвърлят, след
като се убедят, че от 3000-5000
метра под земята в Северна
България няма да получат рен-
табилен газ. Но на юг от Стара
планина битумолитите са на
повърхността и всяко внедрява-
не в тях на отровните течности
гарантирано ще зъмърси под-
земните, подпочвените води и
самите почви. А това означава
широкоплощна екологична Ка-
тастрофа!

Това са само накратко на-
шите, на българските учени,
данни от изследванията и про-
учванията на битумолитите през
последните 60 години. А твърде-
нията на някои колеги - бих ги

нарекъл геопродажници, рабо-
тещи за чуждите фирми от де-
сетки години, - че има нужда от
нови проучвания, са чиста про-
ба спекула и обслужват само
техните работодатели. Това вече
не е просто “конфликт на инте-
реси”, а дейност, с която трябва
да се запознаят Главната про-
куратура и специалните коми-
сии на Европейския съвет. На-
стояваме поне всички пенсио-
нери да приемат нашите искре-
ни доводи и да се присъединят
към  настоятелния ни апел:

Приятели, не вярвайте на
политическите спекулации за
добив на шистов газ в полза на
чужди компании! Национални-
те предатели вероятно са по-
лучили “луди” пари, за да ни
убедят, че това е спасението за
българската икономика, но с
този добив те само ще съсипят
родната природа, плодородни-
те ни земи. И това ще оставим
като тъжно наследство на деца
и внуци. Мислете мъдро за на-
шите наследници, а не за оне-
зи, чиито родители са с девиз:
“Човек за човека е брат, раз-
бра ли бе, гад!” Защото бъде-
щето на техните наследници е
уредено безпроблемно, а на-
шите деца ще мизеруват по-
зле и от нас. Участвайте актив-
но, братя по съдба, във всички
мероприятия - подписки, събра-
ния, митинги и референдуми
против тези проклятия на на-
шите земи - добива на шистов
газ и на стратегически мине-
рални суровини!

Боянската църква
е застрашена
Корени на огромни „царски секвои” подлагат на смъртна
опасност уникалния паметник, който е в листата на ЮНЕСКО

торенесанса в Италия.
Фреските са създадени с
изключително зографско
майсторство, в което уме-
ло се преплитат утвърде-
ните традиции и новият
реалистичен поглед към
света. Те са най-забеле-
жителното постижение на
българската  среднове-
ковна живопис от ХIII век.

Боянският майстор,
изографисвайки образите
на библейските светци,
разчупва византийския
канон, като пресъздава
лицата на действителни
люде от онова време.

Стенописите са раз-
пределени в три хоризон-
тални пояса. Двата горни
са заети от евангелски

сцени. Най долу в един
ред са изобразени 16
светци, между които 10-
те светци воини. Севасто-
кратор Калоян е търсил
тяхното покровителство
по време на война.

В купола е изписан
образът на Христос
Вседържател, заобико-
лен от ангели и еванге-
листи. Интерес представ-
ляват сцените - разпятие,
слизане в ада, тайната
вечеря, влизане в Еруса-
лим, носенето на кръста.
В предверието са изоб-
разени сцени от живота
на патрона св. Никола,
монаси, ктиторите на
църквата, царското се-
мейство и др.

Забележителна като
композиционно изгражда-
не е сцената “Христос
сред книжниците в хра-
ма”. Особен интерес като
художествени творения с
историкодокументално
значение са портретите
на цар Константин Тих
Асен и царица Ирина Ла-
скарина, както и портре-
тите на ктиторите севас-
тократор Калоян и съпру-
гата му Десислава, създа-
дени с тънко психологи-
ческо майсторство.

В края на 2006 г. бе
окончателно завършена
реставрацията на стено-
писите. Създадени са не-
обходимите условия и
сега потокът от български

и чужди туристи
не спира дори за
ден. Това, което
може да се види,
допълнено от ком-
петентните и ув-
лекателни беседи
на екскурзоводи-
те, оставя трайни
впечатления.

Боянската църква като
по чудо е оцеляла в
продължение на 11 века,
от които 5 са най мрачният
период от нашата история
- турското робство, когато
всички манастири и хрис-
тиянски храмове в Софий-
ския раион са били унищо-
жавани неведнъж. Над
този уникален културен
обект е надвиснала
смъртна опасност. През
1905 г. по нареждане на
княз Фердинанд в двора на
църквата са били посаде-
ни три фиданки от чуждо-
земния бързорастящ дърве-
сен вид “секвоя гигантея”.
Две от вече 107-годишни-
те грамадни дървета се на-
мират в непосредствена
близост до църковната
сграда, като едното е на 4.5
метра от нея.

Родината на този
дървесен вид е планина-
та Сиера Невада в щата
Калифорния на Американ-
ския континент, където е
създаден националният
парк “Секвоя”. Там се на-
мират отделни екземпля-
ри на възраст над 4000 го-
дини, с височина над 100
м и диаметър 10-12 м.
Това е вечно зелен игло-
листен дървесен вид с
много ценна дървесина и
куполообразна корона,
широка в основата и из-

точваща се към върха на
стеблото. Дървото изграж-
да мощна и развиваща се
по всички страни корено-
ва система, която като
обем е около 50% от обе-
ма на цялото дърво. Мощ-
ни коренови разклонения,
както на повърхността и
дълбоко под нея пробиват
път във всички посоки и
няма преграда, която
може да им устои. В близ-
ко или по далечно бъде-
ще сградата на безценния
паметник ще бъде подко-
пана и ще рухне под на-
пора на корените. Под
натиска на силни ветрове
големи клони може да
паднат върху църквата,
което в последните годи-
ни вече се случва.

Съжителството на уни-
калния културноисториче-
ски обект с царските сек-
вои може да се окаже ги-
белно. Наложително е
Министерството на култу-
рата и Националният ис-
торически музей, чийто
филиал е Боянската
църква, да организират в
най-кратки срокове екс-
пертно проучване с учас-
тието на специалисти от
Института за гората при
БАН и Лесотехническия
университет за реалната
опасност, надвиснала над
тази културна светиня.

Инж. Георги ПЕТРУШЕВ

Б
оянската църк-
ва е уникална
културно-исто-
рическа забе-
лежителност на

Калоян и
Десислава
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Култура
очаквайте

Деца-екскурзоводи във
Военноисторическия
музей

На 1 юни - Международния ден
на детето, от 10 до 12 ч. посе-
тителите на Националния воен-
ноисторически музей ще бъдат
посрещани от деца-екскурзоводи.
Възпитаниците на ЧДГ “Ново по-
коление” и учениците от II клас на
31 СУЧЕМ “Иван Вазов” са участ-
ници в програмата по музейно
възпитание “Здравей, музей”, ко-
ято започна на 17 ноември 2011
г. Днес от 10 ч. в многофункцио-
налната зала на НВИМ ще се
състои финалната част на про-
грамата. Под формата на игри и
съзтезания участниците ще по-
кажат своите умения и ще се
изправят пред предизвикателст-
вото сами да експонират излож-
ба, посветена на Международния
ден на детето, която ще бъде
отворена за посещение до 3 юни,
научи ДУМА от Калина Бонева.

Изложба,
посветена на 1 юни

Галерия “АлтерЕго” и Детска-
та школа към НХА с ръководи-
телка Теодора Стойчева органи-
зират изложба, посветена Меж-
дународния ден на детето. От-
криването е на 1 юни в 18 ч. в
Дома на културата “Средец”, ул.
“Кракра” 2А в София.

Чешкият център
представя
Иржи Трънка

Изложбата “Иржи Трънка: В ус-
луга на въображението” ще бъде
открита на 1 юни в 11 ч. в Чешкия
център в столица-
та, ул. “Раковски”
100. Експозията е
по повод 100-годиш-
нината от рождени-
ето на световноиз-
вестния майстор на
анимационния филм,
кукловод и илюстра-
тор Иржи Трънка.
Ще се забавляваме,
ще гледаме анимационен филм и
ще рисуваме с художничката Юли-
ана Текова, съобщава Силви Де-
рибеева. Експозицията, която
може да се разглежда до 31 ав-
густ, е организирана със съдей-
ствието на БНФ, Чешкия филмов
архив, МФАФ “Златен кукер” и
“Sofia design week”.

Всичко е дизайн в
Институт Сервантес

“Всичко е дизайн” - под този
девиз се ражда изложба (откри-
ването е на 1 юни от 17.30 ч. в
Институт Сервантес), в която
са представени творбите на 40
испански дизайнери, които през
последното десетилетие създа-
ват култови образи на испанско-
то кино, реклама и графика. Из-
ложбата представя социалната
роля на дизайна чрез подборка
от плакати, публикации, типо-
графия, опаковки и много други
предмети, чиито автори са но-
сители на национални награди за
дизайн като Енрик Сатуе, Албер-
то Корасон, Пати Нуньес, Исид-
ро Ферер, Марио Ешкенази, Хави-
ер Марискал и други. Колекцията
е подбрана от известният ди-
зайнер Оскар Марине (роден в
Мадрид, 1951 г.).

Струнният квартет “Бридж” от Велико-
британия ще се представи пред
родната публика в рамките на 43-ия
международен фестивал “Софийски
музикални седмици” на 1 юни от 19 ч.
в камерна зала “България”, научи
ДУМА от Юлияна Караатанасова. В
програмата са включени творби от
Шуберт, Делиус, Франк Бридж и Григ.
Колин Туиг - цигулка, Катрин Шофилд
- цигулка, Майкъл Шофилд - виола,
Луси Уайлдинг - виолончело - Струнен
квартет “Бридж” от Лондон, вече 30
години поддържа впечатляваща
репутация със своя стилен репертоар
и звукозаписна дейност. Компактдис-
ковете им с четирите квартета на
Франк Бридж, както и негови студент-
ски камерни творби, получават призна-
нието на музикалната преса. Албумът
им “Free Spirits” с квартети от Григ и
Делиус е отличен с наградата на сп.
“Strad” за камерна музика. Най-новият
компактдиск на квартета с камерна
музика от Бридж (включва неговия
великолепен Клавирен квинтет и
малко известно Струнно трио - рапсо-
дия) получава най-висок рейтинг сред
записите в жанра. Като носител на
награда на Kirckmann Concert Society
квартет “Бридж” получава привилегия-
та да изнесе три концерта в Лондон

едялко Славов и
Слава Младенова,
баща и дъщеря,
организират за ше-
сти път Междуна-

„Черната кутия”
ñöåíà çà òàíöîâèÿ òåàòúð
Пенка КАЛИНКОВА ци са Театър-лаборатория “Ал-

ма Алтер” с пловдивска преми-
ера на спектакъла си “Зелено-
диво” по роман на Димитър Ата-
насов, който живее в града на
хълмовете, и Театралната ком-
пания “Момо” със спектакъла
“Пророчество”. Откриването е
днес с моноспектакъла на изве-
стната хореографка и изпълни-
телка Олга Костерина “Дилема”.

Двудневното издание за
съвременен танц “Тяло и ритъм”
е в последните дни на феста.
Първия ден ще се представи
танцовата трупа на Ноа Шадур
от Тел Авив, Израел, със спек-
такъла си “Калипсо” (на сним-
ката). Особено интересен се
очертава танцовият маратон на
8 юни, когато в една вечер ще
бъдат показани четири спек-
такъла: знаменитият “Хуанита
Хилдегард Бо” на известната
Галина Борисова, “Теситура” на
Лусил Тепа от Лондон, спек-
такъл на Роса Мей от Белгия и
“Нотинг фор боди” на Хоул Баек
и Матиас Ериан.

Специален гост в дните на
фестивала “Черната кутия” (31
май-8 юни) ще бъде известната
хореографка Мила Искренова.

нента са избрани 13 прояви от
Москва, Берлин, Лондон, от Из-
раел, Турция, САЩ, Белгия и
т.н. Ще се състоят два уъркшо-
па - “Тялото като абсолютен ин-

струмент за сценично изпълне-
ние” на хореографи от Турция и
САЩ и “Театърът на Гротовски”
на гръцката актриса Елена Ка-
рапипери. Българските участни-

саут банк, има и редица успешни
рецитали в Уигмор хол. Други акценти
през годините са участията в Лондон-
ския фестивал, Английски музикален
фестивал, Хайдновия фестивал в
Манчестър, Международните камерни
музикални цикли в Уоруик. Квартет
“Бридж” представя цикъл от три
концерта за сп. “Спектейтър”. Музи-
кантите участват във фестивали в

САЩ, Франция, Испания, Италия и
Хърватия. Те популяризират творчест-
вото на своя съименник Франк Бридж
по време на скорошното им турне в
Кения. Миналия сезон представиха
изцяло английска програма в Мадрид
- концерт, записан и излъчен “на
живо” по радио Класика. Наскоро
галаконцерт на квартета бе излъчен
директно от Би Би Си.

Столичната галерия “Артур” представя
самостоятелна изложба живопис на Силви
Басева, която се открива днес в 18.30 ч. и
ще остане в салона на ул. “Цанко Церков-
ски” 36, пл. “Журналист”, до 21 юни. Пред-
ставените творби ни отвеждат в една древна
земя - удивително съчетание от чудесата на
природата и тайните на човешкото присъ-
ствие. На изток от Константинопол е пътят
към убежището на преследваните християни
- каменното царство на Кападокия, с под-
земни градове и плетеница от тунели, с
параклиси и черкви, съхранили посланията
си в изящни фрески и рисунки.
Под четката на Силви Басева пространство-
то на платното се превръща в декор, живо-
писен театър, оживил сенките от миналото.
Тя изгражда, стилизира, изчиства реалността
според личните си представи за естетика. И
преживените мигове в съзнанието на творе-
ца се превръщат в картини - спектакъл, със
сцени от реалност, древност, въображение и
емоции, пише галеристката Поли Манева.

Изложба на Андрей Пашкевич
под наслов “Политегология” ще бъде
открита днес в 18 ч. в Националната
галерия за чуждестранно изкуство
със съдействието на посолството на
Белгия, научи ДУМА от Константин
Цанков.

В годините на “перестройката”
руският художник Андрей Пашкевич
(1945-2011) работи върху серия кар-
тини, обединени от названието “По-
литекология”. Под въздействие на
важните промени, започнали по
времето на управлението на М. Гор-
бачов, Пашкевич прави своеобразен
опит да “изчисти” страната си от
обезпокоителните и често отблъ-
скващи моменти в политическото й
битие, търсейки по художествен път
своеобразна “екология”. Работите му
се отличават с ирония, сарказъм и
тънък хумор. Наситени са със сим-
волно и философско съдържание, от-

СИЛВИ БАСЕВА
НИ ОТВЕЖДА
НА ИЗТОК ОТ
КОНСТАНТИНОПОЛ

„Политекология”
на Андрей Пашкевич показва НГЧИ

белязват организаторите. Творбите
от цикъла “Политекология” показват
стремежа на автора да синтезира
превратностите на времето, през ко-
ето преминава Русия, и в този
смисъл те представляват историчес-
ка и философска хроника.

Възпитаник на Висшия държавен
институт за киноизкуство, връстник
на поколението кинематографисти
като знаменитите Никита Михалков
и Андрей Кончаловски, той съще-
временно учи и живопис при проф.
Юрий Пименов. Кинооператор е на
пълнометражни художествени и на
документални филми. Картините на
Пашкевич са пръснати из много ча-
стни колекции в Португалия, Испа-
ния, Франция, Швейцария, Белгия,
Финландия, Индия и Южна Корея.
Сред тях се открояват личната сбир-
ка на Джордж Буш-старши и на биб-
лиотеката “Ричард Никсън” в САЩ.

Н
родния театрален фестивал
“Черната кутия”. Той - известен
бъл-гарски писател, живеещ в
Пловдив, е директор на феста,
тя - млада кинорежисьорка,
живееща в Монреал, Канада,
е негова арт директорка. Тази
година те са избрали да
превърнат сцената на фести-
вала в средоточие на съвре-
менния танцов театър. И в пет-
те издания досега преоблада-
ваше универсалният език на
жеста и тялото, сега обаче се
залага на различни модули и
модулации на танцовия театър.
Локациите всъщност са пове-
че от една - освен Камерната
зала на Драматичния театър,
това са и камерните сцени на
Центъра за изкуство “Тракарт”,
на Учебния театър на Пловдив-
ския университет, артнюзкафе
на Веселина Сариева и още
няколко други подиуми.

От 64 заявки от три конти-
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Шестото издание
на фестивала
започва днес
в Пловдив

Шестото издание
на фестивала
започва днес
в Пловдив

Шестото издание
на фестивала
започва днес
в Пловдив

Шестото издание
на фестивала
започва днес
в Пловдив

Шестото издание
на фестивала
започва днес
в Пловдив

Квартет „Бридж” гостува на Софийски музикални седмициКвартет „Бридж” гостува на Софийски музикални седмициКвартет „Бридж” гостува на Софийски музикални седмициКвартет „Бридж” гостува на Софийски музикални седмициКвартет „Бридж” гостува на Софийски музикални седмици

Филм на Стефан Вълдобрев
показват на фестивал във Виена
Филм на Стефан Вълдобрев
показват на фестивал във Виена
Филм на Стефан Вълдобрев
показват на фестивал във Виена
Филм на Стефан Вълдобрев
показват на фестивал във Виена
Филм на Стефан Вълдобрев
показват на фестивал във Виена

Снимка СМС
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Най-голямата студентска лъжа:
“Списък на използваната лите-
ратура”

АЛЕКСАНДЪР БРАНЕКОВ, футболист
ВАЛЕРИЙ АРЖЕНТИНСКИ, дипломат
ВАСИЛ СОТИРОВ, писател, драматург
НИКОЛАЙ СОТИРОВ, актьор
ПЕТЪР ВАНЕВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Русе
СТАНИМИР ТУДНАРОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Сливен

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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31
Св. апостол Ерм

(† ок. 166). Св. мъченик
Ермий (II)

Св. Ерм е един от Седемдесетте апо-
столи на Иисуса Христа. Споменат е в
Посланието на св. ап. Павел до Римляни
(Рим. 16:14). Бил е епископ във Филипо-
пол (Пловдив), както това се вижда от
списъците на Седемдесетте апостоли,
приписвани на св. Иполит Римски и Доро-
тей Тирски. Св. ап. Ерм свършил мъчени-
чески живота си, като оставил след себе
си поучителната книга “Пастир”.

Четвъртото поредно изда-
ние на международния фес-
тивал за дизайн - Sofia Design
Week, организиран от “Едно”
и фондация “Америка за
България”, ще се проведе от
1 до 8 юни. Темата т.г. е
“В контекст”, a куратори на
проявата са Адриана Димит-
рова, Йордан Жечев, Лана
Кавар и Светлана Мирчева.

Програмата ще се раз-
гърне в над 100 събития -
конкурси, изложби, работил-
ници, лекции, прожекции, ак-
ции и професионален форум.
Участие във фестивала ще

Ñîôèÿ ñòàâà ñòîëèöà
íà ñúâðåìåííèÿ äèçàéí
Участие във фестивала, който ще се провежда на повече
от 50 места, ще вземат над 150 дизайнери от 20 държави

вземат над 150 дизайнери от
20 държави. Гости ще бъдат
някои от най-известните име-
на в бранша като Женевиев
Гоклер и Стефан Загмайстер.
Българският дизайн ще бъде
достойно представен както от
млади, така и от вече доказа-
ли се имена.

Централна локация на
Sofia Design Week ще бъде
Vivacom Art Hall, а общият брой
места, на които ще се проведе
фестивалът, отново е над 50.
Инициативата за посещение
на всички дизайн обекти ще
насърчи феновете не само да

видят местата, но и да се за-
познаят със съдържанието,
изложено в тях. Тези, които
успеят да съберат печати от
всички локации, ще могат да
участват в томбола със специ-
ални награди.

За втора поредна година
фестивалът ще има детска
програма. Нейната цел е да
запознае малчуганите с въз-
можностите, които им дава
светът на дизайна, като ги
провокира да творят, докато
се забавляват. Програмата се
състои от работилници и из-
ложби, подходящи за различ-

ни възрастови групи.
Sofia Design Week 2011

събра над 50 000 посетители
и бе поканен да представи
страната ни на два междуна-
родни форума: Vienna Design
Week 2011, Австрия, и Design
Week Holon 2012, Израел.

Партньори на тазгодиш-
ния фестивал са Асоциация
за развитие на София и Сто-
личната община, като съби-
тието е част от Културния
календар и подкрепя канди-
датурата на българския град
за “Европейска столица на
културата 2019".

По случай Де-
ня на детето сту-
дио за детска и се-
мейна фотография
KoceBosse - парт-
ньор на I Can Too
(И аз мога), орга-
низира на 1 юни
фотосесия на от-
крито за деца и
техните семейства
в Южния парк от 11 до 19 ч. Ини-
циативата е в подкрепа идеите на
фондацията и популяризиране
дейността й чрез магията на из-

понски стоматолог изобрети съд, който сам
бърка яденето, докато се готви. “Kuru Kuru
Nabe”, което в превод означава “Тенджера
кръг в кръг”, е патентована от Хидеки Ва-
танабе. Той стигнал до изобретението, след
като експериментирал с материалите за
зъбни протези. Термодинамичната тендже-
ра прави “водовъртеж”, докато в нея се за-
грява течността. Не само това помага на
мързеливите готвачи да изумят всички, но
процесът на загряване става по-ефикасен.
Вероятността ястието да загори или изки-
пи е сведена до минимум.

След напрегнат
финал и гласуване
зрителите на “Бълга-
рия търси талант”
взеха своето реше-
ние - Кристина Ара-
баджиева е голяма-
та победителка на
втория сезон на шо-
уто. 12-годишното
момиче от Асенов-
град спечели с
преднина от близо
20 000 гласа на вто-
рия в класирането -
Метин Енимехмедов.

12 изпълнения,
или общо 56 души,
се бориха за награ-
дата от 60 000 лв. и
титлата “Талант на
България”. Финалът
по bTV бе изгледан
на живо в студиото
от министъра на кул-
турата Вежди Раши-

атюрмортът на Наталия
Гончарова “Звънчета”
(“Колокольчики”),
рисуван през 1909 г.,
бе продаден за почти
3 млн. лири. Така плат-
ното стана най-скъпото,
купено на търг, посве-
тен на руското изкуство
в “Сотби`с”.
По време на аукциона
бяха поставени ценови
рекорди и за произве-
дения на други худож-
ници. Картината на
руснака Михаил Врубел
“Морски цар”
(1899-1900) бе купена
за 230 000 лири, което
е постижение за творба
на този художник, се
отбелязва в комюнике
на търга. Общата сума
от продажбата на руско
изкуство бе повече от
10 млн. лири.

Рядък, наситено розов диамант
се очаква да бъде продаден за
8-12 млн. долара, когато бъде
предложен на търг в Хонконг
от аукционна къща “Кристис”,
съобщи Би Би Си. Martian Pink
(Марсианско розово) е от 12
карата и е най-големият кръгъл
камък от този тип. Кръстен е от из-
вестния американски бижутер Роналд
Уинстън през 1976-а - същата година, когато
САЩ изстреляха сателит до Марс.

Най-известният розов диамант в света
обаче принадлежи на Елизабет II. Williamson
Pink от 23,6 карата бил подарен на британ-
ската кралица за сватбата й през 1947 г. и
по-късно бил вграден в нейна брошка.

С конкурс за детска рисунка,
в който могат да участват малчу-
гани на всякаква възраст, започна
дългосрочната инициатива “Аз оби-
чам плодовете”. Надпреварата ще тече до
15 юни на https://www.facebook.com/
AzObicamPlodovete/app_160139337408075.

Целта е посланието “Аз обичам плодо-
вете” да стигне до максимален брой малчу-
гани и техните родители. Всяко дете е по-
канено да пресъздаде с рисунка личното
си отношение към плодовете. Творбите,
които участват в конкурса, ще бъдат оценя-
вани от самите потребители. Трите рисунки
с най-много гласове ще бъдат етикети на
детски сокове 100% Think Fresh.

СНИМКИ НА ОТКРИТО ЩЕ
ПРАВЯТ В ЮЖНИЯ ПАРКТенджера сама

бърка яденето

Н

12-годишна спечели 60 000 лв.
от предаване за таланти

дов, актьорите Ваня
Цветкова и Калин
Сърменов, които по
време на същински-
те кастинги влязоха
в ролята на гост-
жури, и много други.

В първите минути
след края на шоуто
Кристина бе поздра-
вена по телефона и
от победителката в
първия сезон на
“България търси та-
лант” Богдана Петро-
ва. В този сезон за
първи път бе връче-
на и наградата за
любимец на интер-
нет потребителите.
Носители на приза
“Web талант на Бъл-
гария” са изпълните-
лите от хип-хоп фор-
мацията от Разград
“Феникс”.

омчетата от Gravity Co,
Skre4 и Der Hunds ще гла-
суват пред погледите на
финалистите в конкурса за
непопулярни български

Кръгъл розов диамант
се предлага на търг

НАДПРЕВАРА ЗА
ДЕТСКА РИСУНКА
ПРЕДИЗВИКВА
МАЛЧУГАНИТЕ

Победителите от конкурса
на Elevation ясни утре
Силвия ШОПОВА през изминалата година - Kottarashky,

Миленита, The Top Stoppers и др.
Музикалният фестивал през

2012-а дава възможност и на публи-
ката да гласува за своя фаворит сред
десетте финалисти. Интернет потре-
бителите вече са дали вота си за
любимите си банди на специална
платформа във Vbox7.

Билети за фестивала, който ще
се проведе на военна авиобаза До-
брославци на 23 и 24 юни, с откри-
ващо парти на 22-ри, както ДУМА
писа, могат да бъдат намерени в
мрежите на Eventim. Повече инфор-
мация за фестивала има на
www.elevation.bg.

куството. Органи-
заторите на съби-
тието обещават
много забавления
през целия ден,
рисуване, музика и
шоколадови ус-
мивки. Ще бъде
оцветено и първо-
то голямо човече
I Can Too, с което

ще се направи и обща снимка на
всички деца. Разрязването на го-
ляма торта е планирано да стане
между 18 и 19 ч.

Месец на фотографията
започва в 6 български града
Месец на фотографията
започва в 6 български града
Месец на фотографията
започва в 6 български града
Месец на фотографията
започва в 6 български града
Месец на фотографията
започва в 6 български града

Я

М
групи и техните фенове тази вечер в
20 ч. в столичния бар Radio Cafе. Бан-
дата, която събере най-много гласове,
ще се качи редом с Fatboy Slim, Erykah
Badu, Cypress Hill и много други на
главната сцена на Elevation Music
Festival и ще получи награда от Max
Telecom. Класиралите се на второ мя-
сто ще свирят на трета сцена заедно
с най-нашумелите български групи

„Звънчета” грабнаха
рекордните 3 млн. лири
„Звънчета” грабнаха
рекордните 3 млн. лири
„Звънчета” грабнаха
рекордните 3 млн. лири
„Звънчета” грабнаха
рекордните 3 млн. лири
„Звънчета” грабнаха
рекордните 3 млн. лири
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И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД

Управител Павел Бебов

Николай Малинов
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БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава Ве-
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реди обяд ще има разкъсана облачност, на
места до слънчево. Около и след обяд отно-
во ще се развива купеста и купесто-дъждов-
на облачност. На много места ще превали

краткотраен дъжд, придружен от гръмотевици. Ус-
ловия за по-значителни валежи има в североизточ-
ната част на страната и в планинските райони. Мак-
сималните температури ще бъдат между 22 и 27°, в
София - около 22°. Над планините около и след
пладне ще има значителна купесто-дъждовна об-
лачност и на много места ще превали и прегърми.
Ще духа до умерен северозападен вятър. Макси-
мална температура на височина 1200 метра около
14°, на 2000 метра - около 8°.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,53398

GBP
2,42208

CHF
1,62837

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°

“≈À≈÷
— ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡Ú‡
‡·ÓÚ‡, ÍÓˇÚÓ ˘Â
Ò‚˙¯ËÚÂ ‰ÌÂÒ,
·˛‰ÊÂÚ˙Ú ‚Ë ˘Â

Œ¬≈Õ
¬ÂÌË Ì‡ ÛÒÂÚ‡ ÒË,
˘Â Á‡ÎÓÊËÚÂ Ì‡
ÒË„ÛÌÓÚÓ, ËÁ·ˇ„-
‚‡ÈÍË ËÒÍ‡. —

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ‰Ó‚Âˇ‚‡ÈÚÂ
Ú‡ÈÌËÚÂ  ÒË  Ì‡
ÌËÍÓ„Ó. œÓ‰„ÓÚÓ-
ÚÓ‚Í‡ Á‡ ÔÂ‰ÒÚÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÒÂ „ËÊËÚÂ
‰Ó·Â Á‡ ÒÂ·Â ÒË
Ë Á‡ ıÓ‡Ú‡ ÓÍÓÎÓ
‚‡Ò. ŸÂ ÒÂ Ó·Â‰Ë-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÔÓˇ‚ËÚÂ ÒÓˆË-
‡ÎÌ‡Ú‡ ÒË ‡Ì„‡ÊË-
‡ÌÓÒÚ, ‚ÍÎ˛˜‚‡È-
ÍË ÒÂ ‚ ÁÌ‡˜ËÏË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÓÒÚ‡-
‚ÂÌË ‚ ÒËÚÛ‡ˆËˇ
‰‡ Ú˙ÒËÚÂ Â¯Â-
ÌËÂ Ì‡ Ò˙Á‰‡Î ÒÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎÌË,
ÙËÁË˜ÂÒÍË Ë Ú‚Ó-
˜ÂÒÍË Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ.

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ÍÓÌÍÂÚÌË ‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ëˇ ˘Â ÔËÒÚ˙-
ÔËÚÂ Í˙Ï ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂ Ì‡ ˆÂÎËÚÂ ÒË.

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œËÂÏÂÚÂ ‡·ÓÚ‡-
Ú‡ ÒË Í‡ÚÓ ÌÂ˘Ó,
ÍÓÂÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡
Ò‚˙¯ËÚÂ, ·ÂÁ ‰‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
œÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ë Â-
‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ì‡ ÌÓ‚‡
Á‡‰‡˜‡ ˘Â ÔÓ„˙ÎÌÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë. œÓ-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—˙·ËÚËˇÚ‡ Ë ·ËÁ-
ÌÂÒ˙Ú ˘Â Ì‡ÎÓÊ‡Ú
ÔÓ-‡ÍÚË‚ÌÓ ÚÂÏÔÓ,
Ò ÍÓÂÚÓ ˘Â Úˇ·‚‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ıÛÏÓ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡-
‚ËÚÂ Ò ÌÂ˘‡Ú‡.

ÌËÚÂ ÓÍÓÎÓ Ó·˘‡ ˆÂÎ Ë ˘Â
‡·ÓÚËÚÂ Á‡ ÌÂˇ.

ÒÂ ÔÓ‰Ó·Ë, ÓÚ ÍÓÂÚÓ ˘Â ‚Ë
ÓÎÂÍÌÂ.

ÏÂÓÔËˇÚË .̌ ŸÂ ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ-
‚‡ÚÂ Ò ‰ÓÒÚ‡ ıÓ‡.

ŸÂ ÔÓ‰ÌÓ‚ËÚÂ Ô‡ÚÌ¸ÓÒÚ‚ÓÚÓ
ÒË Ò ÌˇÍÓ„Ó.

ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ Û·Â‰ËÚÂÎÌË ÔÂ‰
ÍÓ„ÓÚÓ Â ÌÛÊÌÓ.

ˇ˘Ó Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ ËÎË Ú‚Ó˜Â-
ÒÍ‡ ËÁˇ‚‡.

ÔÓ·ÎÂÏ, ÍÓÂÚÓ ˘Â ‚Ë Ò·ÎËÊË
Ò ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË.

ÒÂ Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÚÂ ËÁÎË¯ÌÓ.
Œ„‡ÌË˜ÂÚÂ ‡ÁıÓ‰ËÚÂ ÒË.

‰‡ ÒÂ Ò˙Ó·‡ÁËÚÂ. ŸÂ ˜ÛÂÚÂ
‰Ó·‡ ‰ÛÏ‡.

Ï‡ÎÍÓ ‚ÂÏÂ ˘Â ËÏ‡ÚÂ Á‡
ÔËÚÂÒÌÂÌËˇ.

¬ŒƒŒÀ≈…
«‡ÔÓ˜Ì‡ÚËÚÂ Á‡‰‡-
˜Ë, ÍÓËÚÓ ËÁËÒÍ‚‡Ú
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë, ˘Â
Á‡‚˙¯ËÚÂ Ò ÛÒÔÂı.

œÓÁ‚ÓÎÂÚÂ Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË ‰‡ ‚Ë
Á‡‡‰‚‡Ú.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
12.55 ÕÓ˘ÌË ÔÚËˆË/Ô/
13.55 »ÌÙÓÏË‡ÌË Ë Á‰‡‚Ë:

¬˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡ Ò‡ÏÓÒÚÓˇ-
ÚÂÎÌÓ ÔÂÓ‰ÓÎˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Ú˛-
Ú˛ÌÂ‚‡Ú‡ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚ

14.05 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ - Ú‚
ÙËÎÏ /129 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /116 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2988 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.20 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ 2

Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.35 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.05 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚ ÙËÎÏ

/7 ÒÂÁÓÌ, 1 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¿ÚÂÎËÂ ì‘ÓÌÚ‡Ì‡î. “Ë ÒÂÒÚ-

Ë ‚ Ò‚ÂÚ‡ Ì‡ ÏÓ‰‡Ú‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/

22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ ‚Î -̨
·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: ◊‡ÎÁ
¡ÓÌÒ˙Ì Ë ƒÊËÎ ¿ÈÎ‡Ì‰î -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 226

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

15
15.00 ì Ó‡·˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂ:

ÿ‡Ìı‡Èî - ƒ‡Ï‡, –ÓÏ‡Ì-
ÚË˜ÂÌ, √ÂÏ‡ÌËˇ, 2007
„.; –ÂÊËÒ¸Ó: ‡ÌÒ fi„ÂÌ
“¸Ó„ÂÎ ; ¬ ÓÎËÚÂ: «Ë„-
ÙË‰ –‡Ûı Ë ‰.

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 85, 86
21.00 ì¡˙Î„‡Ëˇ Ú˙ÒË Ú‡Î‡ÌÚî
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‡Ï‡ Ë √Â„î - ÒÂË-

‡Î, ÒÂÁÓÌ 1, ÂÔ. 1
00.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÃÂ-

ËÎËÌî - ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ. 4
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡Í-

ÚËÍ‡ ì/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÒÂ-
ÁÓÌ 4, ÂÔ. 16

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - 8 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî/Ô./- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 12

09.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî /Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 13

10.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.4, ÂÔ. 20

11.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
9

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/
Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 1

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìœÓ·ÎˇÒ˙ˆËî /Ô./-
“ËÎ˙, —¿Ÿ, 1994 „.

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î,
Ò.4, ÂÔ. 21

17.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 10

18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
13

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î-
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 2

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡Í-
ÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 14

22.00 ì¡ÓÏ·‡ Ò˙Ò Á‡Í˙ÒÌËÚÂÎî-
“ËÎ˙, ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,
2006 „.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÂÔ. 10
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Култура

сяка година на 2 юни чест-
ваме Деня на Ботев. По
този начин изразяваме
признателността си към чо-

Поетесата Маргарита Петко-
ва ще представи днес от 17 до 20
ч. на своя щанд (номер 55) на
Пролетния базар на книгата в
НДК ИК “Персей” в рубриката
“Книга с автограф”, научи ДУМА
от Пламен Тотев.

Маргарита Петкова е една от
най-значимите съвременни по-
етеси. Още първата й книга я
превръща в знаменитост - “Дива
къпина”. По стиховете й са създа-
дени много популярни песни,
изпълнявани от Богдана Карадо-

Спектакълът “30 златни” на Георги Христов е компилация
от големите хитове на певеца и
нови негови композиции. С кон-
церта в Благоевград започва по-
редица негови юбилейни концер-
ти из цялата страна. Георги Хри-
стов има издадени 12 албума,
хиляди спектакли пред препъл-
нени зали, десетки турнета в Ев-
ропа, Азия и Америка и няколко
изключително успешни междуна-
родни проекта. Носител е на го-
лемите награди на всички пре-
стижни музикални конкурси у
нас и на най-високото отличие
- Гран при, с което е удостоен
на всеки от четирите между-
народни форума, на които се
е явявал в чужбина. Автор е
на 90 на сто от песните в
репертоара си. Два пъти е
отличен с “Кристална лира”
за изключителни творчески
постижения от Съюза на
българските музикални и
танцови дейци (1996, 2008).
Носител е и на Специалната
награда на София за цялостно
творчество и за изключителни
творчески постижения (2005). За
него са заснети шест телевизи-
онни филма, а албумите му са
сред най-продаваните, като
някои от тях са обявявани за
платинени. Георги Христов
събира днес от 19 ч. своите
почитатели и приятели в зала
“Яворов” в Благоевград. Кон-
цертът-спектакъл е под егидата
на община Благоевград.

Първата българска “Книга за
оперетата и мюзикъла” е вече
факт. В едно добре подредено и
отпечатано издание на “Гея либ-
рис” нейният автор, известният
критик и преводач Огнян Стам-
болиев, след своята двутомна
“Нова книга за операта” (2002),

Ботевият принос
â áúëãàðñêàòà êóëòóðà
Литературоведът Александър Панов направи ново мащабно
изследване, посветено на поезията на великия ни сънародник

ми, битуват твърде много пред-
разсъдъци и погрешни постанов-
ки. Да не говорим, че за 140 го-
дини социалната и културната
среда се е променила до неуз-
наваемост. Много от образите,
изграждащи Ботевия художест-
вен свят, вече са трудно разби-
раеми. Затова е изключително
важно изследванията, посветени
на Ботевия принос в българска-
та култура, да продължат.

В отговор на тази необходи-
мост идва новото мащабно из-
следване, по-
светено на
Ботевата по-
езия, дело на
литературове-
да Алексан-
дър Панов. То
се състои от
два големи
тома, обедине-
ни под общо-
то название
“Поезията на
Христо Ботев”.
Първият том,
наречен “Худо-
жествена сис-
тема на Боте-

Доц. дфн Александър Панов ще изнесе днес лекция на ученици от софийските учили-
ща - “Четенето на поезията на Ботев като ритуал”. По повод 2 юни - Деня на Ботев и
на загиналите за свободата на България, Регионалният инспекторат по образованието -
София-град, и Столичната община организират четене на стихове на Ботев в подлеза
пред Софийския университет “Св. Климент Охридски”. В събота от 10 до 12.15 ч. уче-
ници от софийските училища ще четат Ботевите стихотворения в реда, определен от
поета в сборника “Песни и стихотворения”, и други, невключени в сборника текстове, в
ред, определен от научния консултант Александър Панов. Четенето ще прекъсне в 12 ч.
и след сирените приключва с (колективен) прочит на стихотворението “Хаджи Димитър”.

на коментирано издание на Бо-
тевите творби, се възстановява
цялостният културен контекст, в
който те са възникнали - симво-
лични образи, популярни моти-
ви, преки и скрити цитати, идео-
логически полемики, връзки с
културната традиция. В голям
процент от случаите те са загу-
били днес своята актуалност и
това затруднява пълноценното
възприемане на Ботевото поети-
ческо наследство. Когато този
културен контекст се възстанови,
общуването с Ботевата поезия
ще стане много по-адекватно.

Българската академия на на-
уките и Институтът за литература
при БАН организират премиера

УЧЕНИЦИ ЩЕ ЧЕТАТ БОТЕВ В МЕТРОТО

вата поезия”, се опитва да отгово-
ри на въпроса по какъв начин, из-
ползвайки само и единство думи-
те, българският национален гений
е успял да преобърне заварения
образ на света и утвърдената цен-
ностна система и да формира иде-
ологическите основи на нацио-
налната ни общност.

Вторият том, озаглавен “Пес-
ни и стихотворения от Христо
Ботев - структура, основни сюже-
ти и символични образи”, се кон-
центрира върху ролята на един-

ствената издадена при-
живе на поета в съавтор-
ство със Стефан Стамбо-
лов стихосбирка. Във
втория том, под формата

на новото издание на 1 юни от
15 ч. в големия салон на БАН, пл.
“Народно събрание”.

Огнян Стамболиев написа книга за оперетата и мюзикъла
Методи ЗАХАРИЕВ представя 100 композитори с

повече от 160 заглавия. Сравне-
на с известните подобни чужде-
странни книги, може да се каже,
че нашата е най-обширна и бо-
гата. Представени са не само
най-добрите образци от по-изве-
стните национални школи - Па-
рижката оперета, Виенската и
Нововиенската, Берлинската Ру-
ската оперета, но също и (за
първи път!) редица по-известни
творби от “неоперетните” държа-
ви като Италия, Полша, Украйна,
Великобритания, Чехия, Румъния,
Швейцария и дори Испания с

нейната разновидност в жанра -
сарсуелата.

В книгата са представени на
достъпен за широката публика
език очерци за живота и творче-
ството на отделните автори, като
се започне с основателя Жак
Офенбах, автора на “Хубавата
Елена”, наречен още “Моцарт от
Шан-з-Елизе”, до нашия съвре-
менник Андрю Лойд Уебър, авто-
ра на “Котките”, известен още
като “Британския Моцарт”. Вклю-
чени са най-добрите им музикал-
но-сценични опуси, представени
със съдържанието, пълния списък

на действащите лица, датите и
местата на първите им изпълне-
ния, а също и на българските им
премиери.

Кратък, но интересен истори-
чески очерк от автора проследя-
ва пътя на оперетата и мюзикъла
от възникването им до днес. Спе-
циално внимание е обърнато на
филмовия мюзикъл, родил се в
Холивуд с появата на звука в ки-
ното през 1929 г., както и на ре-
цепцията на очарователния и не-
остаряващ “лек жанр” в България,
която има вече повече от стого-
дишна история.

Премиерата на книгата, спе-
челила конкурс на МОН, ще се
състои днес от 17 ч. на полуета-
жа “Изток” на НДК в рамките на
Пролетния базар на книгата.

ИК „Персей” среща читателите
с Маргарита Петкова

чева, Васил Найденов и др. Но-
вата й книга “Подсвирквайки -
към Голгота” е поредното твор-
ческо доказателство, че драма-
тичната поезия не е сълзливата
поезия, че автоиронията е
задължителна, когато най-много
те боли и че болката може да се
трансформира в красота, посла-
ние, философия. Защото по Мар-
гаритенски към Голгота се тръгва
“подсвирквайки” - твърди колеж-
ката й Камелия Кондова. Между-
временно Маргарита Петкова по-

лучи още едно престижно отли-
чие - Голямата награда на първия
международен поетичен конкурс
“Лирични гласове” (София-2012),
в който участваха 43-ма поети от
11 страни.

Почитателите на поетесата
ще имат възможност заедно с
автограф върху книгата да по-
лучат и най-новото й стихотво-
рение “Храбрата шивачка”, от-
личено с Голямата награда на
международния конкурс “Лирич-
ни гласове”.

Председателят на журито
конкурса “Лирични гласове”
Евтим Евтимов
връчи наградата
на Маргарита Петкова
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ГЕОРГИ ХРИСТОВ ТРЪГВА
НА ТУРНЕ ОТ БЛАГОЕВГРАД

Николая ИВАНОВА

В
века, който пожертва живота си
за свободата на България. Но за-
бравяме, че ако преди това по-
етът Ботев не беше успял със сти-
ховете си да изгради идеологиче-
ския, ценностния и мирогледния
фундамент на националната общ-
ност, едва ли мнозина българи
щяха да се досетят, че за свобо-
дата трябва да се воюва. А и днес
голяма част от ценностите, защи-
тавани в Ботевата поезия, не са
загубили актуалност. Ето защо ви-
наги трябва да помним Ботевите
творби, да живеем с тях, но и да
се опитаме да разберем как тези
двайсет стихотворения успяха да
изиграят толкова значима роля
при формирането на общностно-
то самосъзнание на българите.

Науката за литературата от
сто години непрекъснато се
опитва да разгадае тайната на
изключителното въздействие на
Ботевата поезия. И е направила
немалко в това отношение.
Въпреки това все още има
твърде много нерешени пробле-
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ФУТБОЛ
ПО БНТ СВЯТ

19.20 България -
Шотландия (младежи)

ПО НОВА СПОРТ
15.10 Украйна -

Естония (п)
ПО ФИЛМ +

20.10 Атлетик Билбао -
Барселона (п)

Нашите национали така и не успяха да се
преборят със съседите от Турция

футбол на България. В кон-
трола в Залцбург нашите
паднаха от Турция с 0:2, а
головете нанизаха Йомер
Топрак (22) и Бурак Йълмаз
(90). Така Любо опита и вку-
са на поражението, след като
през уикенда бихме втория в
света Холандия (2:1) насред
Амстердам. При дебюта си
начело на “трикольорите”
Пенев завърши 1:1 при визи-
тата на Унгария през зимата.

Южните ни съседи пък
заслужено биха, защото дър-
жаха инициативата почти
през цялата среща, а веднъж
и гредата помогна на Стоян
Колев след удар на халфа на
Реал Мадрид Нури Шахин,
който бе сред най-активните
в състава на турците. Добър
мач записа и звездата на
Атлетико Мадрид Арда Туран.
Дебют за България направи-
ха вратрят на Левски Пламен
Илиев, който се появи на “Ред
Бул Арена” в 74-ата минута, и
Стефан Велев от Берое, кой-
то замени Владимир Гаджев.
Преди мача 2-та тима изля-
зоха на терена със специал-
ни фланелки, с които изрази-
ха подкрепата си към капита-
на на българския тим Стили-
ян Петров, който продължава
борбата си срещу левкемия-
та. Това се случи и преди
предишния двубой на Бълга-
рия с Холандия.

България допусна 6-ата
си загуба от 21 мача срещу
Турция. Футболните национа-
ли имат 9 победи, а 6 двубоя

Любо с първа
загуба
България пада
от Турция
с 0:2 в контрола

са завършили наравно. Голо-
вата разлика също е в полза
на българите - 39:30.

На прибиране към Бълга-
рия делегацията на национал-
ния отбор се засече на лети-
щето в Мюнхен с Мартин Пе-
тров, който не е получавал
повиквателна, откакто Пенев
пое кормилото. Халфът на
Болтън бе заедно със съпру-
гата и дъщерите си, с които
отиват на почивка. Петров се
видя и поговори с няколко
души от щаба и с част от фут-
болистите, но не размени
думи с Пенев. “Отивам на по-
чивка и не искам да говоря.
Имам договор с Болтън, засе-
га оставам там”, каза Марто.

Следащата контрола на
тима на Пенев е срещу Кипър

ЛЮБОСЛАВ ПЕНЕВ,
селекционер на България:
“Не се представихме никак зле в тези

първи 3 мача. Допускаме грешки, но това е
нормално. Не трябва да има никакво отпу-
скане. Не сме някаква сила, затова трябва
по-скромничко, с повече тичане и желание.
Загубата от Турция е първа, но няма да е
и последна. Стремим се да играем добре и
да побеждаваме, но в този мач не се полу-
чи. Просто изхвърлихме на боклука първи-
те 30 минути. Проспахме ги. Това, че побе-
дихме Холандия, е история - отива за ста-
тистиката. През второто полувреме иг-
рахме по-добре, бяхме равностойни на
турците, но накрая малко се пооголихме в
защита и логично ни вкараха 2-ри гол. По-
степенно оформям собствената си визия
за отбора, но вратите са отворени за
всички, които показват желание и възмож-
ности да играят в националния отбор.”

ЕМИЛ ГЪРГОРОВ, нападател:
“Неприятно е, че загубихме, но ще се

учим от грешките си. Може би имаше и
малко умора след гостуването в Холандия,
което беше доста тежко. Като цяло тряб-
ва да играем много по-добре. Сега е време
за почивка. Знам, че феновете имат голе-
ми очаквания към Лудогорец и мечтата им

на 15 август на ст. “Георги
Аспарухов”, а през септмври
“лъвовете” започват участие-
то си в квалификациите за
Световното първенство в
Бразилия през 2014 г. Наши-

Димитър Пенев запази
за себе си какви ще бъдат

промените в ЦСКА

Димитър Пенев обяви, че през това лято
в ЦСКА ще настъпят промени. Президентът
на “армейците” не разкри какви ще бъдат
те и дали Гриша Ганчев ще влезе на “Ар-
мията”. Това обаче едва ли ще стане, за-
щото на боса на Литекс му бяха повдигна-
ти 2 обвинения от спецпрокуратурата, а
също така му беше наложена мярка за
неотклонение и парична гаранция от 500
000 лв. Сега Ганчев ще трябва да се опра-
вя с властта и не се знае дали отново ще
се занимава с футбол. Също така лицензът
на Литекс за “А” група може да бъде
върнат и ловчанли да играят в аматьор-
ските дивизии през есента.

Шефовете на ЦСКА Димитър Борисов и
Иво Иванов пък ще трябва да търсят нов
спонсор, който да помага за издръжката

Христо Йовов стана играещ треньор на Левски. Той под-
писа договор със “сините” вчера за още година. Бижутера ще
помага на новия наставник Илиан Илиев. Така нападателят
опроверга слуховете, че ще спира с футбола и ще му бъде
дадена ръководна функция в управата на “сините”. “Не е
вярно, че спирам с футбола. В момента съм на море и си
почивам”, коментира Бижутера.

Йовов проведе срещи с Иво Тонев и Илиев, а изпълнител-
ният директор на “сините” няколко пъти заяви, че бившият
капитан ще остане в Левски, но не се уточняваше като какъв.
Всъщност Тонев искаше да направи екснационала скаут на
Левски, но Йовов се дърпаше, защото чувства, че още има
какво да даде като футболист. Неговите функции на терена
обаче няма да бъдат ключови, а доста по-инцидентни.

Тони Калво постигна договорка с кипърския Анортозис. 25-
годишният халф прие предложените му лични условия и в
близките дни ще парафира официално контракт за 2+2 сезона
с клуба от Фамагуста. Испанецът, който е юноша на Барсело-
на, ще премине в Анортозис като свободен агент. През мина-
лия сезон той игра в Левски, но договорът му изтече. Калво
записа 25 мача и наниза 8 гола с екипа на “сините”.

бът не смята да се състезава
за подписа на Димитър Бер-
батов. Българинът изкара 6
успешни сезона в герман-
ския тим, преди да заиграе
във Висшата лига с екипа на
Тотнъм, което породи реди-
ца спекулации за евентуал-
ното му завръщане при “ас-
пирините”. Холцхаузер обаче
заяви, че няма начин да под-
пишат с Бербатов заради ви-
соката му цена.

“Единственото условие,
при което щяхме да предпри-

Димитър Пенев: Промени в ЦСКА ще има

Леверкузен не желае
да си върне Бербатов

те са в Група В с отборите на
Италия, Дания, Чехия, Арме-
ния и Малта. Първият ни мач
е срещу италианците на 7
септември на Националния
стадион “Васил Левски”.

емем нещо, е, ако не му бе
поставена цена”, каза герма-
нецът.

Въпреки че стана голмай-
стор на Манчестър Юнайтед
за миналия сезон, Бербатов
така и не успя да се утвърди в
титулярния състав на “черве-
ните дяволи”, а неговият ме-
ниджър сър Алекс Фъргюсън
сподели, че не може да му
гарантира място на терена във
всеки един мач. Тъкмо заради
това е много вероятно бълга-
ринът да напусне “Олд Тра-
форд” в паузата между сезо-
ните, като Пари Сен Жермен,
Борусия Дортмунд и Лацио
следят ситуацията отблизо.

на “червените”.
“Трябва да се знае, че в целия свят

всеки преди старта на първенство има
промени в състезатели, има промени в
спонсориране. Това всеки един отбор го
търси и най-големите в Европа. Не мога да
коментирам за Гриша Ганчев. ЦСКА от-
всякъде, винаги е търсил и пак ще търси.
Дай, боже, държим да бъдат и наши кад-
ри, които през годините са играли в други
отбори, този път ще ги помолим да се
връщат и в нашия. Не мога да кажа дали
Жуниор Мораеш ще остане. Все пак тре-
ньорът (Стойчо Младенов) трябва да си
каже думата. За тези, които се интересу-
ват какво ще стане с футболистите на
ЦСКА, ще дадем изявление”, каза Димитър
Пенев в свой стил.

е да ни видят в групите на Шампионската
лига. Дали ще се получи предстои да ви-
дим.”

ВАЛЕНТИН ИЛИЕВ, защитник:
“Щом сме загубили, значи сме сбъркали

някъде. Много искахме след победата над
Холандия да продължим в позитивен тон,
но понякога нещата не се получават. Тряб-
ва да работим още. Ако искаме да вървим
нагоре, трябва да сме стабилни, а не само
в отделни мачове да показваме какво мо-
жем. Напредък в отбора има и той се дължи
на дисциплината и на това, че всеки от
нас се раздава и на тренировките, и в
двубоите. Сега изобщо не мисля къде ще
играя. На друга вълна съм. Бъдещето ми
ще стане ясно след ваканцията.”

ИВАН БАНДАЛОВСКИ, защитник:
“Допуснахме много грешки и не бяхме на

нивото от мача с Холандия. Дали съм дово-
лен от себе си? Винаги може и по-добре.
През първото полувреме повече тичахме и
рядко играехме с топката. Турците си по-
даваха, но не създадоха много положения.
Така се разви мачът. Можеше да изравним
за 1:1 и всичко щеше да е различно. Беше
ни тежко, все пак последен мач за сезона.
Не сме ги подценявали, но може би някои
вече мислеха за ваканцията.”

Л
юбослав Пенев
записа първа за-
губа като селек-
ционер на нацио-
налния отбор по

След мача

ЙОВОВ СТАНА ИГРАЕЩ
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ
ЙОВОВ СТАНА ИГРАЕЩ
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ
ЙОВОВ СТАНА ИГРАЕЩ
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ

ЙОВОВ СТАНА ИГРАЕЩ
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ
ЙОВОВ СТАНА ИГРАЕЩ
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ

Лионел Меси раздава автографи след
тренировка на националния отбор на

Аржентина. В събота “гаучосите”
посрещат Еквадор в световна
квалификация за Мондиал 2014

И зпълнителният дирек-
тор на Байер Левер-
кузен Волфганг Холц-
хаузер разкри, че клу-
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Снимка БЛИЦ

3 клуба искат Попето

Три клуба се интересуват от
капитана на националния отбор
на България Ивелин Попов. Пред-
ставители на отборите наблю-
даваха нападателя в контрола-
та на “трикольорите” с Турция
(0:2). Обект на интерес бяха също
Валери Божинов (Спортинг) и
Станислав Манолев (ПСВ Айндхо-
вен). Четирима скаути са отка-
зали визита на стадиона, след
като са получили информация, че
Георги Миланов се е прибрал в
България за квалификация на
младежките ни национали.

Щутгарт вади
200 000 евро
за българин

След Красимир Балъков и Иван
Стоянов в Щутгарт може да има
3-ти футболист с български про-
изход. “Швабите” са приготвили
200 000 евро за талантливия
халф на изпадналия в III лига
Ханза Рощок Едисон Йорданов.
Неговият баща е български ле-
кар, който от дълги години жи-
вее в Германия. През тази про-
лет навършващият скоро 19 г.
Едисон дебютира за мъжете на
Ханза.

Берое привлича
деветима

Ивко Ганчев заяви, че Берое
наблюдава много футболисти, но
ще бъдат привлечени максимум 9
нови играчи. Старши треньорът
на заралии призна, че с 3-ма са се
договорили. “Засега новите са
Алберто Лоузейро, Георги Динков
и Мартин Райнов. Наблюдаваме
2-3-ма чужденци и 4-ма българи.
За мен екипът, с който ще рабо-
тя, е ясен. Смятам, че ръковод-
ството трябва да обяви екипа и
договорите. За мен всичко е ясно,
договорили сме се”, каза Ганчев.

Скоулс с нов договор
с Юнайтед

Пол Скоулс удължи договора си
с Манчестър Юнайтед с още го-
дина. 37-годишният халф обяви,
че прекратява състезателната
си кариера преди около 12 месеца,
но през януари бе върнат в съста-
ва на “червените дяволи”. Освен
Скоулс, още един играч на Юнай-
тед подписа нов договор -  ре-
зервният вратар Бен Еймъс, кой-
то парафира за 3 години.
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БЪЛГАРИЯ ЗАВОЮВА ШАМ-
ПИОНСКАТА ТИТЛА НА ЕВРО-
ПЕЙСКОТО ОТБОРНО ПЪРВЕН-
СТВО ПО ШАХМАТ ЗА ЖЕЛЕЗ-
НИЧАРИ, което завърши преди
броени дни в Албена. Втори са
шахматистите от Индия, тре-
ти - тези от Русия, четвърти -
Казахстан. Участваха 17 отбо-
ра. С победи с по 2-1 точки сре-
щу отборите на Австрия и
Сърбия българите успяха да из-
преварят индийците с половин
точка. Първенството, което се
проведе под егидата на Евро-
пейската железничарска между-
народна организация /UIC/, се иг-
рае на всеки 4 години и се нари-
ча “Железничарска олимпиада”.
Индивидуалните резултати на
българите са: 1. Петър Генов -
5,5 от 6 т. (1-2 място на първа
дъска), 2. Милко Попчев - 6 от 6
т. (1 място), 3. Димитър Лалев -
5 от 6 т. (2 място).

АНТОАНЕТА СТЕФАНОВА Е
ЕДИНСТВЕНАТА НИ ПРЕДСТА-
ВИТЕЛКА НА СВЕТОВНИТЕ
ПЪРВЕНСТВА ПО УСКОРЕН ШАХ
И БЛИЦ ЗА ЖЕНИ, първото от
които стартира днес в Батуми,
Грузия. Шампионатите са орга-
низирани от Асоциацията на
шахматните професионалисти в
съдействие с Грузинската шах-
матна федерация и в тях ще уча-
стват 51 състезателки. Шампи-
онката по ускорен шах ще бъде
излъчена след 11-кръгова надпре-
вара, докато в блица ще се игра-
ят 15 кръга. Първият шампио-
нат ще завърши на 3 юни, а ден
по-късно започват 5-минутните
срещи. Нашата шахматистка е
поставена под щ8 в стартовия
списък, оглавяван от 22-годиш-
ната словенка Анна Музичук с
рейтинг 2598. Тя е и бронзова
медалистка от тазгодишното
европейско първенство за жени.
След нея по ЕЛО (2589) е индий-
ката Хъмпи Конеру, която в края
на м.г. игра мач за световната
титла с Хоу Ифан. щ3 е китай-
ката Жао Ксю, а след нея са Нана
Дзагнидзе (Грузия), Катерина
Лагно (Украйна), Татяна Косни-
цева и настоящата европейска
шампионка Валентина Гунина (и
двете от Русия). Голямото раз-
нообразие от представителки
на различни нации в челото на
стартовия списък показва колко
изравнени са силите в женския
световен шах и каква оспорвана
битка ни предстои да наблюда-
ваме. Най-активни в нея ще са
грузинките със 17 представи-
телки, следвани от рускините и
китайките с по 6 участнички.
Надпреварата ще е още по-ос-
порвана и заради общия награ-
ден фонд от 100 хиляди долара,
от които победителката в ус-
корения турнир ще вземе 12 хи-
ляди, а тази в блица - 10 хиляди.

СВЕТОВНАТА ШАМПИОНКА
ХОУ ИФАН СПЕЧЕЛИ “МАЧА
НА ШАМПИОНКИТЕ”, КОЙТО
СЕ ПРОВЕДЕ В ГРАДЧЕТО
ПОРТО ВЕКИО НА ОСТРОВ
КОРСИКА. Там китайката се
срещна с европейската шампи-
онка за 2011 г. Виктория Чми-
лите в двубой от две ускорени
партии. След като спечели
първата среща с белите фигу-
ри, младата китайка направи
уверено реми във втората и с
общ резултат 1,5:0,5 спечели
мача. Играта на известните
състезателки следиха над 600
млади шахматисти, които от-
несоха за спомен плакати с ав-
тографи на шампионките.

Ананд запази световната
титла за още две години

С
Претендентът проигра няколко шанса

ветовният шампион Вишванатан
Ананд запази титлата си след
драматичен тайбрек с претен-
дента Борис Гелфанд. Вчера в
Третяковската галерия в Москва

съперниците се изправиха за последно
един срещу друг в минимач от 4 ускорени
партии, след като срещите по класическа
контрола завършиха при равен резултат -
6:6 (10 ремита и по една разменена побе-
да). Това доведе до предвидения в регла-
мента тайбрек, включващ 4 партии по ус-
корен шах, пет блиц мача от по две пар-
тии всеки и партия “армагедон” в случай
на нужда. Първата ускорена партия
завърши наравно след взаимни неточно-
сти, но в следващата Ананд дочака греш-
ка на съперника си и се възползва без-
компромисно от нея. В по-лош, но очевид-
но равен ендшпил, претендентът, изпра-
вен пред очевидна липса на време, допус-
на груба грешка на 71-ия ход, довела до
поражението му 6 хода по-късно. Авантю-
ристичната игра на индиеца, предизвика-
на от трудната му позиция, можеше да му
донесе поражение. Шампионският късмет
на Ананд обаче отново проработи и вме-
сто да се предаде на 26-ия ход, той успя
да изкопчи реми на 59-ия. С белите в
четвъртата партия шампионът нямаше
никакви проблеми да удържи равенството
въпреки отчаяните опити на претендента
да усложни играта. В крайна сметка при-
мирието бе подписано на 56-ия ход и
Вишванатан Ананд запази световната си
титла поне за още две години.

Докато преди началото на мача про-
гнозите даваха голямо предпочитание на
Ананд, то сега шансовете на съперниците
се определяха като равни. Индиецът още
от първите партии сякаш работеше в ре-
жим на икономия на енергия, докато при
противника му нервното пренапрежение
си каза думата в последните партии. Като
цяло и коментатори, и зрители са недо-
волни от мудната и лишена от ефекти игра

София би Загреб в Банкя

ССССС

Световната
вицешампионка
за момичета -
11-годишната
пловдивчанка

Виктория
Радева, в

компанията на
именитите си

покровители
Антоанета

Стефанова и
Веселин
Топалов

Задача

офия победи Загреб с
30:20 в мач на 50 дъски,
който се игра в курорта
Банкя. На първа дъска

бившият селекционер на
българския национален отбор
за мъже Кирил Георгиев побе-
ди с черните фигури само за
20 хода хърватския гросмай-
стор Младен Палац. На втора
дъска бившата световна и бив-
ша европейска шампионка Ан-
тоанета Стефанова надигра с
белите друг гросмайстор на
гостите - Роберт Желчич. Важ-
ни победи за “столичани” (в
отбора на София играха шах-
матисти от цяла България) по-
стигнаха и гросмайсторите
Петър Генов и Деян Божков,
съответно над хърватските си
колеги Алойзие Янкович и
Анте Бъркич. За българите
участваха още дипломатът
Владимир Данчев, вице-прези-
дентите на Българска федера-
ция по шахмат професор Нико-
лай Недков и професор Пла-
мен Моллов, многократната
шампионка за жени Маргари-
та Войска, както и тазгодишна-
та победителка в родния шам-
пионат Ива Виденова.

От гостите се отличи грос-

майсторът-ветеран Крунослав
Хулак, който успя да победи
един от най-силните ни шах-
матисти Борис Чаталбашев. В
отбора на Загреб личаха още

имената на шестима гросмай-
стори и петима международни
майстори. Партиите се изигра-
ха по правилата на ускорения
шахмат, като всеки състезател
имаше по 25 минути плюс 10
секунди добавено време до
края на партията.

На официалното откриване
на приятелския шахматен мач
в изисканата атмосфера в гра-
дината на хотел “Банкя Палас”
се събраха водещи шахматис-
ти, политици, светски и спорт-
ни личности, общественици,
млади надежди и любители на
играта, представители на
хърватската столица Загреб и
българската столица София.
Посланикът на Хърватия у нас
г-жа Данийела Барашич също
бе сред зрителите, а гости на
срещата бяха и бившият све-

товен шампион Веселин Топа-
лов и президентът на Европей-
ския шахматен съюз Силвио
Данаилов. Най-силният ни
шахматист дори поязди на
паважа пред хотела расовия
жребец Чинг ван Беркенброк,
който официално е признат за
талисман на ЕШС. Освен това
водещият ни гросмайстор
съобщи, че ще участва в Гран
при веригата на ФИДЕ.  Над-
преварата ще включва 6 тур-
нира (Лисабон, Мадрид, Бер-
лин, Ташкент, Челябинск и Па-
риж), като всеки от 18-те уча-
стници ще бъде задължен да
играе в минимум 4 от тях.
Първите двама в генералното
класиране ще получат шанс
да се включат в мачовете на
претендентите за шахматната
корона през 2014 г.

Отговор:

Черните на ход печелят.

1ЕДd1 2.Kd1 Te1 и 3ЕTh1 с мат.

ДОМИНГЕС СПЕЧЕЛИ
ЗА ЧЕТВЪРТИ ПЪТ
ПЪРВЕНСТВОТО НА КУБА

Лениер До-
мингес спечели
за четвърти път
първенството на
Куба, след като
надигра във фи-
налния мач Лаза-
ро Брузон с
1,5:0,5. 28-годиш-

ният кубински гросмайстор, кой-
то се изявява и като секундант
на нашия Веселин Топалов, има
шампионски титли от 2002, 2003 и
2006 г. Той също така е и бивш
световен първенец по блиц от
2008 г. Следващото голямо пре-
дизвикателство пред Домингес е
супертурнирът в Бил, който започ-
ва на 21 юли.

Лениер Домингес

Въпреки липсата на шахматни
фойерверки в Третяковската галерия
всеки игрови ден се събираха страшно
много любители на древната игра

Заключителната позиция в 12-а партия
от мача, в която съперниците са
съгласиха на реми, докато според

коментаторите има още “много хляб”

на съперниците. Впечатление прави лип-
сата на остри варианти, които да избират
играещите с белите фигури. Това е трудно
обяснимо при положение, че и двамата
поддържат сериозни щабове и се готвиха
за сблъсъка месеци наред. Освен всичко
друго този предпазлив стил на игра е
неприсъщ и за двамата гросмайстори, от
които сме свикнали да виждаме интерес-
ни и творчески решения на дъската.

В интервю в последния ден на двубоя
обаче Гелфанд отговори директно на тези
упреци, като каза: “Първо, ние играем мач,
а не забавляваме зрителите. И второ - тук
има десетки коментатори. Сигурен съм, че
ако положат минимални усилия, те биха
могли лесно да обяснят всичко, случващо
се на дъската.”
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Владо Николов
подписа с
Галатасарай

Владо Николов
подписа с
Галатасарай

Владо Николов
подписа с
Галатасарай

Владо Николов
подписа с
Галатасарай

Пенев
с първа
загуба с
националния

гледайте

Стр. 22

кратки

ПО БНТ СВЯТ
АЕРОБИКА

13.15 СП в София
КОНЕН СПОРТ

15.55 СК в Божурище
ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

21.00 Диамантена лига в Рим
ПО ЕВРОСПОРТ

ТЕНИС
12.00 “Ролан Гарос”

ПО ФИЛМ+
БОКС

22:00 Одланиер Солис (Куба) -
Константин Айрич (Гер)

Роджер Федерер (Швейц) записа победа
№234 в Големия шлем. Носителат на 16
рекордни титли в най-богатите турнири
изравни по този начин друг легендарен
тенисист Джими Конърс (САЩ). Федерер
се класира за III кръг на Откритото първен-
ство нв Франция, след като наниза 15 аса
и се наложи с 6:3, 6:2, 6:7 (6), 6:3 над
дебютанта в надпреварата Адриан Унгур
(Рум). Федерер, финалист от миналия
сезон, стартира убедително и набързо взе
първите 2 сета. В третата част обаче 92-ия
в света Унгур беше равностоен и стигна
до тайбрек. В него швейцарецът поведе с
6:4 точки, пропусна 2 мачбола и позволи
на 27-годишния румънец да спечели сета
с 4 поредни разигравания. Федерер
набързо овладя контрола върху четвъртата
част. Той проби рано и поведе с 3:0, след
което удържа аванса си. Така швейца-
рецът, който завърши с 50 печеливши
удара, очаква в спор за място на 1/8-
финалите победителя от двубоя между
Никола Маю (Фра) и Мартин Клижан
(Слвк). Шампионът от 2003 година Хуан
Карлос Фереро (Исп) отпадна, след като
бе разбит от Марин Чилич с 6:7 (4), 2:6, 3:6.

ладимир Николов
продължава карие-
рата си в Галатаса-
рай. Договорът на
капитана на волей-

Владо Николов
подписа с
Галатасарай
Капитанът на волейболистите
за година в Истанбул

през 2005 г. 10 години по-
късно и след 5 тежки сезона в
Италия, където игра последо-
вателно за Тренто, Кунео и
Пиаченца, Владо отива в Га-
латасарай, подписвайки 1-го-
дишен договор. Николов и
новите му съотборници ще
играят във втория по сила ев-
ропейски клубен турнир - Ку-
пата на Европейската волей-
болна конфедерация (CEV).

В момента Владо е в Бла-
гоевград с националния отбор,
който продължава подготовка-
та си за световната олимпий-
ска квалификация (8-10 юни) в
“Арена Армеец, в която ще се
изправим срещу отборите на
Пакистан, Франция и Египет.
Шефът на федерацията инж.
Данчо Лазаров събра вчера на
среща 80 клуба, с които бе
обсъден конфликтът между УС
на БФВ и националния трень-

ор Радостин Стойчев. Селек-
ционерът постави категоричен
ултиматум за оставка на Лаза-
ров до 10 юни. Тогава приключ-
ва олимпийската квалифика-
ция в София, а Стойчев запла-
ши, че ако се класираме за

Бившият председател на Държавната агенция за
младежта и спорта Васил Иванов-Лучано подкрепи
Лазаров в битката със Стойчев. “Може би Лазаров
трябваше да влезе в игра в центъра, да блокира
атаките на немците или Любо Ганев в Зона 4 да се
опитва да си спомни за златните години. В този дух
тандемът треньор плюс звезда (Матей Казийски), може
би трябваше да споменат сред причините и световната
икономическа криза, президента на Международната
волейболна федерация, защо не и папата. Някой
трябва да е виновен, естествено, не треньорският щаб
и 20-те волейболни апостоли. Когато става дума за
национален тим и престиж за сърбин, италианец, поляк
или германец, не е необходима допълнителна мотиви-
ровка. Ще скъсат мрежата, но ще играят докрай за
името и авторитета на страната си”, заявява Лучано.

игрите, ще води тима само при
напускане на Лазаров. На 14
юни пък ще се проведе редов-
ното общо събрание на цент-
ралата, но в дневния ред на
форума няма точка за проме-
ни в ръководството.

В

енелина Венева-Матеева победи на скок  височина на между-
народния турнир в Безансон, Франция. Българката постигна в
най-добрия си опит 193 см. Преди това тя направи по един
фаул на 189 и 191 см. Втора със 189 см е Олена Холоша
(Укр). Трета също със 189 см е Вита Стьопина (Укр).
Това е 3-ото силно класиране за Венева, която преди 3 дни
остана 2-ра в Рабат, Мароко. Тогава българката скочи 193 см
и бе победена само от олимпийската шампионка Тиа Елебо
(Бел), която фиксира 196 см. Преди седмица пък българката
постигна 195 см и тогава оглави европейската ранглиста.

болния ни национален отбор с
турския гранд вече е подписан
и той ще заиграе под ръковод-
ството на Драган Нешич.
Сърбинът пък беше наставник
на женския ни национален
тим, но бе изгонен след скан-
дал. Той за първи път ще води
мъжки състав, а Николов ще е
основната му звезда.

Любопитното е, че капи-
танът на националния ни от-
бор стартира международна-
та си кариера именно в Тур-
ция през 2002 г. Тогава 5-крат-
ният шампион на България с
Левски Сиконко игра за мест-
ния Ердемир, след което пре-
минава в Тур (Фр) и вдига
титлата в Шампионската лига

Тезджан Наимова може да про-
пусне европейското първенство по
лека атлетика на открито в Хелзин-
ки (27 юни -1 юли). Световната шам-
пионка за девойки на 100 и 200
метра е с остър двустранен пиело-
нефрит (възпаление на 2-та бъбре-
ка) и в момента се лекува в Невро-
логията на Първа градска болница
в Пловдив. За нея се грижи лично
завеждащият на отделението д-р
Енев. До края на седмицата Тазд-
жан ще остане на болнично лече-
ние, защото трябва да й се влива
венозно антибиотик. След това ле-
карите ще преценят дали да я
задържат. При всички случаи оба-
че Наимова ще трябва да взима
още 10 дни антибиотик.

Най-рано в края на юни ще ста-

а среща с футболистите и треньорите мажоритарните собственици
на Нефтохимик Николай Филипов и Валентин Каравълчев обявиха,
че се отказват от инвестцията си в клуба. Те ще продължат да
издържат единствено Детско-юношеската школа. Ще бъдат плаща-

ТЕЗДЖАН ПОД ВЪПРОС
ЗА ЕВРОПЕЙСКОТО

не ясно дали атлетката ще може да
се натоварва максимално по време
на тренировки. Това означава със
сигурност че ще пропусне участие
в щафетата на България в стартове-
те в Бидгошч (3 юни) и по време на
държавния шампионат в Сливен
(15-16 юни).

Наимова участва на 24 май в тур-
нира “Нови звезди” в НСА и въпреки
че бе с температура от 39 градуса,
спечели серията си на 100 м с 11,38
сек., но отказа участие на финала и
се прибра да се лекува в Пловдив.

Наимова бе посетена в болница-
та вчера от лекаря на националния
отбор по лека атлетика д-р Ангел
Лозанов. БФЛА ще определи днес
състава на щафетата 4 х 100 м за
турнира в Бидгошч (Пол).

Нефтохимик се разпада

Венева скача най-високо
във Франция

в Големия шлем

Федерер
с 234-а
победа

Снимка БГНЕС

Новак Джокович (Сърб,
№1) връща топката от

бекхенд за победата
над Блаж Кавчич (Слвн)
с 6:0, 6:4, 6:4 в мач от

II кръг на “Ролан
Гарос”. В следващия си

мач шампионът от
миналата година

очаква по-добрия от
Никола Девилде (Фр) и

Михаел Берер (Гер)

Н
ни само заплатите на треньорите в нея, както и разноските по екипировка
и такси за участие на малките нефтохимици.

Бизнесмените са упълномощили изпълнителния директор Благомир
Митрев да преговаря с потенциални инвеститори за Нефтохимик, а също
така и да управлява клуба до намирането на нови спонсори. В същото
време стана ясно, че всички договори на треньорите и хората от щаба,
както и на футболистите, ще бъдат прекратени по взаимно съгласие. Някои
от играчите могат все пак да останат в клуба, но вече ще се предложат
и подпишат нови договори със значително занижени условия. Нефтохимик
ще продължи да играе в “Б” група, вероятно с доста подмладен състав.
Позитивната новина е, че “зелените” от Бургас нямат нито 1 лев задълже-
ния нито към играчи, нито към институции. Първата тренировка за новия
сезон е насрочена на 27 юни.

В

Даряват 10 000 лв.
на Петър Узунов

Федерацията по волейбол
дари 10 000 лв. на Петър Узунов.
Членовете на управителния
съвет отпуснаха единодушно
сумата, която е нужна на бив-
шия ни национал. Също така
община Пловдив ще подпомогне
с 1000 лв. волейболиста. Узунов
бе приет по спешност на 28 май
в пловдивска болница с доказана
бронхопневмония. 41-годишният
Узунов, който през сезона носе-
ше екипа на Арда Кърджъли, по-
лучи изключително тежка конту-
зия по време на третата полу-
финална среща във волейболния
ни шампионат срещу Марек
Юнион-Ивкони. Оттогава насам
ветеранът прави всичко по сили-
те си, за да се възстанови, но
все още е обездвижен.

Борци от 5 страни
се готвят у нас
за Лондон

Национални отбои от 5 стра-
ни са на подготовка у нас за
Олимпиадата в Лондон. На лагер
са Египет, Монголия, Азербайд-
жан, Хърватия и Норвегия. Те са
настанени в комплекс “Диана”.

Наказаха с мъмрене
Симеон Варчев

Етичната комисия към БФБа-
скетбол наказа с “мъмрене” пре-
зидента на Евроинс Черно море
Симеон Варчев. Причина за санк-
цията стана отправената “гру-
ба публична заплаха” от страна
на Варчев към съдиите след сре-
щата за третото място срещу
Ямбол на 24 май във Варна.
Шефът на варненци заяви тога-
ва, недоволен от отсъжданията
на реферите, че “ако може да
убие някой съдия, ще го направи
и то в момента”.

Лампард под въпрос
за Евро 2012

Франк Лампард може да не
играе за Англия на Евро 2012, след
като вчера се контузи по време
на тренировка. Халфът на Челси е
получил травма в бедрото и не е
успял да завърши заниманието. Той
ще премине днес обстойни меди-
цински прегледи, след което ще
има повече яснота около състоя-
нието му. Джордън Хендерсън ще
бъде включен в състава на Англия,
ако контузията на Лампард се
окаже сериозна. Тимът на Рой
Ходжсън ще играе с Белгия в събо-
та в последния си приятелски мач
преди началото на европейското
първенство.

УЕФА отне лиценза
на Бешикташ за
Европа

УЕФА отне лиценза на Бешик-
таш за европейските турнири
за една година и наложи глоба от
200 000 евро на клуба заради
финансови проблеми. От клуба ще
обжалват решението пред
Спортния арбитражен съд в
Лозана, съобщи президентът на
турския клуб Фикрет Орман.
Акциите на Бешикташ на фондо-
вата борса веднага паднаха с
9,9% след новината.


